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کوهپایه زاده عنوان کرد:

بابک زنجانی در ترکیه چه اموالی دارد؟

وزیر کشور : 

هیچ تهدیدی علیه امنیت کشور وجود ندارد

کارت سوخت حذف شد

شکست بازی پشت پرده برای ایجاد شکاف در اصلاح طلبان

تلاش نا»امید«ها 
برای انشقاق در فراکسیون امید

بازگرداندن 400 میلیون دلار به همراه سود آن 

روایت وزیر اطلاعات از امتیازاتی
 که ایران از آمریکا گرفت

وزیر اطلاعات گفت: در جریان مذاکراتی که ما با نظر مقام 
معظم رهبری و تصمیم شورای عالی امنیت ملی از سوی 
وزارت اطلاعات درباره مبادله زندانیان ایرانی و آمریکایی 
آنها  از  یکی  که  گرفتیم  کشور  برای  امتیازاتی  داشتیم، 

بازگردانی 400 میلیون دلار بود به همراه سود آن بود.

علوی شامگاه  والمسلمین سیدمحمود  حجت الاسلام 
انسجام  به  اشاره  با  تلویزیونی  برنامه   یک  در  سه شنبه 
دستگاه های اطلاعاتی و امنیتی در کشور تاکید کرد: پیوند 
مردم، نیروهای نظامی و انتظامی با وزارت اطلاعات باعث 

شده مجالی برای تروریست ها باقی نماند...

درخواست برای افشای محتوای نامه محرمانه جامعه مدرسین به رئیس جمهور پس از 4 ماه از نگارش، همچنان دستاویز 
طیف تندرو مخالف دولت است اما نویسندگان نامه معتقدند نقدهای آنها ناصحانه بوده و نباید مورد سوءاستفاده های سیاسی 
قرار گیرد. یک نامه از قم به خیابان پاستور تهران دستاویز دلواپسانی شده است که این روزها آسمان ریسمان را به هم می بافند 
تا دولت حسن روحانی را زیر سئوال ببرند. نامه ای که نویسندگان آن هدفی جز دلسوزی نداشتند، نشانه اش هم محرمانه نگه 

داشتن متن نامه از روز نگارش تا امروز است...

رئیس جمهور در دیدار اعضای هیات دولت با رهبر انقلاب:

»ثبات و آرامش اقتصادی« 
بزرگ ترین دستاورد دولت 

در سه سال گذشته
رهبر  با  دولت  هیأت  اعضای  دیدار  در  رییس جمهوری 
معظم انقلاب اسلامی در گزارشی از اقدامات دولت، بر اهمیت 
اقتصاد مقاومتی تأکید کرد و »ایجاد ثبات و آرامش اقتصادی« 

را بزرگ ترین دستاورد دولت در سه سال گذشته دانست.
حجت الاسلام و المسلمین حسن روحانی در این دیدار 
که صبح چهارشنبه انجام شد، با ابراز امیدواری در رسیدن 
به رشد اقتصادی پنج درصدی در سال جاری، دستاورد دیگر 
دولت را رشد تولید ملی خواند و افزود: در زمینه نفت و گاز از 
تولید یک میلیون و 230 هزار بشکه نفت و میعانات گازی، به 
دو میلیون و 579 هزار بشکه در روز رسیده ایم. وی همچنین 
از افزایش تولید نفت از 2 میلیون و 700 هزار بشکه به 3 

میلیون و 850 هزار بشکه خبر داد. 
روحانی با اشاره به رشد 15 و نیم درصدی در کشاورزی، 
خاطرنشان کرد: امسال در تولید گندم به خودکفایی رسیدیم 
و ذخایر گندم کشور به 14 میلیون تن افزایش یافت که این 
اتفاق، بی سابقه است. رییس جمهوری گفت: در این دولت، 
457 کیلومتر ریل گذاری شده و 700 کیلومتر دیگر نیز در 

دست اقدام است...

معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: با اجرای 
طرح تحول سلامت در دولت یازدهم و با عنایت و توجه ویژه 
دکتر هاشمی وزیربهداشت شهر قم تحت پوشش خدمات 
سلامت در حوزه بهداشت قرار گرفت. دکترمرتضی آقا حسنی 
درگفتگو با ایمان با بیان اینکه در راستای سیاست وزارت 
بهداشت، مبنی بر لزوم ایجاد تحول در ارائه خدمات اولیه 
سلامت، معاونت بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی قم همسو 
با سایر دانشگاهها اقدام به طراحی و اجرای برنامه تحول نظام 
سلامت در حوزه بهداشت نموده است اظهارداشت: در حال 
حاضر و همزمان با هفته دولت در سال 95،14 ماه از اجرایی 
شدن طرح تحول نظام سلامت در حوزه بهداشت و حدود 2 
سال و نیم از برنامه ریزی و مقدمات آن می گذرد.  وی ادامه داد: 
طرح تحول در حوزه بهداشت از ابتدا در سطح وزارت بهداشت 
برای مناطق حاشیه شهر و کم برخوردار برنامه ریزی شده بود 
)طبق برآورد اولیه جمعیت حاشیه شهر قم حدود 300 هزار نفر 
می باشد(. لیکن با برنامه ریزی و براوردهای دقیق کارشناسی، 
استفاده از ظرفیت بخش خصوصی و جذب اعتبارات لازم از 
وزارت متبوع، این معاونت موفق گردید این طرح عظیم را در 

کلانشهر قم برای کل جمعیت تحت پوشش اجرایی نماید...

معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی قم خبرداد:

شهر قم تحت پوشش 
کامل خدمات سلامت 

درحوزه بهداشت

2

2

7

روزنامه صبح ایران

هفت اولویت و سرفصل مهم برای دولت
رهبر معظم انقلاب اسلامی در دیدار رئیس جمهور و اعضای هیأت دولت تبیین کردند؛

 اقتصاد مسئله اول کشور است
  تجربه برجام نشان داد هیچ دولتی در امریکا قابل اعتماد نیست

  از قضیه پرداخت های غیرعادلانه به آسانی عبور نشود؛ برخورد قاطع لازم است

2

2
28

2

 دستگاه مزایده گزار:

دانشگاه آزاد اسلامی استان قم

موضوع مزایده:

طبق مجوز کمیسیون معاملات استانی قم به شماره 5 مورخ 1395/05/06 

موضوع اجاره بوفه خواهران و برادران ) دو مرحله ای(، انتشارات و کافی نت واقع در 

قم، ابتدای شهرک پردیسان، بلوار دانشگاه، مجتمع دانشگاهی دانشگاه آزاد اسلامی 

قم می باشد. 

مهلت مراجعه جهت اطلاع از شرایط مزایده و تحویل اسناد:

از تاریخ 1395/06/06 الی 1395/06/16

مدارک لازم و نحوه دریافت اسناد مزایده:

مراجعه حضوری با اصل فیش واریز به مبلغ 500/000 ریال به حساب جاری 

0200200146006 سیبای ملی دانشگاه آزاد اسلامی واحد قم )غیر قابل استرداد(  

ضمنا هزینه درج آگهی به عهده برنده مزایده می باشد.

زمان و محل دریافت اسناد:

درساعات اداری )8 صبح الی 16( قم، بلوار الغدیر، پردیسان، بلوار دانشگاه، مجتمع 

دانشگاهی آزاد اسلامی استان قم، ساختمان مرکزی، دفتر کمیسیون معاملات)مدیر 

کل امور مالی( - تلفن : 0253-2807474 

مهلت دریافت و ارائه پاکت:

10 روز پس از انتشار آگهی به دفتر حراست دانشگاه واقع در مجتمع دانشگاهی 

پردیسان، ساختمان مرکزی .

دانشگاه در رد یا قبول پیشنهادات با توجه به صلاحدید مختار می باشد.

دانشگاه آزاد اسلامی استان قم

اداره کل روابط عمومی دانشگاه آزاد اسلامی استان قم

آگهی  مزایده عمومی

ضایعه درگذشت همسرگرامیتان 

را خدمت شما و خانواده محترم تسلیت 

عرض نموده برای آن مرحومه از درگاه ایزد منان 

علو درجات اخروی وبرای دیگربازماندگان 

صبر و اجر مسئلت داریم.

جناب آقای سید محمد جواد آل احمد

 روابط عمومی و امور بین الملل استانداری قم

پیــام   تسلیت 
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 حاشیه ای بر لغو کنسرت ها
چرا رئیس جمهور برخی بدیهیات را تکرار می کند؟ 
آیا کسانی که مخالف برگزاری کنسرت هستند، از قانون و 
مراحل آن خبر ندارند؟ که رییس جمهور به آنها مواردی از 

این دست را یادآور می شود؟
سخنان آقای روحانی در دفاع از برگزاری کنسرت ها به 

مذاق دو گروه خوش نیامده است. برخی دوستان که معتقدند آقای روحانی شخصا باید 
زودتر از این سینه سپر می کرد و تمامی کار و گرفتاری هایش را رها کرده و به دفاع از 
اهل موسیقی و حقوق به حق شهروندی آنها می پرداخت و به قانون شکنان می تاخت و 
هشدارشان می داد و یا این که از مسیرهایی دیگر کار را جلو می برد که برگزاری کنسرت 
های دارای مجوز به خطر نیفتد. این گروه حتی نامه ای تدارک دیده اند در انتقاد از آقای 
روحانی. در حالی که این نامه باید خطاب به ریاست محترم قوه قضاییه و در استقبال از آقای 

روحانی باشد و نه تضعیف ایشان.
طیف دوم همان گروه رقیب آقای روحانی اند که بیش از آنکه به دنبال اصل حرف او 
باشند از آن مدام بهانه هایی می سازند که بتوانند به او حمله و وی را به بی اعتنایی به قشر 

مستضعف متهم سازند.
از طیف دوم انتظاری نیست. آنها اگر ده من عسل هم در دهانشان قرار دهند، با یک 
گاز بزرگ دخل دست و انگشتان طرف مقابل را می آورند. اما از طیف اول این انتظار هست 
که به جای حمله به آقای روحانی سخن او را گرفته و به طیفی که قانون شکنی می کنند 

حمله برند.
آقای روحانی به زیرکی و تیزهوشی بیان کرده است که هر کسی که مستقیم و بی اعتنا، 
قوانین جاری، که امضای صدها هزار شهید انقلاب وجنگ پای آن است، را شکسته و 
حرمتی برای آن قایل نیست، عملا در مسیر انقلاب و قانون حرکت نمی کند و باید مسیر 
خود را اصلاح کند. این سخنان را او در حوزه عمومی بیان می کند تا ضمن کاستن از 
فشارهای پشت پرده به افکار عمومی و مردم توجه دهد که چه کسانی به نام دین و مذهب 

و ایمان قصد بر هم زدن نظم عمومی و قوانین جاریه را دارند.
طبیعی است که کمتر کسی است باور کند برهم زنندگان کنسرت و مخالفان آن به 
بهانه درد دین و اسلام و ایمان چنین رفتارهایی می کنند. چرا که تمامی این افراد در تمامی 
این سال ها بر مصدر کار بودند و کنسرت ها هم در همان شهرها برگزار می شد. اما هیچ 

واکنشی نشان نمی دادند.
با این توصیفات باید به کنه سخنان آقای روحانی و طرف خطاب آن اعتنا کرد و از قوه 
قضاییه و ریاست آن که اخیرا برخی مخالفان ومنتقدان تندرو و بی  شکیب آقای روحانی و 
دولت را به بی انصافی متصف کرده است،خواست که برای اجرای قانون دست یاری به دولت 

دهد و جلوی برخی تکروی های دادستان هاو افراد دیگر را بگیرد.

رییس جمهور در دیدار اعضای هیات دولت با رهبر انقلاب عنوان کرد:

»ثبات و آرامش اقتصادی« 
بزرگ ترین دستاورد دولت

رییس جمهوری در دیدار اعضای هیأت دولت با رهبر معظم انقلاب اسلامی در گزارشی 
از اقدامات دولت، بر اهمیت اقتصاد مقاومتی تأکید کرد و »ایجاد ثبات و آرامش اقتصادی« 

را بزرگ ترین دستاورد دولت در سه سال گذشته دانست.

 حجت الاسلام و المسلمین حسن روحانی در این دیدار که صبح چهارشنبه انجام شد، 
با ابراز امیدواری در رسیدن به رشد اقتصادی پنج درصدی در سال جاری، دستاورد دیگر 
دولت را رشد تولید ملی خواند و افزود: در زمینه نفت و گاز از تولید یک میلیون و 230 هزار 
بشکه نفت و میعانات گازی، به دو میلیون و 579 هزار بشکه در روز رسیده ایم. وی همچنین 
از افزایش تولید نفت از 2 میلیون و 700 هزار بشکه به 3 میلیون و 850 هزار بشکه خبر 
داد. روحانی با اشاره به رشد 15 و نیم درصدی در کشاورزی، خاطرنشان کرد: امسال در 
تولید گندم به خودکفایی رسیدیم و ذخایر گندم کشور به 14 میلیون تن افزایش یافت که 
این اتفاق، بی سابقه است. رییس جمهوری گفت: در این دولت، 457 کیلومتر ریل گذاری 

شده و 700 کیلومتر دیگر نیز در دست اقدام است.
وی با اشاره به فعالیت 2500 شرکت دانش بنیان و ارائه تسهیلات به آنها گفت: از طریق 

شرکتهای دانش بنیان، 40 هزار فرصت شغلی ایجاد شده است.
روحانی همچنین با اشاره به مشکلات اقتصادی، مهمترین معضل کنونی را مسئله 
اشتغال خواند و گفت: برای حل کامل مسئله بیکاری نیازمند ایجاد اشتغال برای یک 

میلیون نفر در سال هستیم. 
»بدهی دولت به بانکها«، »کمبود منابع آبی«، »معضلات جدی در حوزه محیط 
زیست«، »مشکلات صندوق بازنشستگی«، »بهره وری نامناسب«، »عدم تعادل در منابع و 
مصارف بودجه« و »کاهش درآمدهای نفتی و منابع درآمدی«، از دیگر مشکلاتی بود که 
رییس جمهور به آن اشاره کرد و افزود: باید همه قوا و ارکان کشور کمک کنند تا بتوانیم با 

اجماع نظر از این مشکلات عبور کنیم.
همچنین در این دیدار جهانگیری معاون اول رئیس جمهور با اشاره به 120 برنامه و 
طرح مصوب در ستاد فرماندهی اقتصاد مقاومتی، افزود: سیاست ها و برنامه های اقتصاد 
مقاومتی در سطوح عالی همه وزارتخانه ها، دستگاه ها و استانداری ها با نظم و جدیت در 
حال پیگیری است و امروز با قاطعیت می توان گفت اقتصاد کشور به حرکت در آمده است.

ستاری معاون علمی و فناوری رییس جمهور، زنگنه وزیر نفت، ربیعی وزیر تعاون، کار 
و رفاه اجتماعی، آخوندی وزیر راه و شهرسازی و نوبخت معاون رییس جمهور و رئیس 
سازمان برنامه و بودجه، گزارش هایی از مجموعه تلاش های صورت گرفته در بخشهای 

مختلف دولت بیان کردند.

وزیر کشور : 

هیچ تهدیدی علیه امنیت کشور وجود ندارد
وزیر کشور گفت : تمام مرزها توسط نیروهای نظامی به خوبی و با دقت کنترل و رصد 

می شود و هیچ تهدیدی علیه امنیت کشور وجود ندارد.
عبدالرضا رحمانی فضلی روز چهارشنبه در زمان ورود به زنجان برای شرکت در مراسم 
تودیع و معارفه استاندار این استان افزود : از نظر امنیت مشکلی در داخل و مناطق مرزی 

کشور نداریم و هیچ تهدیدی هم احساس نمی کنیم.
وی یادآورشد : این بدان معنا نیست که ما هوشیاری لازم را نداشته باشیم و خوشبختانه 

نیروهای نظامی با دقت و هوشیاری ؛ مرزها را در کنترل خود دارند.
رحمانی فضلی اظهار کرد: هم اکنون مرزها با کنترل نیروهای امنیتی و نظامی مسدود 
است. رحمانی فضلی وزیر کشور مهمترین علت حضور خود در زنجان را شرکت در مراسم 
تودیع جمشید انصاری و معارفه اسدالله درویش امیری به عنوان استاندار زنجان اعلام کرد.

بازگرداندن 400 میلیون دلار به همراه سود آن 

روایت وزیر اطلاعات از امتیازاتی که 
ایران از آمریکا گرفت

وزیر اطلاعات گفت: در جریان مذاکراتی که ما با نظر مقام معظم رهبری و تصمیم 
شورای عالی امنیت ملی از سوی وزارت اطلاعات درباره مبادله زندانیان ایرانی و آمریکایی 
داشتیم، امتیازاتی برای کشور گرفتیم که یکی از آنها بازگردانی 400 میلیون دلار بود به 

همراه سود آن بود.
حجت الاسلام والمسلمین سیدمحمود علوی شامگاه سه شنبه در یک برنامه  تلویزیونی با 
اشاره به انسجام دستگاه های اطلاعاتی و امنیتی در کشور تاکید کرد: پیوند مردم، نیروهای 

نظامی و انتظامی با وزارت اطلاعات باعث شده مجالی برای تروریست ها باقی نماند.
وزیر اطلاعات به اقدامات انجام شده از سوی دولت یازدهم طی سه سال اخیر اشاره کرد 
و گفت: دولت یازدهم طی سال های فعالیت خود در عرصه های سلامت و امنیت خدمات 

برجسته ای از خود به جای گذاشته است.
وی با اشاره به مذاکرات انجام شده توسط وزارت اطلاعات در راستای تبادل زندانیان 
ایرانی و آمریکایی اظهار کرد: علاوه بر 2 میلیارد دلاری که توسط آمریکا مورد تعرض قرار 
گرفته، یک میلیارد و 710 میلیون دلار نیز از پول ایران در اختیار آمریکا قرار دارد که 

ماجرای آن به پیش از انقلاب بازمی گردد.
وی ادامه داد: پیش از انقلاب برای خرید سلاح، 400 میلیون دلار به آمریکا داده شد اما 
این مبلغ از آن زمان در حساب های آمریکا وجود داشت؛ در جریان مذاکراتی که ما با نظر 
مقام معظم رهبری و تصمیم شورای عالی امنیت ملی از سوی وزارت اطلاعات درباره مبادله 
زندانیان ایرانی و آمریکایی داشتیم، امتیازاتی برای کشور گرفتیم که یکی از آنها بازگردانی 
این 400 میلیون دلار بود. این 400 میلیون دلار به همراه یک میلیارد و 310 میلیون دلار 
سود آن را برای کشور مسترد کردیم و امیدواریم که دولت و دیپلماسی دولت موفق شود 

این پول را نیز از چنگ آن ها خارج کند.

وساطت ایران برای آشتی اردوغان و اسد
روزنامه الشرق الاوسط به نقل از منابعی از آنکارا و تهران مدعی شد: گفت وگوهای 
محرمانه ای میان مسئولان نظام سوریه و شخصیت های ترکیه ای برای آشتی دادن بشار 
اسد و رجب طیب اردوغان در جریان است و این پس از تغییرات به وجود آمده در سیاست 
آنکارا در قبال دمشق است. این روزنامه مدعی شد: اسماعیل حقی، یکی از دیپلمات های 
برجسته ترکیه، این مذاکرات را هدایت می کند. وی ژنرال بازنشسته ای است که مسئول 
توافق »اضنه« میان آنکارا و سوریه در سال 1998 بود. این ژنرال قبلا معاون رئیس اطلاعات 
ترکیه بوده و در حال حاضر معاون رئیس حزب الوطن چپگراست.  به گزارش پایگاه خبری 
شبکه العالم، الشرق الاوسط با طرح این ادعا که این گفت وگوها میان سوریه و ترکیه با 
وساطت ایران انجام می شود، افزود: حقی به دمشق سفر کرده است و متعاقب آن دیدارهای 
دیگری در الجزایر در ماه مه گذشته از سوی یک ژنرال دیگر انجام گرفته است. این روزنامه 
سعودی در ادامه مدعی شد: حقی با برخی مسئولان سوری در دمشق دیدار و گفت وگو 
کرده است که از جمله آن ها عبدالله الاحمر، مرد شماره دوم حزب بعث، و علی مملوک، 
رئیس دفتر امنیت ملی ، ولید معلم، وزیر خارجه سوریه، و فیصل مقداد، معاون وی، است.

آخرین جزییات از بازداشت یک متهم به جاسوسی
در روزهای اخیر در برخی از رسانه ها اخباری در ارتباط با بازداشت فردی که گفته 
می شود در مقاطعی در تیم مذاکره کننده هسته ای حضور داشته است، منتشر شده است. 
در راستای پی گیری های انجام شده در مورد این خبر، خبرنگار ایسنا جزییات بیش تری 
در مورد این موضوع از منابع مطلع کسب کرد. فرد مورد اشاره عضویتی در ستاد برجام  
و وزارت خارجه نداشته و فقط در مقاطعی از طرف یکی از بخش های اقتصادی کشور 
برحسب نیاز در تیم مذاکره کننده و مسائل مربوط به برجام حضور داشته است.  این منابع 
مطلع با اشاره به این که چندی پیش مطرح شده بود که فرد بازداشت شده از ستاد برجام 
است، اعلام کردند:  دبیر ستاد برجام و اعضای آن کاملا مشخص هستند و او هیچ عضویتی 
در این ستاد ندارد. با توجه به این که این موضوع، یک پرونده امنیتی و قضایی است احتمالا 
مسوولان مربوطه در زمان مقررش و در صورت لزوم در این ارتباط اطلاع رسانی بیش تری 
خواهند کرد. هفته گذشته عباس جعفری دولت آبادی، دادستان تهران از دستگیری و 
بازداشت یک متهم ایرانی دو تابعیتی در تهران و مرتبط با سرویس جاسوسی انگلیس خبر 

داد و افزود: متهم در حوزه اقتصادی و مرتبط با ایران فعالیت می کرده است.

هشدار پلیس فتا درباره »پوکمون گو«
رییس پلیس فتای غرب استان تهران نسبت خطرات بازی پوکمون گو در فضای حقیقی 
هشدار داد. سرهنگ اصغر باقریان در این باره گفت: پوکمون گو، نوعی بازی مبتنی بر واقعیت 
مجازی است که کاربران زیادی را در کشورهای مختلف به خود جذب کرده است. وی ادامه 
داد: در این بازی، کاربران با استفاده از دوربین گوشی تلفن همراه خود و در منطقه حقیقی 
که در آن حضور دارند، غول های مجازی پوکمون گو را مشاهده و برای دریافت امتیاز، آن 
ها را شکار می کنند. باقریان افزود: برخی ویژگی های پوکمون گو علاوه بر تعارض های 
فرهنگی می تواند فرد را با خطرات بسیار جدی محیطی روبه رو کند به گونه ای که افراد به 
دلیل تمرکز زیاد بر روی بازی، آگاهی محیطی خود را از دست داده و در معرض برخورد با 

انواع موانع فیزیکی و یا اجسام متحرک قرار می گیرند. 

نان استاندارد نیست
عضو هیئت علمی دانشکده علوم تغذیه دانشگاه تهران با اشاره به اینکه متاسفانه نان در 
کشورمان استاندارد لازم را ندارد نسبت به رشد قارچ گونه فست فودها گلایه کرد و گفت: 
متاسفانه قرص سولفات آهن شکم دختران دانش آموز را خراب کرده است. جعفریان با 
ضرورت ایجاد هلدینگ ها و برندهای غذایی خاطرنشان کرد: مثلا یکی از عمده  مشکلات 
کشور ما نان است زیرا اصلا نان استاندارد نیست و نمی دانیم چقدر به نان ها نمک، جوش 
شیرین و... اضافه می شود و هر نانوایی با تابلوی خود کار می کند در حای که اگر هلدینگ 
و برندسازی صورت پذیرد و مثلا 10 برند نان سنگک ایجاد شود سیستم نظارتی بهتر 
می تواند بر این نان ها نظارت کند زیرا با هلدینگ و برند سروکار دارند ولی در شرایط کنونی 
هیچ نهادی نمی تواند بر تولید نان نظارت کنند و متاسفانه این مشکل را در رستوران ها 
داریم. وی در ادامه با گلایه از رشد قارچ گونه فست فودها در جامعه عنوان کرد: متاسفانه 
خیابان ها پر شده از شعب بانک و فست فود و این نشان می دهد که فقط این دو صنف است 
که سودزا است و متاسفانه تغذیه تجاری شده است و چرخش مالی و سود فست فودها در 
سال 11 میلیارد است،  از طرفی مصرف غذاهای خانگی کم شده است در حالی که اصلا 

افراد نباید این اجازه داشته باشند که به راحتی رستوران راه اندازی کنند.

فریاد خوشحالی معلمان پشت دیوارهای مجلس
کلیات طرح اصلاح تبصره 10 واحد 17 قانون استخدام معلمین حق التدریس و 
آموزشیاران نهضت سواد آموزی در جلسه روز چهرشنبه مجلس مورد بررسی قرار گرفت و 
نمایندگان با 141 رای موافق، 20 رای مخالف و 8 رای ممتنع از مجموع 225 رای با کلیات 
این طرح موافقت کردند. به گزارش ایلنا این طرح در مورد تعیین تکلیف استخدامی معلمین 
حق التدریس و آموزشیاران نهضت سواد آموزی است که در هفته های گذشته چندین 
بار مقابل مجلس تجمع کرده بودند. بعد از تصویب کلیات این طرح معلمان حق التدریس 
که مقابل مجلس تجمع کرده بودند فریاد خوشحالی کشیدند و با سر دادن شعارهایی از 

نمایندگان مجلس تشکر کردند.

عذرخواهی وزیر جهادکشاورزی از مردم
وزیر جهاد کشاورزی ضمن عذرخواهی از مردم برای نوسانات بازار گفت: تلاش می 
کنیم نقاط ضعف خود را در تنطیم بازار برطرف کنیم. حمود حجتی با اشاره به اینکه در 
سال های 79 و80 وضعیت ناهنجاری در تنظیم بازار مرغ کشور داشتیم، افزود: باید هم 
از تولید کننده و هم از مصرف کننده حمایت کنیم. حجتی با بیان اینکه در ذخیره کردن 
محصولات راهبردی تکلیف قانونی داریم، گفت: قبلًا در شرایط تحریم به ذخایر راهبردی 
بیشتری نیاز داشتیم، اما اکنون با توجه به شرایط جدید، لازم است که سهم این ذخایر 
کاهش یابد. حجتی با بیان اینکه کشور ما از نظر میوه و سبزی به علت تنوع اقلیمی مزیت 
هایی دارد گفت: به صورت سنتی کشور ما در خشکبار در عرصه جهانی حضور دارد و در 
تره بار هم در حال توسعه هستیم. وی با اشاره به اینکه برخی اقلام کشاورزی در سر مزرعه 
30 درصد قیمت بازار را دارد افزود: باید با کمک تولیدکنندگان و تشکل های آنها و صاحبان 
سرمایه بتوانیم کشاورزی را از مزرعه تا سفره مدیریت کنیم، تا قیمت نهایی کاهش یابد و 
ارزش افزوده هم به سمت تولیدکننده برود. حجتی گفت: امسال تولید گندم برای نیاز کشور 

کافی بود و حتی اضافه بر آن تولید کردیم.

بابک زنجانی در ترکیه چه اموالی دارد؟
وکیل بابک زنجانی در توضیح اموال موکلش، از وجود یک خط هواپیمایی معتبر در 
ترکیه خبر داد. رسول کوهپایه زاده تاکید کرد: اموال در ترکیه، یک خط هواپیمایی معتبر 
است که متعلق به آقای زنجانی است که مابه ازای دقیق آن را نمی دانم، اما قطعا رقم قابل 
توجهی است. وی با اشاره به اظهارات دادستان تهران مبنی بر موافقت با انتقال اموال بابک 
زنجانی به وزارت نفت، اظهار کرد: تا زمانی که رأی قطعی صادر نشده و موکل، متهم به رد 
مال نشده است، پرداخت بدهی الزام آور نیست و تا این لحظه پرونده آقای زنجانی در دیوان 
است و رأی قطعی آن هم صادر نشده است. وکیل زنجانی یادآور شد: با وجود اعلام مبلغ 
مورد نظر، آقای زنجانی همچنان معتقد است که اگر برخی اموال او به قیمت معاملاتی 
واقعی روز محاسبه می شد، مبلغ بیشتری از بدهی او را پوشش می داد که این اعتراض را از 

طریق قانونی به مراجع ذی صلاح منتقل کردیم.

استیضاح فانی پس از تعطیلات مجلس
عضو کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس با اشاره به این که استیضاح وزیر آموزش 
و پرورش پس از تعطیلات 3 هفته آی مجلس در صحن علنی بررسی خواهد شد گفت: 
نگرش های سیاسی برخی معاونان آموزش و پرورش و ضعف مدیریت فانی از مهمترین 
دلایل استیضاح است. جبار کوچکی نژاد در خصوص دلایل نمایندگان مجلس برای 
استیضاح وزیر آموزش و پرورش گفت: افت کیفیت آموزش در مدارس دولتی، تمرکز بر 
توسعه مدارس غیردولتی و خصوصی سازی آموزش و پرورش، عملکرد غیرشفاف صندوق 
فرهنگیان و مشخص نبودن وضعیت حقوق های دریافتی در این صندوق، انتصابات سیاسی 
و نگرش های تند سیاسی برخی معاونان وزارت آموزش و پرورش، ضعف آموزش و پرورش 
در بحث عملکرد پرورشی و نگاه سیاسی بر فعالیت های بخش پرورشی و نارضایتی بسیاری 

از معلمان از وضعیت فعلی آموزش و پرورش از جمله دلایل استیضاح فانی است.

ادعای محصولی درباره گرفتن حقوق
وزیر اسبق کشور گفت: در دولت قبل نه تنها حقوق های نجومی نگرفتیم بلکه یک ریال 
هم به عنوان حقوق دریافت نکردیم. صادق محصولی با بیان این که »کسانی که ثروت خود 
را از راه مشروع کسب می کنند، حق دارند آن را به سلیقه خود خرج کنند«، گفت: آقایانی 
که همیشه می گویند محصولی فلان خانه را دارد، خودشان الان به همه بانک ها، اسناد 
دولتی و کارخانجات مهم دسترسی دارند.در فتنه هم عکس یک خانه مجلل را گرفتند 
و گفتند این خانه محصولی است، در صورتی اصلًا این طور نبود و می خواستند تشویش 

اذهان کنند.

کارت سوخت حذف شد
نمایندگان مجلس شورای اسلامی در ادامه رسیدگی به لایحه اصلاح قانون بودجه سال 
1395 با حذف بند ح تبصره  14 قانون بودجه 1395 با حذف کارت سوخت موافقت کرد. 
مجلس در بررسی جزییات لایحه بودجه 1395 در فروردین ماه سال جاری دولت را مکلف 
کرده بود حداکثر چهارماه  پس از تصویب این قانون کلیه وسایل نقلیه سبک و سنگین اعم 
از بنزینی، نفت گاز )گازوئیلی( و دوگانه سوز را به کارت سوخت مجهز کند و از آن تاریخ، 
عرضه هرگونه سوخت به کلیه وسایل نقلیه صرفاً با استفاده از کارت مذکور انجام می پذیرد. 

تتلو بازداشت شد
خواننده زیرزمینی معروف به تتلو روز گذشته بازداشت شد. به گزارش ایسنا،  جزئیات 
بیشتر درباره علت این دستگیری متعاقبا اعلام می شود. 12 مهر سال گذشته نیز  این 

خواننده زیرزمینی در دادگاه انقلاب تهران حضور یافته بود.

سرمقاله

اخبــار

حضرت آیت الله خامنه ای رهبر معظم انقلاب اسلامی 
صبح دیروز )چهارشنبه( در دیدار آقای روحانی رئیس جمهور 
و اعضای هیأت دولت ضمن قدردانی از زحمات و تلاشهای 
دولت یازدهم، هفته دولت را فرصتی مغتنم برای ارائه گزارش 
به مردم از کارهای انجام گرفته خواندند و نکات مهمی را در 
قالب 7 سرفصل در زمینه های »اقتصاد مقاومتی«، »سیاست 
خارجی«، »علم و فناوری«، »امنیت«، »فرهنگ«، »برنامه 
ششم« و »فضای مجازی« به عنوان اولویت های اصلی کشور 

و نقشه راه دولت یازدهم در یک سال پیش رو بیان کردند.
رهبر انقلاب اسلامی با تبریک هفته دولت، یاد شهیدان 
رجایی و باهنر را به عنوان »الگوی اخلاص، پرکاری و مردمی 
بودن« گرامی داشتند و با اشاره به برخی تلاشها برای تطهیر 
منافقان روسیاه که عامل این جنایت بودند، افزودند: متأسفانه 
برخی تلاش دارند تا برای این جنایتکارانی که هزاران نفر 
از مردم عادی تا مسئولان و شخصیت های برجسته را به 
شهادت رساندند، فضای مظلومیت ایجاد و چهره نورانی 
امام راحل)ره( را خدشه دار کنند اما این دستهای خبیث 
و مغرض به نتیجه نخواهند رسید و همانند گذشته ناکام 

خواهند ماند.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به گزارش رئیس 
جمهور و برخی اعضای دولت، از اقدامات انجام گرفته اشاره و 
خاطر نشان کردند: این گزارشها بسیار خوب بودند و باید به 
اطلاع مردم رسانده شود، زیرا سرمایه اصلی، مردم و اعتماد 

و امید آنان است.
با توجه به  ایشان اداره کشور به وسیله قوه مجریه را 
گستردگی و تنوع مسائل و انتظارات فراوان و همچنین 
مسائل و مشکلات، بسیار سخت دانستند و با اشاره به گذشت 
سریع سه سال از عمر دولت یازدهم گفتند: دولت باید با 
برنامه ریزی و جدیت، حداکثر بهره برداری را برای کار و 

تلاش در یک سال باقیمانده انجام دهد.
حواشی  از  دوری  به  را  دولت  اسلامی  انقلاب  رهبر 
به خصوص در ماههای آینده که همراه با مباحث انتخاباتی 
است، توصیه کردند و افزودند: دولت نباید به هیچ وجه خود را 
سرگرم بحثهای انتخاباتی کند بلکه باید تا آخرین روز کاری، 
برای کار، تلاش و حل مشکلات برنامه ریزی کند و بهترین 
تبلیغ برای دولتِ در رأس کار، اقدام و عمل آن دولت است.

ایشان همچنین هفته دولت را فرصتی مغتنم برای ارزیابی 
منصفانه عملکرد دولت از جانب مردم و نخبگان دانستند و 
گفتند: انتقاد، ضرری ندارد اما این انتقاد باید منصفانه و همراه 

با ارائه راهکار صحیح باشد.
حضرت آیت الله خامنه ای بعد از بیان نکات مقدماتی، 
هفت سرفصل را به عنوان اولویتهای اصلی کشور و نقشه راه 

دولت یازدهم بیان کردند.
»مسائل اقتصادی و اجرای سیاستهای اقتصاد مقاومتی«، 
اولین سرفصلی بود که رهبر انقلاب اسلامی بیان کردند و 
گفتند: امروز مشکلات و گره های اقتصادی، مسئله اول کشور 
است که باید حل شوند و حل آنها در گرو اجرای صحیح و 

دقیق سیاستهای اقتصاد مقاومتی است.
گزارش  از  قدردانی  با  ای  خامنه  الله  آیت  حضرت 
معاون اول رئیس جمهور در خصوص فعالیتها و اقدامات 
ستاد فرماندهی اقتصاد مقاومتی، بر لزوم پیگیری جدی و 
قدم به قدم همه طرح ها تا رسیدن به مرحله آخر تأکید 
کردند و افزودند: ستاد فرماندهی اقتصاد مقاومتی باید همه 
فعالیتهای پر حجم و گسترده اقتصادی در بخشهای دولتی و 
خصوصی را رصد و مراقبت کند که همه این فعالیتها، همسو 
با سیاستهای اقتصاد مقاومتی باشند. ایشان تأکید کردند: باید 
قاطعانه مانع از ادامه طرح ها یا برنامه های اقتصادی غیرهمسو 

با سیاستهای اقتصاد مقاومتی شد.
اجرای  برای  اینکه  بر  تأکید  با  اسلامی  انقلاب  رهبر 
سیاستهای اقتصاد مقاومتی باید همه ظرفیتهای کشور 
به میدان آورده شوند،  در بخشهای کشاورزی و صنعت 
شدن  عملی  مهم  الزامات  از  یکی  کردند:  خاطرنشان 
سیاستهای اقتصاد مقاومتی، »گفتمان سازی« است که با 
تبیین صحیح این سیاستها و تأثیرات آن، از جانب مسئولان، 

امکان پذیر است.
سالهای  علمی  حرکت  خامنه ای،  الله  آیت  حضرت 
اخیر کشور و پیشرفتها در بخشهای هوافضا، نانو، هسته ای 
و زیست فناوری را ناشی از گفتمان سازی حرکت علمی و 
نهضت نرم افزاری در 12 سال گذشته دانستند و خاطرنشان 
کردند: در موضوع اقتصاد مقاومتی هم باید چنین گفتمانی 

در جامعه شکل بگیرد.
ایشان با تأکید بر اینکه اجرای سیاستهای اقتصاد مقاومتی 
نیازمند اقداماتی فراتر از کارهای متعارف دولت در عرصه 
اقتصادی است، افزودند: برای عملی شدن سیاستهای اقتصاد 
مقاومتی باید کاری جهشی و خارج از روالِ کارهای روزمره 

و متعارف انجام شود.
اختیارات  »واگذاری  خامنه ای،  الله  آیت  حضرت 
و  بانکی  تسهیلات  »هدایت  استانها«،  به  تصمیم گیری 
همچنین حجم عظیم نقدینگی به سوی تولید«، »مشوّقهای 
صادراتی«، »پرداخت به موقع بهای محصولات کشاورزی« 
و »توجه جدی به روستاها و صنایع تبدیلی« را از جمله 
اقدامات اساسی و ممکن برای عملی شدن سیاستهای اقتصاد 

مقاومتی خواندند.

و  دست  »مقررات  و  »دیوان سالاری«  موضوع  ایشان 
پا گیر برای تولیدکنندگان و کارآفرینان« را یکی از موانع 
اجرای سیاستهای اقتصاد مقاومتی برشمردند و افزودند: یکی 
دیگر از الزامات تحقق اقتصاد مقاومتی، حمایت از شرکتهای 

دانش بنیان است.
رهبر انقلاب اسلامی تأکید کردند: طرحهایی که در داخل 
به وسیله شرکتهای دانش بنیان قابل اجرا هستند، نباید به 

شرکتهای خارجی داده شوند.
یعنی  دوم  سرفصل  به  خامنه ای  الله  آیت  حضرت 
»سیاست خارجی« پرداختند و با اشاره به اینکه سیاست 
خارجی یکی از اولویتهای دولت آقای روحانی بوده است، 
افزودند: من با این موضوع موافقم و همواره معتقد به کار 
دیپلماسی بوده ام اما باید توان دیپلماسی را به صورت مناسب 

و متوازن در دنیا توزیع کرد.
رهبر انقلاب اسلامی خاطرنشان کردند: آسیا، آفریقا و 
آمریکای لاتین باید سهم مناسب خود را در سیاست خارجی 

کشور داشته باشند.
ایشان با تأکید بر ضرورت اتّخاذ موضع فعال در سیاست 
خارجی، گفتند: در مسائلی همچون مسائل منطقه که بسیار 
پیچیده و در هم تنیده است، باید با دقت و هوشیاری و قدرت 

فکر، و فعال و اثرگذار وارد میدان شد.
ظرفیت  از  استفاده  لزوم  خامنه ای  الله  آیت  حضرت 
دیپلماسی برای پیشرفت اقتصاد را نیز مورد تأکید قرار دادند.

رهبر انقلاب اسلامی در ادامه با اشاره به غیرقابل اتکا بودن 
رفتارهای ظاهری در فضای دیپلماسی، گفتند: تنها چیزی 
که در دیپلماسی می تواند مورد اعتماد قرار گیرد، کار ثابت، 

مُسلّم، امضاشده و قابل احتجاج است.
ایشان با تأکید بر اینکه باید از بدحسابی آمریکاییها در 
قضیه برجام، تجربه آموخت، خاطرنشان کردند: این تجربه 
به ما می آموزد که به وعده های هیچ یک از دولتها در آمریکا 
نمی توان اعتماد کرد و نباید در مقابل وعده آنها اقدام نقد 

انجام داد.
حضرت آیت الله خامنه ای افزودند: انتقاد من به موضوع 
برجام به بدعهدی و خباثت طرف مقابل مربوط می شود نه 
عناصر خودمان؛ زیرا مذاکره کنندگان ما به اندازه توان خود 
این زحمات  قدردان  ما  و  دادند  انجام  تلاش شبانه روزی 

هستیم.
رهبر انقلاب اسلامی در ادامه سخنان خود به موضوع 
»علم و فناوری« به عنوان سرفصل سوم نقشه راه دولت اشاره 
کردند و گفتند: کشور برای پیشرفت نیازمند علم و فناوری 
است و در سالهای گذشته پیشرفتهای خوبی در این عرصه 

به دست آمد.
حضرت آیت الله خامنه ای با انتقاد از کاهش شتاب رشد 
حرکت علمی در سالهای اخیر، خاطرنشان کردند: سرعت 
حرکت علمی در دنیا بالا و فاصله ما نیز با پیشرفت علمی 
دنیا زیاد است، بنابراین برای جبران این عقب ماندگی هیچ 
چاره ای جز افزایش شتاب رشد حرکت علمی وجود ندارد 
و باید گفتمان پیشرفت علمی در کشور ادامه یابد و متوقف 

نشود.
پژوهشی  بودجه  افزایش  لزوم  بر  همچنین  ایشان 
دانشگاهها و پرداخت کامل بودجه ناچیز کنونی و همچنین 

ارتباط دانشگاه و صنعت تأکید کردند.
چهارمین سرفصلی که رهبر انقلاب اسلامی به آن اشاره 

کردند، موضوع »امنیت« بود.
حضرت آیت الله خامنه ای گفتند: به لطف خداوند و با 
تلاش و زحمات قابل تقدیر نیروهای نظامی و امنیتی در 
حالی که کشورهای منطقه مملو از حوادث و ناامنی هستند، 

کشور از یک سپر امنیتی مستحکمی برخوردار است.
ایشان، »روحیه انقلابی و دینی مردم« را یکی از عناصر 
اصلی سپر امنیتی مستحکم کشور دانستند و تأکید کردند: 

به هیچ وجه نباید در این سدّ دفاعی ملی خللی ایجاد شود.
رهبر انقلاب اسلامی با تأکید بر اینکه تشکیلات نظامی 
و امنیتی کشور یکی دیگر از عناصر سپر امنیتی مستحکم 
کشور است، خاطرنشان کردند: باید همواره به این تشکیلات 

کمک شود و مورد تشویق نیز قرار گیرند.
حضرت آیت الله خامنه ای، تجهیزات و امکانات دفاعی 
کشور را سومین عنصر ایجاد سپر امنیتی خواندند و افزودند: 
دشمن از افزایش توان دفاعی و موشکی کشور نگران است؛ 
بنابراین باید به افزایش توان دفاعی کمک و از آن حمایت 

کرد.
مسئله »فرهنگ« پنجمین سرفصلی بود که رهبر انقلاب 
اسلامی به عنوان یک اولویت بسیار مهم کشور بر آن تأکید 
کردند و افزودند: فرهنگ شامل ادبیات، هنر، سبک زندگی، 
رفتار و اخلاق اجتماعی است و دستگاههای فرهنگی در تمام 

این بخشها مسئولیت و وظیفه دارند.
ایشان افزودند: بنده طرفدار جزم اندیشی، فشار و اختناق 
در عرصه فرهنگ نیستم بلکه به آزاداندیشی اعتقاد راسخ 
دارم اما آزاداندیشی به معنای ولنگاری و اجازه دادن به دشمن 

برای لطمه زدن نیست.
حضرت آیت الله خامنه ای با اشاره به انجام اغلب کارهای 
خوب و مفید کشور به دست جوانان مؤمن و انقلابی این سؤال 
را مطرح کردند که چرا باید تئاتر یا فیلمی تولید شود که 

تیشه به ریشه ایمان این جوان بزند؟
رهبر انقلاب اسلامی، عملکرد دستگاههای فرهنگی را 
در هر دو سطح »آفندی« و »پدافندی« ضعیف ارزیابی 
کردند و با تأکید بر اهمیت پرداختن به عرصه های متنوع 
و سوابق  انگیزه ها  نظر گرفتن  در  و همچنین  فرهنگی 
شخصیتهای فرهنگی، افزودند: آیا نباید مسئولان فرهنگی، 
آن کسی را که عمرش را در خدمت به دین و انقلاب 
اسلامی گذرانده به فردی که در تمام عمر خود قدمی در 
راه دین و انقلاب برنداشته و حتی گاهی ضربه نیز زده 

است، ترجیح بدهند؟
حضرت آیت الله خامنه ای در جمع بندی این سرفصل 
تأکید کردند: در فرهنگ باید روحیه آزاداندیشی همراه با 
برنامه ریزی عادلانه وجود داشته باشد و با هدایت و کمک به 

رویشهای خوب جلوی ضربات فرهنگی گرفته شود.
ششمین سرفصل از اولویتهای کشور و نقشه راه دولت، 
موضوع اهمیت برنامه ششم توسعه و لزوم تسریع در نهایی 

کردن آن بود.
ایشان با اشاره به تأخیر در ارائه برنامه ششم توسعه، 
ایجاد  و هم افزایی  توسعه، هماهنگی  برنامه های  افزودند: 
می کنند و همچون حلقه های یک زنجیر، کشور را به اهداف 
برنامه چشم انداز می رسانند، بنابراین با پیش بردن سریع 

برنامه ششم، نگذارید کار بیش از این متوقف شود.
از  سرفصل  هفتمین  خامنه ای  الله  آیت  حضرت 
توصیه های خود به دولت را مسئله فضای مجازی خواندند 
و گفتند: فضای مجازی، دنیایی رو به رشد، بسیار وسیع و 
غیرقابل توقف است که فرصتهای بزرگ و در عین حال 

تهدیدهایی را هم می تواند به همراه داشته باشد.
ایشان با تأکید بر ضرورت استفاده حداکثری از فرصتهای 
تشکیل  از  هدف  آن،  تهدیدهای  دفع  و  مجازی  فضای 
شورای عالی فضای مجازی را همین مسئله بیان و خاطرنشان 
کردند: باید در ایجاد شبکه ملی اطلاعات و راه اندازی آن 

تسریع شود.
رهبر انقلاب اسلامی در بخش پایانی سخنان خود به 

موضوع حقوقهای نجومی اشاره کردند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه نباید از این 
قضیه به آسانی عبور کرد، خاطرنشان کردند: اعتماد مردم 
در این قضیه ضربه فراوانی خورده است، زیرا مردم و جوانان 
تحصیلکرده دریافتهای خود را با این دریافتهای غیرعادلانه 
مقایسه می کنند و این سؤال را می پرسند که بر اساس چه 
معیار و امتیازی و به دلیل انجام کدام کار ویژه این حقوقها 

پرداخت شده است؟
ایشان با تأکید بر لزوم عزم راسخ و برخورد قاطع با مسئله 
حقوقهای نجومی در تمام قوا و سازمانها افزودند: در موارد بجا 

و لازم، قوه قضائیه نیز باید ورود و با متخلفان برخورد کند.
در پایان این دیدار نماز ظهر و عصر به امامت رهبر انقلاب 

اسلامی اقامه شد.

رهبر معظم انقلاب اسلامی در دیدار رئیس جمهور و اعضای هیأت دولت تبیین کردند؛

هفت اولویت و سرفصل مهم برای دولت
اخبـار کوتاه

و  ملی  امنیت  کمیسیون  رئیس 
سیاست خارجی مجلس شورای اسلامی 
با تاکید بر اینکه روسیه به جز پایگاه نوژه 
از هیچ پایگاه هوایی دیگر کشور استفاده 
نکرده است گفت: انتخاب پایگاه نوژه 
همدان نیز به دلیل قرار گرفتن در مسیر 

پرواز به سمت عراق و سوریه بود.
حاشیه  در  بروجردی  الدین  علاء 
جلسه علنی دیروز )چهارشنبه( در جمع 
خبرنگاران در پاسخ پرسشی مبنی بر 
اینکه آیا پایگاه های دیگری علاوه بر  
نوژه همدان  مثل پایگاه هوایی تبریز 
گفت:  دارد،  قرار  ها  روس  اختیار  در 
خیر. انتخاب پایگاه نوژه نیز به دلیل قرار 
گرفتن در مسیر پرواز به طرف عراق و 
سوریه بود . این تصمیم مشترک برای 
چون  شد  لحاظ  تروریسم  با  مبارزه 

تروریسم شوم ترین پدیده منطقه است و 
طبیعتا کمک کنندگان به تروریسم همچون 
اروپا و آمریکا نیز برای از بین رفتن تروریسم  

متضرر می شوند .
استفاده  مورد  در  در   هم چنین  وی 
روسیه از حریم هوایی ایران برای مبارزه با 
تروریسم گفت: ما سالها با روسیه بر اساس 

منافع ملی مان همکاری داریم .
وی با بیان اینکه آمریکا دشمن اصلی 
به  منطقه  معادلات  در  گفت:   است  ما 
خصوص در ارتباط با تحولات سوریه با 
تشویق روس ها یک کار مشترک برای 
مبارزه با تروریسم انجام دادیم . روسیه و 
چین به عنوان دو عنصر دائمی شورای 
امنیت برای اولین بار در تحولات منطقه 
در کنار جمهوری اسلامی قرار گرفته و از 
حق وتو استفاده کرده است . آن ها کار 
نظامی انجام داده که به تبع آن جنگنده 
و هلی کوپتر شان را زدند ولی از محور 
مقاومت حمایت کردند که سوریه در خط 

مقدم اش محور مقاومت است.
رئیس کمیسیون امنیت ملی و سیاست 

خارجی مجلس  با تاکید بر اینکه حمایت 
از محور مقاومت جز سیاست های  شناخته 
شده و اصلی جمهوری اسلامی ایران است 
گفت: کاری که در نوژه صورت گرفت در 
چارچوب کار مشترک و همکاری چهارجانبه 
بین ایران، سوریه، روسیه و عراق است که 
اتاق مشترک  عملیاتی ما حدود یک سال 
است در دمشق و بغداد فعال شده است. 
طبیعتا در غیر این صورت وضعیت منطقه 

این گونه نبود.
های  حمایت  داد:  توضیح  وی 
و  اروپایی  همپیمانان  و  آمریکا  گسترده 
و  پول  میلیاردها  صرف  و  منطقه ای اش 
هم چنین استفاده از  ده ها هزار  تروریسم  
در  کشور   80 از  بیش  از  دیده  آموزش 
منطقه برای ما بحران زا بود به همین دلیل 
مجموع سلسله اقداماتی درابعاد سیاسی، 
نظامی و اقتصادی صورت می گیرد که 
قطعا متضمن حفظ منافع ملی و امنیت 

ملی جمهوری اسلامی ایران است.
بروجردی در پاسخ به سوالی مبنی بر 
اینکه اخباری درمورد خرید هلی کوپتر از  
روسیه منتشر شده است گفت: ما سالها 

است هلی کوپتر می خریم، هلی کوپترهای 
ناجا و  نیروی های مسلح m17  که هلی 
کوپترهای بسیار خوبی است، مدتها است از 
روسیه خریداری می شود. سامانه اس 300 

را نیز از روسیه خریدیم.
آیا  این پرسش که  به  پاسخ  وی در 
پایگاه نوژه در اختیار روسیه است گفت:  
اصلا پایگاه نوژه در اختیار روسیه نیست. 
اصل  اساس  بر  چون  نداریم.  راهی  ما 
146 قانون اساسی ممنوعیت جدی در 
شده  رعایت  که  دارد  وجود  رابطه  این 
گیری  سوخت  برای  تسهیلاتی  تنها  و 
پرواز  به جنگنده های روسی در مسیر 
اختصاص پیدا کرد که به نظرم تصمیم 
و پشتوانه مصوبه شورای  منطقی است 

عالی امنیت ملی را دارد.
و  ملی  امنیت  کمیسیون  رئیس 
سیاست خارجی  در مورد پرسش دیگری 
نشدن  اعزام  دلایل  واکاوی  مورد  در 
حجاج به مکه و مدینه گفت: دلیل اینکه 
گرفت  تصمیم  ایران  اسلامی  جمهوری 
آن ها  که  بود  این  نرود،  حج  به  کسی 
امنیت  حفظ  برای  تعهد  دادن  حاضربه 

اولین  این  و  نشده اند  ایرانیان  جان 
میزبان  کشور  یک  که  است  باری 
نمی کند.  قبول  را  مسئولیت  یک 
کشوری  به  جهانگردی  اگر  حتی 
وارد شود مسئولیت امنیت جان آن 
با میزبان است چه برسد به این که 
حج باارزش ترین مکان برای مسلمانان 
است و دولت سعودی حاضر به دادن 
تعهد برای حفظ امنیت جان ایرانیان 
نشد؛ به همین دلیل ما نتوانستیم این 
ریسک را انجام دهیم که زوار ایرانی 
مشرف  جانشان  حفظ  تامین  بدون 

شوند.
وی ادامه داد:  این تنها مخصوص 
به کشور ما نیست البته ما عربستان را 
وادار کردیم بیشترین اقدام را در جهت 
پیاده سازی نظرات جمهوری اسلامی 
انجام دهد به طوری که بعد از فاجعه منا 
عربستان ناگزیر شد تک تک افرادی را که 
جان خود را از دست داده بودند تحویل 
داده و یا آن ها با اجازه بازماندگان در آنجا 
دفن شوند. اتفاقی که برای بیشتر زائران از 

کشورهای  مسلمان رخ نداد.
نمی  آیا عربستان  اینکه  وی در مورد 
خواهد در ایام حج تغییر رویکرد دهد گفت: 
این تصمیمی است که باید عربستان بگیرد 
قطعا این نابخردی در عربستان تنها در قبال 
این  از  پس  چنانکه  نیست؛  ایرانی  زائران 
حادثه شاهد چندین بار آتش سوزی در منا 
بودیم؛ اتفاقی که دلیل تحجر عالم نماهای 
عربستانی رخ می دهد . آن ها فتوا می دهند 
که به سبک قدیم باید پیاده به حج رفته 
و همچنان به جای ساخت ساختمان های 
ایمن و مناسب چادر بپا شود. چادرهایی 
که چندین بار دچار آتش سوزی شده و 
عده ای جان خود را از دست دادند.  این ها 
همه نشان می دهد که عربستان در کل 
شایستگی و لیاقت مدیریت مهمترین تجمع 

اسلامی را ندارد.

رئیس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس :

روسیه به جز پایگاه نوژه از هیچ پایگاه دیگری استفاده نکرده است

سید ابوالحسن مختاباد
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آخرین نرخطلا د ر ایران 

4,908,000یک مثقال طلا

1,133,000یک گرم طلای 18

آخرین نرخانواع سکه

11,110,000سکه بهار آزاد ی

11,135,000سکه امامی

5,590,000نیم سکه

2,890,000ربع  سکه

1,820,000سکه یک گرمی

قیمت   نمایندگینام خود رو

 36,800,000 206 تیپ 5

EF7 43,000,000  دنا با موتور 

GLX 405 28,600,000 پژو 

SLX 405 30,600,000 پژو 

ELX 39,700,000 پژو پارس 

 35,300,000 پژو پارس سال

E2 90 38,000,000 تند ر 

LX 33,000,000 رانا 

TU5 33,300,000رانا 

 30,100,000 سمند LX سال

EF7 29,900,000 سمند 

ELX 36,100,000 سورن 



 بانک مرکزی هم سو با سیاست انتظام بخشی به بازار 
پولی و ارزی کشور در سه سال گذشته، حمایت از تولید 

و خروج از رکود را در دستور کار خود قرار داده است.
بخش اعتباری بانک مرکزی در سال »اقتصاد مقاومتی؛ 
اقدام و عمل« و در راستای حمایت تولید و خروج از 
رکود، به تخصیص خطوط اعتباری به بانک های عامل، 
کمک به تامین مالی خودروسازان و تولیدکنندگان 
ماشین آلات کشاورزی و تدوین دستورالعمل تامین 

مالی بنگاه های کوچک و متوسط اقدام کرده است.
گزارش اقدامات بخش اعتباری این بانک به شرح زیر 

است:
• مستثنی شدن بنگاه های کوچک و متوسط از شرط 
نداشتن بدهی غیرجاری و چک برگشتی به منظور 
بهره مندی از تسهیلات و تعهدات، در ضمن موسسه 
اعتباری می تواند بدهی غیرجاری کمتر از 10میلیارد 
ریال بنگاه های مشمول این دستورالعمل را به مدت 

یکسال امهال کند.
• با توجه به پیگیری های به عمل آمده، بانک های 
عضو سامانه تسهیلات قرض الحسنه ازدواج از 12 بانک 
در پایان سال 1393 به 28 بانک و موسسه اعتباری تا 

پایان تیرماه سال 1395 رسیده است.
همچنین در بازه زمانی ابتدای مهر 1394 تا 20 مرداد 
امسال 624 هزار و 564 نفر در مجموع 25 هزار و 419 
میلیارد ریال از تسهیلات قرض الحسنه ازدواج بهره مند 

شده اند.
• به منظور اجرای قانون جامع خدمات رسانی به 
ایثارگران مبنی بر افزایش سقف فردی تسهیلات قرض 
الحسنه ازدواج ایثارگران به دو برابر سقف های عادی 
ازدواج افراد عادی موضوع پس از تصویب در شورای 
پول و اعتبار در 22 تیر 1394 به بانک های عامل ابلاغ 
شد؛ در حال حاضر میزان تسهیلات مبلغ 200 میلیون 
ریال است که تا تاریخ 29 تیر امسال 14 هزار و 872 
نفر به مبلغ 94 هزار و 86 میلیارد ریال از این تسهیلات 

بهره مند شده اند.
• از محل منابع داخلی بانک های عامل تا پایان تیرماه 
مبلغ 31 هزار و 500 میلیارد ریال تسهیلات پرداخت 
برای خرید تضمینی گندم در سال 1395 پرداخت 

شده است.
• به موجب مصوبه پنجم مرداد ماه امسال شورای 
پول و اعتبار سقف فردی تسهیلات نوسازی و بهسازی 
مسکن روستایی از 150 میلیون ریال به 200میلیون 

ریال افزایش یافت.
• در راستای طرح کاهش آلایندگی کلان شهرها 
از محل منابع عادی بانک ها ی عامل)ملی ایران، 
ملت، تجارت، سپه، توسعه تعاون( در مجموع مبلغ 
22 هزار میلیارد ریال سهمیه بابت طرح جایگزینی 
درنظر  سنگین(  )خودروهای  فرسوده  های  خودرو 

گرفته شده است.
 ** اقدامات بخش اعتباری در سال 1394

• انعقاد دو فقره قرارداد و یک فقره متمم قرارداد برای 
اجرای طرح های زیربنایی دولتی از محل تسهیلات 
محاسبات  قانون  ماده 62  استناد  به  خارجی  مالی 
عمومی کشور در مجموع به مبلغ 32441.5 میلیارد 
ریال معادل 0.8 میلیارد یوان چین، 1.1 میلیارد دلار و 

13.6 میلیارد روپیه هند.
• صدور 19 فقره مجوز ماده )22( قانون عملیات بانکی 
بدون ربا برای اعطای تسهیلات به شرکت های دولتی 
و دانشگاه ها و موسسات آموزشی کشور در مجموع به 

مبلغ 10 هزار و 132 میلیارد ریال.
• در راستای تحقق اهداف دولت تدبیر و امید، برای 

حمایت از تولیدکنندگان داخلی، تاکنون قراردادهای 
خطوط اعتباری به مبلغ 27 هزار و 730 میلیارد ریال 
و سه هزار  و 975 دستگاه خودرو  برای 129 هزار 
دستگاه ماشین آلات کشاورزی با بانک های عامل 
منعقد شد که تا 15 مرداد ماه امسال مبلغ 27 هزار و 
728 میلیارد ریال برای خرید اسناد تجاری تعداد127 

هزار و 494 دستگاه خودرو اعتبار پایدار شده است.
• بابت خرید دین اسناد تجاری ناشی از فروش اقساطی 
کالاهای واسطه ای، مجموع ارزش ریالی موجودی 
کالاهای انبار شده در حدود 51 هزار و 753 میلیارد 
ریال بوده که تاکنون مبلغ 21 هزار و 350 میلیارد ریال 
قرارداد خط اعتباری با بانک های عامل منعقد شده و از 
این محل مبلغ هشت هزار و 153 میلیارد ریال از آن به 

حساب بانک های عامل واریز شده است.
• به منظور رفع تنگناهای اقتصادی واحدهای تولیدی، 
به موجب مصوبه 24 مهر ماه 94شورای پول و اعتبار 
مقرر شد کارت اعتباری خرید کالاهای ایرانی نیز توسط 
بانک ها صادر شود و بانک مرکزی نسبت به تامین مالی 
طرح مذکور در مجموع به مبلغ 42 هزار میلیارد ریال 

اقدام کند.
بر این اساس تا پایان تیر ماه 95 به میزان 286 میلیارد 
ریال از طریق خطوط اعتباری به حساب بانک های 

عامل واریز شد.
• به استناد مصوبه هیات وزیران در کارگروه تسهیل 
و رفع موانع تولید در همه استان های کشور تشکیل 
شد که در تحقق اهداف کارگروه مذکور در نامه ای به 
تاریخ 12 آذر پارسال به تمام مدیران عامل بانک ها، بر 
همکاری و مساعدت بیشتر از سوی شبکه بانکی کشور 

با کارگروه تاکید شد.
• از شهریور سال 1394 تاکنون به میزان 89 هزار 
و 477 میلیارد ریال اوراق مشارکت انتشار یافته که 
64 هزار و 780 میلیارد ریال از آن به فروش رسیده 
است. 30 درصد از فروش این اوراق به تامین مالی طرح 
قطار شهری شهرداری های تهران، اصفهان و مشهد 
اختصاص یافت و بقیه به پیمانکاران طلبکار از دولت 

واگذار شده است.
• با توجه به قانون بودجه سال 1394 کل کشور به 
میزان 50 هزار میلیارد ریال اسناد خزانه اسلامی توسط 
دولت به منظور تسویه بدهی دولت به طلبکاران با 

عاملیت بانک ملی ایران و در پنج مرحله انتشار یافت.

• در پایان سال 1394 سود قطعی اوراق مشارکت 
انتشار یافته توسط شهرداری های قم و قزوین در سال 
1388 محاسبه و اعلام شد. سود قطعی اوراق مشارکت 
شهرداری قم به میزان 23.5 درصد )3.5 درصد مازاد 
سالانه ( و شهرداری قزوین به میزان 20.3 درصد )0.3 

مازاد سالانه( اعلام شد.
• در دو فصل پایانی سال 1394 به میزان 170 هزار 
میلیارد ریال اوراق گواهی سپرده مدت دارد ویژه سرمایه 
گذاری )عام( بر اساس دستورالعمل ابلاغی )سوم مرداد 
94( توسط شبکه بانکی کشور انتشار یافت که 117 

هزار میلیارد ریال از آن به فروش رسید.
• بر اساس تصمیم شورای پول اعتبار در جلسه 10 
شهریور 94 موضوع افزایش سقف فردی تسهیلات 
خرید و ساخت مسکن قضات و مدیران ارشد فاقد پایه 
قضایی تا مبلغ هزار )1000( میلیون ریال با معرفی قوه 
قضاییه و با دوره بازپرداخت حداکثر بیست ساله )با 
رعایت ضوابط و نرخ های مندرج در مصوبات شورای 
پول و اعتبار( و مشابه شرایط تسهیلات مسکن اعضای 
هیات علمی دانشگاه ها در 29 شهریور پارسال به بانک 

های عامل مربوطه ابلاغ شد.
• طبق تصمیم های اتخاذ شده در بانک مسکن و 
در راستای تشویق مردم به پس انداز، با درخواست این 
بانک مبنی بر افزایش حداقل مبلغ سپرده گذاری در 
صندوق پس انداز مسکن جوانان از 170 به 200 هزار 
ریال و افزایش سقف تسهیلات حساب مزبور از مبالغ 
710 ، 650 و 630 میلیون ریال در سال 1392 به 
ترتیب به مبلغ 800 ، 760 و 740 میلیون ریال در 
سال 1394 به ترتیب در تهران، شهرهای بزرگ و سایر 

شهرها، موافقت شد.
• بر اساس تصمیم شورای پول و اعتبار در 31 شهریور 
پارسال، با افزایش سقف کلی تعهدات طرح مسکن مهر 
بانک مسکن از 500 هزار میلیارد ریال به 55 هزار و 
384 میلیارد ریال )به منظور افزایش سقف فردی طرح 
های مهر از 250 به 300 میلیون ریال( مشروط به عدم 
استفاده از خط اعتباری جدید و از محل وصولی های 
طرح مزبور )ظرف مدت امهال شده خطوط اعتباری( و 
صرفاً برای تکمیل طرح های تعهد شده بانک مسکن )و 
عدم پذیرش طرح های جدید(، در صورت تشخیص و 
تأیید بانک با افزایش سقف فردی یادشده بر هر طرح، 

موافقت شد.

بانک مسکن از ابتدای طرح تا پایان خرداد 95 از محل 
منابع اخذ شده از بانک مرکزی به میزان 501 هزار و 
997 میلیارد ریال قرارداد بابت طرح های تسهیلات 
مسکن مهر منعقد شده که از مبلغ مزبور به میزان 467 
هزار 164 میلیارد ریال آن از سوی بانک مذکور اعطا 

شده است.
• سیاست های تسهیل گر در حساب صندوق پس 
انداز مسکن یکم و افزایش ظرفیت تسهیلات دهی بانک 

)مصوبه 1394.7.28(
- تسری دستورالعمل مسکن یکم به »متقاضیان با 
حداقل سن 18 سال با درآمد مستقل« و »پلاکی که از 
تاریخ صدور پروانه ساخت آن حداکثر 15 سال سپری 

شده باشد )بدون توجه به پایان کارساختمانی(«
فردی تسهیلات خرید و ساخت  - تسری سقف 
مسکن حساب صندوق پس انداز مسکن یکم بانک 
مسکن در شهرهای بالای 200 هزار نفر جمعیت، برای 

مراکز استان های کشور
- مجوز اعطای تسهیلات ساخت و احداث انفرادی 
مسکن از محل حساب صندوق پس انداز مسکن یکم 

بانک مسکن، علاوه بر تسهیلات خرید مسکن
• طبق تصمیم شورای پول و اعتبار در تاریخ 28 مهر 
پارسال، افزایش سقف تسهیلات ساخت و خرید مسکن 

از محل اوراق گواهی حق تقدم، به شرح زیر است:
- شهر تهران؛ 600 میلیون ریال به ازای هر واحد 

مسکونی
نفر  هزار  بالای 200  شهرهای  و  استان  مراکز   -

جمعیت؛ 500 میلیون ریال
- سایر مناطق شهری؛ 400 میلیون ریال به ازای هر 

واحد مسکونی
تا اطلاع ثانوی با تقلیل نرخ سپرده قانونی حساب 
سپرده سرمایه گذاری ممتاز )تسهیلات مسکن اوراق 
گواهی حق تقدم( از 10 درصد به 2 درصد و همچنین با 
نرخ سود تسهیلات عقود غیرمشارکتی برای تسهیلات 
این حساب به میزان 18.5 درصد و با الزام به رعایت 
تعادل در منابع و مصارف حساب مذکور از سوی بانک 

مسکن موافقت شد.
• بر اساس مصوبه 1394.12.11 شورای پول و اعتبار 
اعطای تسهیلات مسکن از محل صندوق پس انداز 
مسکن یکم به زوجین خانه اولی بر روی یک پلاک 

ثبتی از 800، 600 و 400 میلیون ریال به:

- 1600 میلیون ریال در شهر تهران )هریک از زوجین 
حداکثر 800 میلیون ریال(،

- 1200 میلیون ریال در مراکز استان ها و شهرهای 
بالای 200 هزار نفر جمعیت )هریک از زوجین حداکثر 

600 میلیون ریال(،
- 800 میلیون ریال در سایر مناطق شهری )هریک از 
زوجین حداکثر 400 میلیون ریال(، و با رعایت حداکثر 

تسهیلات معادل 80 درصد ارزش ملک موافقت شد.
تبصره: اولویت استفاده از منابع اقساط وصولی طرح 
مسکن مهر جهت تکمیل واحدهای نیمه تمام طرح 

مزبور به قوت خود باقی است.
• پرداخت تسهیلات برای خرید تضمینی گندم در 
سال 1394 از محل منابع داخلی بانک های عامل به 

میزان 51 هزار میلیارد ریال
سایر  تضمینی  خرید  برای  تسهیلات  پرداخت   •
محصولات کشاورزی از محل منابع داخلی بانک های 
عامل بابت خرید تضمینی سایر محصولات کشاورزی 

بجز گندم به مبلغ سه هزار و 908 میلیارد ریال
بانکی)حسب مصوبات  منابع  از  بخشی  • هرساله 
دولت( با نرخ های 4 و 5 درصد بابت حوادث غیرمترقبه 
تخصیص می یابد و تضمین سازمان مدیریت و برنامه 
ریزی نیز اخذ می شود. طی سال 1394 در مجموع 
به مبلغ 6749 میلیارد ریال در این زمینه به بانک ها 

ابلاغ شد.
• از محل قانون بودجه 1394مبلغ دوهزار میلیارد ریال 
بابت آزادسازی زندانیان معسر محکوم به پرداخت دیه به 
بانک ها ابلاغ شد که حسب آخرین عملکرد مأخوذه از 
بانک ها تا پایان سال 1394مبلغ 352 میلیارد ریال بابت 

موضوع فوق تسهیلات پرداخت شده است.
 30 مبلغ   1394 سال  بودجه  قانون  محل  از   •
هزار میلیارد ریال بابت اشتغال مددجویان کمیته 
امداد و بهزیستی به بانک ها ابلاغ شد که حسب 
اطلاعات ماخوذه از بانک ها تا پایان سال 1394 
مبلغ 13568 میلیارد ریال تسهیلات قرض الحسنه 
اشتغال زایی به مددجویان نهادهای حمایتی مزبور 

پرداخت شد.
همچنین حسب اعلام کمیته امداد از محل تسهیلات 
پرداختی مزبور به تعداد 102 هزار شغل ایجاد و 120 
هزار خانوار از تحت پوشش کمیته امداد خارج شده اند.
سایر تسهیلات اعطایی از منابع قرض الحسنه:

- بهسازی و نوسازی حمام های روستایی: حسب 
آخرین اطلاعات ارسالی از سوی بانک های عامل در 
سال 1394 بالغ بر 329 میلیارد ریال بابت این امر 

پرداخت شده است.
بیماری،  )درمان  نیازهای ضروری  - کمک هزینه 
تحصیل و ...(: حسب آخرین اطلاعات از سوی بانک 
های عامل در سال 1394 مبلغ 6228 میلیارد ریال 
تسهیلات قرض الحسنه بابت موضوع فوق پرداخت شد.

- ودیعه مسکن: در سال 1394 بابت تسهیلات ودیعه 
مسکن مبلغ 1671 میلیارد ریال تسهیلات قرض 

الحسنه بابت ودیعه مسکن پرداخت شد.
- مشاغل خانگی: حسب آخرین اطلاعات از سوی 
بانک های عامل در سال 1394 مبلغ 1061 میلیارد 

ریال تسهیلات بابت موضوع فوق پرداخت شده است.
- شورای پول و اعتبار 11 اسفند ماه پارسال با مجوز 
اعطای تسهیلات خرید مسکن بدون سپرده به بانک 
مسکن، مشابه با مجوزهای صادره به سایر بانک های 
تجاری )600، 500 و 400 میلیون ریال به ترتیب در 
شهرهای تهران، شهرهای بالای 200 هزار نفر جمعیت 

و مراکز استان، سایر شهرها( موافقت کرد.

 کارنامه سه ساله بانکی دولت یازدهم؛

تامین مالی نظام اقتصادی کشور با اولویت تولید و اشتغال

قیمت   نمایندگینام خود رو

315 MVM 40,500,000 

 MVM 46,000,000 550 دنده ای

X33 62,000,000 تیگو 
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استقلال در باتلاق بدهی

طلبکاران فراوان باوجود درآمد ۶۰ میلیاردی
طبق اعلام امیررضا خادم درآمد اسپانسر استقلال حدود 25 میلیارد بوده و این باشگاه باید 
سالانه تنها 15 میلیارد هزینه می کرده است، اما طلبکاران جدیدی با شکایت به فیفا دنبال 

مطالباتشان هستند.
امیررضا خادم معاون پارلمانی وزارت ورزش در تاریخ 30 خرداد 93 طی نامه ای به سازمان 

لیگ دستور دادند که استقلال 15 و پرسپولیس 18 میلیارد حق دارند هزینه کنند.
نکته اینجاست که نصرالله سجادی هم در تاریخ 93/10/7 تذکر جدی داده بود که استقلال 
و سپاهان باید سقف بودجه را رعایت کنند اما با این وجود بهرام افشارزاده همان سال بودجه 
در نظر گرفته شده برای استقلال را 35 میلیارد در نظر گرفت و در اسفند ماه همان سال 

این موضوع را رسانه ای کرد!
در واقع همه آنچه که خادم و وزارت ورزش به آن دلایل مدیریت قبل را برکنار کرده بودند 
با هزینه ای بیشتر  ادامه یافت و البته در تمام این ماه ها باشگاه استقلال که از ردیف مصوب 

بودجه تخطی کرده بود ادامه مسیر داد تا امروز.
امروز که نامه های شکایت عادل شیحی، پروپئیچ و هلمکه به باشگاه استقلال رسیده و 
بخشی از بدهی های این باشگاه طی دو سال اخیر رسانه ای شده مشخص می شود که 
نه تنها نظر وزارت در مورد کاهش هزینه ها یا تولید انبوه بدهی ها برای استقلال به نتیجه 
نرسیده بلکه اوضاع از قبل هم بدتر شده و در بعد قهرمانی هم افتخاری برای این باشگاه 

کسب نشده است.
در واقع باید تاکید کرد که استقلال به صورت کامل از دستورات وزارت ورزش سرپیچی 
کرده و از همه بدتر اینکه مشخص نیست درآمد سالانه اسپانسر این باشگاه طبق اعلام رسمی 
امیر رضا خادم در تاریخ 24 اردیبهشت 93 در حدود 25 میلیارد تومان بوده، چگونه و کجا 
هزینه شده که امروز استقلال تنها برای همین دو سال این همه طلبکار دارد چرا که امیر قلعه 
نویی، امیر حسین صادقی، کرار جاسم، تیموریان، مظلومی و بسیاری از مربیان و بازیکنان 

دیگر هم از استقلال طبق اعلام خودشان طلب کار هستند.
این همه در حالی رخ می دهد که پیش از این 25 میلیارد، استقلال و پرسپولیس تنها 3 
میلیارد تومان از وزارت ورزش بودجه دریافت می کردند و با این وجود هم بدهی های کمتری 

داشتند و هم جام آورتر بودند و هم سازه هایی مثل ورزشگاه حجازی را ساخته بودند.
شاید دلیل مسدود شدن حساب های باشگاه استقلال همین باشد که وزارت ورزش و 
سازمان بازرسی متوجه شوند این 25 میلیارد درآمد در سال » بیش از 60 میلیارد در دو سال 
و نیم « کجا و چگونه هزینه شده که استقلال این همه بدهی به بدهی های قبلی اضافه کرده 

و این همه نامه شکایت از فیفا دریافت کرده است؟

 خوردبین: 

مسئولان فوتبال تبریز اتفاقات اهواز را 
فراموش نکنند

سرپرست تیم فوتبال پرسپولیس تأکید کرد که مسئولان تبریز نباید اتفاقات رخ داده در 
بازی استقلال اهواز - پرسپولیس در فصل گذشته را فراموش کنند.

محمود خوردبین  در واکنش به اینکه برخی رسانه ها از مخالفت باشگاه پرسپولیس برای 
برگزاری بازی با تراکتورسازی در ورزشگاه اختصاصی این تیم خبر داده اند، گفت: من چند 
روز پیش هم گفتم که در این مسابقه میهمان هستیم و طبیعتاً باید تابع تصمیم باشگاه 
تراکتورسازی و هیئت فوتبال استان آذربایجان شرقی باشیم. من که تا به امروز ورزشگاه 

اختصاصی تراکتورسازی را ندیده ام و نمی دانم چه وضعیتی دارد.
وی در پاسخ به این پرسش که فکر نمی کنید استادیوم اختصاصی تراکتورسازی مناسب 
این بازی حساس نباشد، عنوان کرد: در این مورد باید مسئولان فوتبال در تبریز تصمیم 
بگیرند. پارسال هم ما به برگزاری بازی با استقلال اهواز در ورزشگاه تختی اعتراض داشتیم 
که مسئولان امر گفتند مشکلی ایجاد نمی شود. الان هم می گوییم که مسئولان فوتبال 
در تبریز اتفاقات اهواز را فراموش نکنند. ما که نباید جوابگوی حاشیه های احتمالی باشیم.

سرپرست تیم فوتبال پرسپولیس در مورد اینکه آیا ورزشگاه اختصاصی گسترش فولاد 
گزینه مناسبی برای برگزاری این بازی نیست، گفت: ما در این استادیوم بازی کرده ایم و 

شرایط خوبی دارد. با این حال باشگاه پرسپولیس در این زمینه تصمیم گیرنده نیست.

کریمی: 

در شرایط ایده آل هم بودم در بازی ستارگان 
شرکت نمی کردم

کاپیتان پیشین تیم ملی فوتبال ایران گفت که در بازی ستارگان فوتبال لالیگا و ستارگان 
پیشکسوت فوتبال ایران شرکت نخواهد کرد.

علی کریمی  درباره اینکه از او برای حضور در بازی خداحافظی جواد نکونام بین تیم های 
ستارگان فوتبال لالیگا و ستارگان فوتبال ایران برگزار می شود، دعوت به عمل آمده است، 
عنوان کرد: مصدومیتم به گونه ای نیست که نتوانم بازی کنم، با این حال اگر مصدوم نبودم 

و در شرایط ایده آل هم به سر می بردم در این مسابقه به میدان نمی رفتم.
وی گفت: هواداران دلیل این موضوع را می دانند و من نیز قصد ندارم در بازی فردا به 
میدان بروم.کریمی اظهار داشت: امیدوارم افرادی که برای تماشای مسابقه به ورزشگاه 

می روند از دیدن یک بازی زیبا لذت ببرند.

تداوم مشکلات مالی در باشگاه صبا

چک 32 میلیونی هم پاس نشد! 
مشکلات در تیم فوتبال صبای قم هر روز بیش تر از روز گذشته می شود و بازیکنانی که از 
این تیم طلب دارند، نمی توانند مشکلات خود را برطرف کنند. یکی از این بازیکنان محمد 
اوسانی بود که چک او برگشت خورد، همچنین ارام عباسی نیز که بازیکن پیشین قمی ها 
به حساب می آید، با وجود اینکه مبلغ چک او ناچیز است، اما باشگاه صبا در پرداخت این 

مبلغ هم ناتوان بود و چک 32 میلیونی این بازیکن برگشت خورد.
عباسی در این زمینه اظهار داشت: من قصد ندارم که تیم صبا به حاشیه برود، اما 

متأسفانه چک من که مبلغ ناچیزی هم بود، برگشت خورده است.
وی ادامه داد: چکی به مبلغ 32 میلیون از باشگاه صبا دریافت کردم که هنوز پاس نشده 
است و کسی هم جوابگوی ما نیست. من این چک را خرج کرده ام و روی آن حساب کرده 

بودم، اما متأسفانه پاس نشد.
بازیکن سابق صبا یادآور شد: حالا هم زندگی من با مشکلاتی روبرو شده و نمی دانم چکار 
باید بکنم، امیدوارم مسئولان صبا هرچه زودتر این مشکلات را برطرف کنند و پاسخگوی 

ما جوانان باشند.

واکنش سعداوی به شایعه حضور 
هافبک مدنظر استقلال به فولاد

 مجتبی حق دوست بازیکن تیم فوتبال نفت تهران مدنظر باشگاه استقلال و فولاد 
خوزستان قرار دارد و اخباری در مورد حضور هافبک نفت تهران در این دو تیم مطرح 

شده است.
نعیم سعداوی سرمربی تیم فوتبال فولاد خوزستان در مورد اینکه مسئولان نفت اعلام 
کردند با انتقال قرضی بازیکن تیمشان به فولاد موافق هستند به خبرنگار فارس اظهار 
داشت: ما خواهان جذب حق دوست هستیم و با توجه به سیاست بومی گرایی باشگاه 
و به خاطر کیفیت این بازیکن موافق حضور او در فولاد خوزستان هستیم اما به شرطی 
که انتقال حق دوست از نفت به فولاد خوزستان به صورت قطعی صورت بگیرد. اینکه 
این بازیکن بخواهد به صورت قرضی راهی فولاد شود سیاست ما و باشگاه نیست و این 
هدف را نداریم که این بازیکن سرمایه گذاری کنیم و سال بعد او از جمع ما جدا شود. به 
همین خاطر در صورتی که بستر برای جذب دائمی این بازیکن فراهم باشد اقدامات لازم 

را انجام خواهیم داد.

در دیداری تدارکاتی؛

استقلال به مصاف صبای قم می رود

شاگردان علیرضا منصوریان در ادامه برنامه های آماده سازی خود هفته آینده به مصاف 
تیم صبای قم خواهند رفت.

تیم فوتبال استقلال تهران جهت آمادگی هر چه بیشتر برای شروع دوباره لیگ، قرار 
است اوایل هفته آینده یک دیدار دوستانه را در زمین شماره 2 آزادی مقابل صبای قم 
برگزار کند. آبی پوشان طبق برنامه قبلی و تا شروع دوباره لیگ هر هفته دو بازی تدارکاتی 

را در دستور کار خود قرار داده اند.

کرمی:

مهماندوست یک جانباز است نه مزدور
سرگروه پیشین تیم ملی تکواندو با بیان اینکه مهماندوست یک جانباز است نه مزدور گفت: 
نتایج تیم ملی در ریو جامعه تکواندو را تحت تاثیر قرارداد و متاسفانه شاهد مبارزات ضعیف 

و سطح پائینی بودیم.
یوسف کرمی در مورد نتایج تیم ملی تکواندو در بازیهای المپیک ضمن بیان مطلب فوق 
افزود: فکر می کنم در این دوره شاهد رقابتهایی در اندازه المپیک نبودیم، بخصوص در 
رشته تکواندو و نتایجی که بدست آمد بیانگر آن بود که تکواندوکارانی که استرس کمتری 
داشتند عملکرد موفق تری داشتند. وی افزود: تکواندوکاران اردن ، ساحل عاج و چین عنوان 
قهرمانی جهان در کارنامه نداشتند،ولی با آمادگی بالا راهی ریو شده و راحت تر از سایر 
تکواندوکارانی که عنوان دار جهانی و قاره ای  بودند  با رقبای خود مبارزه کرده و با عملکردی 
قابل قبولصاحب مدال طلا شدند. دارنده نشان برنز المپیک 2004 آتن در مورد عملکرد 
سه تکواندوکار کشورمان در این مسابقات گفت: در واقع عملکرد خاصی از تکواندوکاران 
کشورمان در این مسابقات شاهد نبودیم، حتی برای  افرادی که کمتر شناختی از تکواندو 
داشتند جای سئوال بود که چرا تکواندوکاران ما با »یک پا« مبارزه کرده و از پای عقب خود 
برای کسب امتیاز بی بهره بودند. شکست تکواندو در ریو تنها برای فدراسیون و کادر فنی و 
ملی پوشان نیست ، کل جامعه تکواندو از این نتایج متاثر شد.کرمی به دور بودن ملی پوشان 
پیشین تیم ملی از فدراسیون اشاره کرد و گفت: من دو سال است از تیم ملی خداحافظی 
کرده ام. آیا مسئولان فدراسیون نباید از فردی که سرمایه و هزینه بیت المال طی سالها خرج 
موفقیت و تجربه او شده بهره ببرند. هادی ساعی، بهزاد خداداد، مرتضی رستمی ، مجید 
افلاکی و خیلی از قهرمانان دیگر و پیشکسوتان چرا نباید در کنار تیم ملی باشند و برای 
موفقیت به کادر فنی کمک کنند. یک ، دو یا سه نفر مشکل دارند، چطور است که همه 
با فدراسیون یا فدراسیون با آنها مشکل دارد. سرگروه سابق تیم ملی به مبارزه خدابخش و 
بیگی هم اشاره کرد و گفت: از چندماه قبل کادر فنی می دانست که احتمال مبارزه این دو 
تکواندوکار وجود دارد. همه مربیان و کارشناسان هم به نحوه کار مهماندوست آشنا هستند 
و خیلی راحت می توانستیم خدابخش را به لحاظ روحی، روانی و فنی آماده کسب پیروزی 
در این پیکار رودرو کنیم. ولی برعکس خدابخش از اواسط راند دوم از نظر بدنی دچار مشکل 
شد.کرمی در مورد برخورد رئیس فدراسیون با مهماندوست هم گفت: از این نوع برخورد 
تعجب کردم ، چرا باید به کسی که در دوران دفاع مقدس برای این کشور مبارزه کرده و 
نشانه های آن را نیز هنوز در بدن دارد لقب مزدور بدهیم؟ آیا مهماندوست مربی نبود که 
افتخارات زیادی را برای تیم ملی کسب کرد؟ خیلی راحت این مربی را از دست دادند حالا 
چرا باید با او این چنین رفتار شود؟ چرا باید کم کاری و شکست خود را با زیر سئوال بردن 
موفقیت دیگران توجیه کنیم. عضو پیشین تیم ملی تکواندو افزود: چرا جو رسانه ای به عنوان 
یکی از دلایل عملکرد تیم ملی عنوان می شود؟ در طول چندماه اخیر همه پیشکسوتان 
، قهرمانان و رسانه ها در کنار فدراسیون و تیم ملی بوده و حمایت کردند تا شاهد کسب 
یک نتیجه تاریخی در ریو باشیم. چرا که عواید این موفقیت برای کل خانواده تکواندو بود. 
فکر می کنم زمان آن رسیده تا جامعه تکواندو سکوت را شکسته و حقایق را بیان کنند. 
قهرمان پیشین تکواندو جهان در پایان گفت: اعضای تیم ملی زحمات زیادی کشیدند و 
برخی آقایان باعث شدند تا تلاش چند ساله این قهرمانان خوش نام برباد رود. امیدوارم نتایج 
تیم ملی به خوبی مورد بررسی قرار گیرد. نه مانند چهار سال قبل که از شکست در لندن 

هیچ درسی نگرفتیم.

مداح: 

مسئولان تکواندو اجازه بازیکن سالاری دادند
مینو مداح گفت: من اصلا در مورد مدال علیزاده صحبتی نکردم و خود را سهیم ندانستم 

زیرا او را در حدی نمی دانم که بخواهم خود را در مدالش هم سهیم بدانم.
کیمیا علیزاده بعد از کسب نشان برنز المپیک با انتشار یک پیام ویدئویی گفته بود که 
کادر فنی قبلی تیم ملی تکواندو هیچ نقشی در موفقیت وی در المپیک نداشته است. مینو 
مداح سرمربی سابق تیم ملی تکواندو در واکنش به این اظهارات به خبرنگار ایسنا گفت: 
در زمانی که من را از مربی گری تیم ملی کنار گذاشتند مصاحبه ای کردم که مسئولان 
فدراسیون ناراحت شدند زیرا اصلًا انتقاد پذیر نیستند و نمیخواهند کسی مخالفشان صحبت 
کنند. حتی بعد از آن مصاحبه از من که معمولاً ناظر فنی مسابقات بودم،  استفاده نکردند. 
آن ها متاسفانه انتقاد پذیر نیستند و با همه کسانی که به نوعی انتقاد کنند، برخورد درستی 
ندارند.وی ادامه داد: من پیش از المپیک مصاحبه ای نکردم تا نگویند که ورزش را به حاشیه 
می کشم. شبی که علیزاده مدال گرفت خبرنگاران زیادی زنگ زدند و من حاضر به مصاحبه 
نشدم زیرا حسی در کسب مدال او نداشتم و شخصاً خود را در این مدال سهیم نمی دانستم. 
نرحیج دادم جواب کیمیا را ندهم، روی صحبت من با مسئولان ورزش و فدراسیون است. 
مسئولینی که با بازیکن سالاری اجازه دادند که این ورزشکار امثال من و فاطمه نعمتی 
وشکوفه کریمی که برای او و بقیه ملی پوشان زحمت کشیده و عرق ریخته اند را به راحتی 
فراموش کند.مداح افزود: بعد از کنار گذاشتنم با آن بی عدالتی ترجیح دادم که حرفی نزنم و 
آنها را به خدا واگذار کردم زیرا خداوند خود پاسخ آنها را می دهد. حتی علیزاده در جایی از 
صحبت های خود گفته است که من اگر مدال نمی گرفتم آیا کادر فنی قبلی خود را سهیم 
میدانست! من اصلًا در مورد مدال او صحبتی نکردم و خود را سهیم ندانستم زیرا علیزاده را 
در حدی نمی دانم که بخواهم خود را در مدالش هم سهیم بدانم.سرمربی سابق تیم ملی 
تکواندو گفت: در واکنش های بعد از کسب مدال در صفحات مجازی بسیاری از من تشکر 
کرده اند و من را عامل کسب مدال می دانند. علیزاده قضاوت مردم را دیده است و به آنها 
واکنش نشان داده و گرنه من که اصلا صحبتی نکردم که بخواهم خودم را پشت مدالش 
پنهان بکنم.وی با بیان اینکه علیزاده قبل از بازی های آسیایی اینچئون وارد اردوهای جوانان 
شد، اظهار کرد: علیزاده گفته که تنها هفت ماه در زمان حضور من در اردوها بوده است. از 
قبل بازی های آسیایی تا پایان رقابت های کسب سهمیه خیلی بیشتر از این حرف ها اردو 
داشتیم. من قضاوت را بر عهده مردم می گذارم. یک بورزشکار 18 ساله نمی تواند همه چیز را 
نادیده بگیرد. اولین چیزی که ورزش های رزمی به ما یاد می دهد  ادب و احترام به خصوص 
به مربی و پیشکسوت است.  حداقل به پاس مدتی که در اردوی تیم ملی شاگرد من بوده 
حتی به گفته خودش اگر هفت ماه بوده نباید آن حرف ها را می زد.سرمربی سابق تیم ملی 
در ادامه اضافه کرد: خیلی از آیندگان ما علیزاده را به عنوان الگوی خود قرار خواهند داد که 
من فکر می کنم این خوب نیست که خیلی از خوبی ها و احترام به پیشکسوت را فراموش 
کنند! زمانی که گفتند که علیزاده به لحاظ روانی با کمرانی راحت تر است من گفتم که نباید 
سرمربی را حذف کنید و در صورتی که من سرمربی علیزده بودم، می توانستند کمرانی را 
هم به همراه تیم ببرند. اما گفتند که تنها یک نفر را می توانند به همراه بازیکن به المپیک 
اعزام کنند. سوال من اینجاست که پس چرا خانوم سروی اعزام شده است؟ یعنی باید از 
کادر فنی کم شود و به اعضای مسئولین تیم اضافه شود؟ نه تنها در تیم ملی تکواندو بلکه 
در همه تیم ها حضور مسئولان مهم تر از کادر فنی بوده است. ظاهرا حضور مسئولان از 
حضور ورزشکاران هم مهم تر است. سرمربی سابق تیم ملی افزود: ندا زارع هم در تیم ملی 
نوجوانان سرمربی علیزاده بود که او در المپیک نانجینگ با سرمربیگری زارع به مدال طلا 
رسید اما علیزاده متاسفانه آنها را هم فراموش کرده است که من در تمام این مسائل مسئولان 
فدراسیون و مسئولان ورزش کشور را مقصر می دانم. در تصمیمی که من را کنار گذاشتند  
بغض هم نقش داشت. من باز هم خیلی از مسائل را نمی توانم بگویم و باز هم صبر میکنم 

زیرا ماه پشت ابر نمی ماند.

 تاج: 

با مشکلات مالی هم تمام برنامه های تیم های ملی اجرایی شده

در این باشگاه رسم شده هر کسی در مسائلی که به او مربوط نیست ورود کند

افتخاری: برکناری منصوریان بعد از دربی دور از انسانیت است

رئیس فدراسیون فوتبال اعلام کرد که با وجود مشکلات مالی این فدراسیون، تمام برنامه های 
تیم های ملی اجرایی شده است.

 تیم ملی فوتبال ساحلی کشورمان موفق شد در دیدار مقابل ژاپن در رقابت های قاره ای آسیا با 
نتیجه 5 بر یک به پیروزی برسد و راهی فینال شود. شاگردان محمدحسین میرشمسی باید در 

دیدار فینال که ساعت 13:30 فردا )پنجشنبه( برگزار می شود، به مصاف عمان بروند.
براساس گزارش سایت فدراسیون فوتبال، مهدی تاج، رئیس فدراسیون فوتبال در تماس 
تلفنی با اعضای تیم ملی فوتبال ساحلی در چین عملکرد تیم ملی را در مسابقات ساحلی 
مثبت ارزیابی کرد. وی در این خصوص اظهار داشت: نتایج به دست آمده توسط ملی پوشان 
فوتبال ساحلی تاکنون قابل قبول بوده و انتظار ما از این تیم کسب عنوان قهرمانی این دوره از 

مسابقات است.
رئیس فدراسیون فوتبال افزود: فدراسیون فوتبال به توانایی های ساحلی بازان اعتقاد دارد و 

قطعاً کسب عنوان قهرمانی این دوره از مسابقات برای این تیم دست یافتنی است.
تاج همچنین در مراسم بدرقه تیم فوتبال زیر 16 سال دختران که برای حضور در مرحله 
مقدماتی رقابت های قهرمانی فوتبال نوجوانان آسیا حضور یافته بود، خاطرنشان کرد: حضور تیم 
ملی دختران زیر 16 سال ایران در بنگلادش محک سختی برای بانوان تیم ملی است. مایه 
افتخار و مباهات است که بازیکنان تیم ملی با حجاب و پوشش اسلامی و با بهترین مناسبات 

فنی، به این مسابقات اعزام می شوند.
وی به بازیکنان تیم نوجوانان دختر ایران گفت: شرکت شما نمایشی است از حضور دختران با 
حجاب که از نظر فنی آماده هستند و این تیم ملی مورد انتظار ماست. این توانمندی جمهوری 

اسلامی ایران است و دعای ما و همه مردم عزیز ایران بدرقه راه شما خواهد بود.
رئیس فدراسیون فوتبال بیان کرد: علی رغم مشکلات مالی که وجود دارد، فدراسیون فوتبال 
به هیچ وجه در خصوص بانوان و تیم های ملی پایه برای آقایان و بانوان، برنامه های خود را تغییر 
نداده و به صورت جدی کلیه برنامه های تیم های ملی و اعزام آنها را به اردوها، تورنمنت ها، 

مسابقات داخلی و خارجی انجام خواهد داد.

تاج گفت: در این مسابقات و از جمع شش تیم حاضر، تنها یک تیم صعود می کند و شما 
شرایط سختی در این مسابقات دارید. می دانیم که کشورهای کره شمالی، ژاپن و چین در زمره 
بهترین های آسیا از نظر فوتبال هستند، اما شما هم باید به توانمندی های خود بیافزایید و آهسته 
آهسته مانند تیم های ملی فوتسال آقایان و بانوان، تیم ملی فوتبال ساحلی و بزرگسالان عنوان 
اول آسیا را نشانه بگیرید. بدون شک این مسیر طولانی و سختی است که باید به تدریج انجام 

شود، اما ما به توانایی های شما اعتقاد داریم.
تیم فوتبال نوجوانان دختر ایران با تیم های چین تایپه، بنگلادش، امارات، قرقیزستان و 

سنگاپور در مرحله مقدماتی قهرمانی فوتبال زیر 16 سال آسیا هم گروه است.

سرپرست باشگاه استقلال گفت: من از منصوریان حمایت 
می کنم و در صورت باخت در دربی او را برکنار نمی کنم چون 

این کار دور از انسانیت است.
 سیدرضا افتخاری در گفت و گو با شبکه ورزش در مورد 
اهداف اولیه ای که در استقلال دارد اظهار داشت: دو هدف 
داریم در واقع دو برنامه داریم. برنامه اول سروسامان دادن به 
استقلال است تا حمایت کنیم به روزهای اوج خودش برگردد. 
برنامه دوم دراز مدت است. دو مجموعه ورزشی که در اختیار 
باشگاه است شرایط مناسبی ندارد و استفاده بهینه نمی شود. 
با جلساتی که با شهرداران مناطق داشتیم در حضور برخی 
اعضای شورای شهر پیشنهاد ما را پذیرفتند که کمک کنند و تا 

سقف 3 میلیارد تومان قرار شد کمک کنند. 
وی در مورد شرایط باشگاه افزود: باشگاه متاسفانه در گذشته 
تعهدات زیادی ایجاد کرده و نتوانسته به آن عمل کند که این 
معضل بزرگی شده  است. راه حل هایی پیدا کردیم که بدهی 
ها سبک شود تا بتواند این باشگاه ادامه حیات دهد. باشگاه 
استقلال یکی از پرطرفدار ترین باشگاه ها و تیم های ایران و 
خیلی از کشورها محسوب می شود. برند شناخته شده است 

و در این سالها همه از آن استفاده کردند جز خود باشگاه. اگر 
فرصت پیدا کنیم و شرایط باشد به آینده باشگاه خوشبین 
هستم و حداقل این مشکلات عدیده کاهش پیدا می کند. اگر 
نتوانم همه را از بین ببرم اما زورمان می رسد برخی را جمع 
و جور کنیم و وضعیت تثبیت پیدا می کند. وی در ارتباط 
با صحبت هایی که اعضای هیات مدیره استقلال با رسانه ها 
انجام می دهند زیاد است گفت: من خطابم به شخص خاصی 
نیست. احتمالا امروز یا فردا نشستی با وزیر خواهم داشت 
و در مورد این مسائل صحبت خواهم کرد و تصمیم گیری 
می کنیم. هیات مدیره باید بازوی مدیرعامل باشد و کمک 
کنند تا با قدرت کار کنیم. متاسفانه در این باشگاه هر کسی 
به خودش اجازه داده ورود کند به مسائلی که به او مربوط 
نمی شود. این یک رسم شده در باشگاه و یک جا باید به این 
مسئله خاتمه داده شود. الان بهترین موقعیت است و حتما 
نسبت به این موضوع حساسیت دارم و صحبت می کنم اگر 
بخواهم برنامه اجرایی کنم اول باید باشگاه آرامش پیدا کند تا 
بشود کار کرد. مصاحبه ها آرامش را بهم می زند. افتخاری در 
پاسخ به این سوال که آیا او قطعا می ماند و در کوتاه مدت چه 

برنامه ای دارد گفت: اتفاق اولی که باید می افتاد افتاده است. 
احساس کردم منصوریان نیاز به کمک دارد و بهتاش فریبا را 
به کادرفنی اضافه کردیم تا از تجربیات استفاده شود. بازیکنانی 
که مدنظر منصوریان بوده سعی کردیم به تیم اضافه کنیم. در 
فوتسال هم شاهد بودید و زمانی هم که سرپرست تیم ملی 
بودم یاد گرفتم اگر با مربی قرارداد بستم تا ته آن باشم و این 
طور نیست با حیثیت یک مربی بازی کنم و اگر یک باخت آورد 
بگویم خداحافظ. هیچ کجای دنیا چنین چیزی وجود ندارد 
مگر کشورهای جهان سومی. کشورهای جهان سوم این کار را 
می کنند . کشور ما بزرگ است و این قدر می فهمم که باید 
حمایت کنم از منصوریان.  افتخاری در ارتباط با جذب پادوانی 
و اینکه گفته می شود باید پول کلانی به سپاهان بدهند تا 
او را جذب کنند گفت: ما پادوانی را میخواهیم اما قرار است 
او خودش با سپاهان تسویه کند و سپس با استقلال قرارداد 
امضا کند.  سرپرست باشگاه استقلال در ارتباط با وضعیت تیم 
ملی فوتسال و اینکه به کلمبیا می رود یا خیر گفت: کفاشیان 
از طرف فیفا به کلمبیا می رود و من اگر وقت کنم شاید بروم. 
یک رفاقت و دوستی بین کادرفنی و بازیکنان ایجاد کردیم 
و احساس می کنم به من نیاز است و البته این را هم بگویم 
که من کار خاصی هم انجام نمی دهم اما هماهنگ کننده 
هستم.  وی در ارتباط با اینکه گفته حتی اگر در دربی ببازند 
باز منصوریان حفظ می شود و اینکه آیا این حرف احساسی 
نیست، گفت: این حرف زمانی احساسی می شد که منصوریان 
دو سال بود در استقلال است اما کسی که چند ماهه آمده و 
تازه دارد تیمش را پیدا می کند دور از انسانیت است. افتخاری 
در پاسخ به این سوال که هواداران استقلال خیلی طاقت ندارند 
تاکید کرد: اتفاقا هواداران خیلی دوست دارند و می گویند از 
منصوریان حمایت کن و به پای او بایست من هم به آنها گفتم 
قطعا همین طور خواهد بود.  افتخاری در خصوص اینکه به 
دنبال ساماندهی هواداران استقلال خواهد بود یا خیر اظهار 
داشت: احتیاج به فرصت دارم تا ساختار سازی کنم. این قدر 
کارهای عقب افتاده مانده است که باید به شدت وقت بگذاریم 
تا حل کنیم. به همه اینها رسیدگی می کنیم و نمی گذاریم 
به این شکل باشد. وی در پایان در خصوص اینکه سرانجام به 
کلمبیا می رود یا خیر تاکید کرد: رفتن من به کلمبیا قطعی 

نیست و در  آینده مشخص می شود. 

برخی رشته ها هیچ موفقیتی نداشتند؛

نگاهی به موفقیت های کاروان ورزش ایران
کاروان ورزش ایران در سی و یکمین دوره بازیهای المپیک هر 
چند با ناکامی های زیادی روبرو شد و کام مردم را تلخ کرد اما در 
برخی موارد هم به موفیقیت هایی دست پیدا کرد که طبیعا باید 

دیده شود.
تا 31  المپیک در شرایطی روزهای 15  بازیهای  از  این دوره 
مردادماه به میزبانی ریودوژانیرو برگزار شد که کاروان ورزش ایران با 
حضور 63 ورزشکار صاحب سه مدال طلا توسط کیانوش رستمی 
و سهراب مرادی در اوزان 85 و 94 کیلوگرم وزنه برداری، حسن 
یزدانی در وزن 74 کیلوگرم کشتی آزاد،  یک مدال نقره توسط کمیل 
قاسمی در وزن 125 کیلوگرم کشتی آزاد و 4 مدال برنز توسط 
سعید عبدولی و قاسم رضایی در اوزان 75 و 98 کیلوگرم کشتی 
فرنگی، حسن رحیمی در وزن 57 کیلوگرم کشتی آزاد و کیمیا 

علیزاده در وزن 57 -تکواندو شد و در جایگاه 25 این دوره ایستاد.
هر چند برخی رشته ها ناکامی های بزرگی را رقم زدند که کام 
مردم را تلخ کردند و البته به هیچ موفقیتی دست پیدا نکردند، اما 
نباید از اتفاقات مثبتی که برای کاروان ورزش ایران در سی و یکمین 
دوره بازیهای المپیک رخ داد هم گذشت و این موفقیت ها را نادیده 

گرفت.
شاید موفقیتی که در المپیک لندن بدست آمد و طی آن کاروان 
ایران موفق به کسب 12 مدال شامل 4 مدال طلا، 5 مدال نقره و 
3 مدال برنز شد، انتظارات از کاروان کشورمان در المپیک ریو را 

بالا برده بود.
* صعود به رده دوم برترین کاروان تاریخ

اولین موفقیتی که نصیب کاروان ورزش ایران شد رسیدن به رده 
دوم بهترین کاروان تاریخ ورزش کشورمان در المپیک بود. کسب 8 
مدال وسط ورزشکاران در المپیک ریو بعد از المپیک لندن بهترین 

نتیجه ایران در ادواری بود که کاروان ایران حضور پیدا کرده بود.
* حسن تفتیان؛ موفقیتی جدید برای دوومیدانی

دونده سرعتی ایران و رکورد دار دوهای سرعت کشور در ماده 
100 متر در دور اول با رکورد 10 ثانیه و 17 صدم ثانیه به عنوان نفر 

سوم راهی مرحله نیمه نهایی شد تا اولین دونده ایرانی باشد که در 
تاریخ به این مرحله از رقابتها صعود کرده است. وی در نیمه نهایی در 
گروه خود هشتم شد وشانس حضور در فینال را از دست داد. تفتیان 

در مجموع المپیک 2016 هفدهم شد. 
* حسن یزدانی؛ طلسم شکن طلایی کشتی آزاد

کشتی گیر وزن 74 کیلوگرم ایران پس از استراحت در دور 
نخست، نمایندگان هائیتی، ترکیه و قزاقستان را شکست داد و راهی 
فینال شد. وی در این مسابقه حساس برابر نماینده روسیه پیروز شد 

و پس از 16 سال برای کشتی آزاد ایران مدال طلا گرفت. یزدانی 
جوان با طلایی که در ریو کسب کرد آینده روشنی را برای خود و 

کشتی آزاد ایران ترسیم کرد.
* مجتبی عابدینی؛ رقص زیبای شمشیر ایرانی

شمشیرباز اسلحه سابر ایران در این رقابتها تا یک قدمی فینال 
رفت اما برای کسب نشان برنز برابر نماینده کره جنوبی باخت و برای 
اولین بار به عنوان چهارم المپیک دست یافت. این نتیجه در حالی 
رقم خورد که عابدینی پیش از این برابر نمایندگان کشورهای آلمان، 

کره جنوبی و فرانسه در جداول حذفی به برتری رسیده بود.
* سهراب مرادی؛ اولین مدال آور نصف جهان

 وزنه بردار ایران در دسته 94 کیلوگرم در مجموع با ثبت رکورد 
182 کیلوگرم در حرکت یک ضرب و 231 کیلوگرم در دو ضرب 
موفق شد بر سکوی نخست رقابتها ایستاده و ایران را صاحب مدال 

طلا کند. مرادی اولین مدال آور اصفهان در بازیهای المپیک است.
* کیانوش رستمی؛ تبدیل نقره به طلا

وزنه بردار دسته 85 کیلوگرم ایران در اولین روز مسابقات وزنه 
برداری مردان با 396 کیلوگرم در مجموع حرکت یک ضرب و دو 
ضرب ضمن شکستن رکورد جهان و المپیک اولین مدال طلای 
کاروان کشورمان را بدست آورد. رستمی در شرایطی به مدال طلا 
رسید که در المپیک لندن مدال برنز گرفت و البته به خاطر دوپینگ 

مرد نقره ای آن دوره، مدال وی به نقره تبدیل شد.
* کیمیا علیزاده؛ خط شکن ماندگار

این بانوی تکواندوکار کشورمان با کسب این نشان برنز نام خود را 
برای همیشه در تاریخ ورزش کشورمان به عنوان اولین بانوی مدال 
آور المپیکی ثبت کرد و ماندگار شد. بانوی تکواندو کار ایران در وزن 
58- کیلوگرم ابتدا نماینده کرواسی را شکست داد اما در مبارزه دوم 
برابر قهرمان جهان از اسپانیا شکست خورد تا در رقابت شانس مجدد 
به مصاف نماینده تایلند برود. وی در این رقابت به برتری دست یافت 
و به دیدار رده بندی رسید و در این مسابقه نیز تکواندوکار سوئد را از 

پیش رو برداشت و به نشان برنز دست یافت.
* تیم ملی والیبال؛ اولین حضور - اولین صعود

تیم ملی والیبال ایران پس از 53 سال برای اولی بار کشورمان را 
صاحب یک سهمیه در رشته های تیمی و توپی کرد . این تیم در 
این رقابتها برای اولین بار در جمع هشت تیم برتر قرار گرفت. با این 
حال این بدشانسی را داشت که به خاطر انتظارات بالای مردم که 
خود ملی پوشان ایجاد کرده بودند، موفقیت شان کمتر به چشم 
آمد. اما صعود به مرحله بعد در اولین حضور کارنامه قابل قبولی برای 

بلندقامتان است.

 طاهری: هواداران دعا کنند!

مربی پرتغالی پرسپولیس را ورشکسته می کند
پرونده ژوزه مانوئل و پرسپولیس هر روز پیچیده تر از گذشته می شود و در این بین مسوولان 

پرسپولیس امیدوارند در تعامل با مربی پرتغالی از پرداخت مبلغ 6 میلیاردی نجات یابند.
مانوئل ژوزه که در دوران مدیریت محمد رویانیان با عقد قراردادی عجیب هدایت سرخپوشان 
را برعهده گرفت و البته بعد از نتایج ضعیف از سوی مدیرعامل وقت اختیاراتش کاسته شد و 
هدایت تیم اصلی برعهده یحیی گل محمدی گذاشته شد. نکته عجیب در مورد او اما به نوع 
قراردادش مربوط می شود؛ جاییکه با توجه به قوانین سختگیرانه سازمان لیگ در آن زمان و 
سقف قرارداد، مسوولان پرسپولیس مجبور شدند، دو قرارداد با این مربی به امضا برساند و در 
قرارداد اول با رعایت سقف قرارداد اکنون آنها مدعی هستند او تمام مطالبات خود را دریافت 
کرده و در قرارداد دوم که زیر میزی نیز محسوب می شد و در تیم کهکشانی رویانیان کم نبود، 
مبلغی ماورایی برای او در نظر گرفته بودند که مانوئل نیز هم اکنون بر اساس این قرارداد خواهان 
مطالبات خود شده و اکنون به انضمام جرایم بدهی 6میلیاردی روی دست مسوولان پرسپولیس 
گذاشته است. محمد رویانیان اما همچنان معتقد است که بدهی پرسپولیس به مربی پرتغالی 
می توانست با کمتر از این مبلغ برطرف شود. او مدیریت خود در این مساله را بی تقصیر می داند: 
من این مسئله را انکار نمی کنم که ژوزه در زمان ما آمد و در زمان ما رفت اما باید بگویم بدهی 
پرسپولیس به ژوزه در زمان رفتنش فقط 300 هزار یورو بود و ما حتی مذاکراتی انجام دادیم 
تا این مسئله مسالمت آمیز تمام شود و حتی امیر عابدینی هم شاهد این ماجراست. با این همه 
متأسفانه یکسری او را شارژ کردند تا کوتاه نیاید. ژوزه شبانه و بدون تفاهم با ما ایران را ترک کرد 
تا تیم دچار مشکل شود. حالا حرف من این است که چه اتفاقی افتاده که 300 هزار یورو به این 
مبلغ رسیده است؟ متأسفانه مدیران بعد از ما فقط می خواستند ما را محکوم کنند به جای اینکه 
بیایند و ژوزه را محکوم کنند. بعد هم که یک مدت این پرونده به حال خود رها شد تا این رقم 
کلان به وجود بیاید البته ژوزه 700 هزار یورو قبل از آن گرفته بود و ما باید 300 هزار یورو به او 
می دادیم و حتی مذاکراتی کردیم تا 150 هزار یورو به او بدهیم و همه چیز تمام شود. مدیربرنامه 

مربی پرتغالی اما در سمت مقابل حرف های جالب تری به زبان می آورد و در ابتدا درباره دو 
قرارداد مجزا با مبالغ مختلف با مدیران پرسپولیس می گوید: مانوئل پس از حضورش در ایران 
قراردادی به مبلغ یک میلیون و هشتصد هزار یورو با باشگاه پرسپولیس امضا کرد و در واقع این 
قرارداد اصلی او با این باشگاه است، اما اینکه قرارداد های دیگری به فدراسیون ارسال شد، من 
در جریان آن نیستم و پس از دریافت 720 هزار یورو کارش را در پرسپولیس شروع کرده بود.

مدیربرنامه مانوئل درباره این ادعای رویانیان که او شبانه ایران را ترک کرده نیز گفت: فیلم 
اقداماتی که علیه مانوئل انجام دادند وجود دارد. متاسفانه مقابل هتل این مربی آدم فرستادند 
و به تمرینات تیم هم راهش ندادند تا بلکه او خودش برود. نتیجه این کار های غیرحرفه ای این 
بود که او راهی کشورش شد و با استخدام چند وکیل رسما از باشگاه پرسپولیس شکایت کرد.

اما این پایان مشکلات پرسپولیس نیست و مدیربرنامه های مانوئل ادعا می کند دستیاران 
این مربی نیز شکایت های جداگانه ای را اقدام کرده اند و پرسپولیس مجبور به پرداخت آنها نیز 
می باشد: دستیاران این مربی هم که تعدادشان کم نبود، از باشگاه پرسپولیس شکایت کرده اند 
و به زودی فیفا در مورد پرونده آنها نیز رأی نهایی خود را صادر خواهد کرد. علی اکبر طاهری 
مدیرعامل پرسپولیس دقایقی پیش در یک گفت وگوی رادیویی خطاب به هواداران این تیم 
گفت که برای حل مشکل ژوزه دعا کنند! که البته ظاهرا راهی جز این هم نیست چراکه قرارداد 
این مربی پرتغالی با قرمزپوشان سفت و  محکم بسته شده و راهی برای فرار از عدم پرداخت 
مطالباتی که حالا به 6 میلیارد تومان بالغ شده وجود ندارد. شاید تنها راه پرسپولیس مصالحه 
و توافق با شخص ژوزه باشد که این مساله هم با توجه به اتفاقات فی مابین و به طول انجامیدن 
پرونده حقوقی به سختی می شود تصور کرد که مانوئل با مدیران پرسپولیس کنار بیاید. با این 
بدهی سنگین و بی سابقه که شاهکار مدیران پیشین پرسپولیس است، آنها باید حداقل یک 
پنجم درآمد امسال خود را هزینه مربی ای کنند که جز شکست چیزی برای پرسپولیس باقی 

نگذاشت.
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ابداع محققان کشور در تولید لوله های تنفسی با کاهش خطر تاشدن در بدن

پژوهشگران به تازگی لوله های تنفسی را برای باز کردن 
مسیر تنفسی بیماران ارائه کردند که حتی امکان تهویه 

هوا از ریه ها پس از خم شدن را بوجود می آورد.
دکتر احسان الله قربانیان اکسیژن را مهمترین ماده برای 
ادامه حیات جانداران دانست و گفت: انسان بدون اکسیژن 
تنها برای چند دقیقه زنده می ماند از این رو زمانی که 
فردی قادر به تنفس نباشد با قرار دادن لوله ای در مسیر 
تنفسی وی، امکان نفس کشیدن برای فرد فراهم می شود.

از  مطمئن  هوایی  راه  برقراری  اینکه  بیان  با  وی 
اولویت های برخورد با بیماران در اورژانس ها و بیماران 
تحت بیهوشی است، ادامه داد: در روش های موجود برای 
باز کردن مسیر هوایی افراد از لوله های فنردار استفاده 
می شود که در صورت حرکت دادن و جابه جایی مختصر 
سر و یا گاز گرفتن لوله از سوی بیمار، این لوله دچار 

تاخوردگی می شود که در این صورت در تنفس فرد 
اختلال ایجاد خواهد  شد.  

قربانیان، با تاکید بر این که برای جلوگیری از گاز گرفتن، 
ابزارهای اضافی ارائه شده است، اضافه کرد: این ابزار اضافی 

مانع از دسترسی پزشک به این لوله خواهد شد.
این محقق با بیان این که دو دهه خلاء در طراحی 
نوین این لوله ها احساس می شد، یادآور شد: بر این اساس 
مطالعاتی با عنوان طراحی و ساخت »لوله تراشه کافدار 
کیپ نشدنی با برجستگی و سیار مارپیچ داخلی« اجرایی 
کردیم. بر روی جدار لوله شیارها و برجستگی هایی تعبیه 
شده است و جای گذاری آن موجب می شود که تنفس 

فرد در هر شرایطی میسر باشد.
از  را  رایج  تنفسی  لوله های  جنس  طرح،  مجری 
پلاستیک نرم سازگار با مصارف پزشکی دانست و اظهار 

کرد: نرم بودن لوله ها و انحنای مسیر تنفسی، تاشدن لوله 
و کیپ شدن مسیر لوله تراشه بر اثر گاز گرفتن را به شدت 
افزایش می دهد ضمن آن که لوله های رایج فاقد سیستم 

مقابله با کیپ شدن هستند.
وی ادامه داد: بر این اساس لوله تراشه طراحی شده در 
این طرح از جنس PVC شفاف سازگار با مصارف پزشکی 
با قوام نسبتا نرم ساخته شده است. این  امر موجب شده تا 
قابلیت های لوله های معمول عبور جریان هوای تنفسی را 

حتی با تا شدن و گاز گرفتن بیمار، تضمین شود.
قربانیان با اشاره به مزایای شیارها و برجستگی های 
جدار این لوله گفت: شیارها و مارپیچ و برجستگی های 
ریز درون لوله موجب شده تا این لوله کیپ نشود و جریان 
هوا از لابلای شیارها برقرار بماند. وی تنفس ایمن، عدم 
نیاز به تجهیزات اضافه، سهولت در راه اندازی خط تولید و 
عدم وجود نمونه داخلی و خارجی را از مزایای این طرح 
نام برد و خاطرنشان کرد: تست های اولیه این ابزار در مرکز 
تحقیقات بیهوشی قلب باز دانشگاه علوم پزشکی مشهد 
اجرایی و بر اساس نتایجی که از این آزمون به دست آمد 

تاییدیه های آن از سوی این مرکز صادر شد.
به گفته وی، نتایج آزمایش ها نشان داد که حتی بعد از 
3 بار تا شدگی، امکان تهویه هوا از طریق این لوله وجود 

دارد.
مجری طرح، به بازار مصرف این لوله ها در کشور اشاره 
کرد و یادآور شد: ماهیانه 721 هزار قطعه از این لوله در 
بیمارستان ها و مراکز درمانی کشور استفاده می شود و 

گردش مالی آن حدود 260 میلیارد تومان است.
وی به بیان مدت زمان استفاده از لوله تنفسی طراحی 
شده پرداخت و تاکید کرد: به طور کلی کلیه لوله های 

تنفسی برای 10 تا 20 روز قابل استفاده است.

1۰مشکلی که سرتان را درد می آورند
سردردها از سلامتی شما خبر می دهند. گاهی اوقات آن ها می توانند بی ضرر و موقتی 
باشند، بدون آن که ردی از خود باقی بگذارند. سردرد می تواند باعث مورمور شدن و یا 

تپیدن سر شود.
در حالی که به نظر می رسد سردردهای طولانی مدت بی گناهند، ولی می توانند از وجود 
مشکلاتی عمیق در بدن خبر دهند. هر چند که متخصصان به طور کامل نمی دانند موقع 
سردرد چه چیزی در سر ما اتفاق می افتد، اما به احتمال زیاد ورم رگ های خونی و متعاقب 

آن کشیدگی عصب ها، درد را ایجاد می کند. 
سه نوع اصلی از سردرد وجود دارد: سردرد میگرنی، سردرد تنشی و سردرد خوشه ای. 
سردرد خوشه ای معمولا از یک طرف سر آغاز می شود و می تواند موجب ریزش اشک از یک  

چشم و آشفتگی زیاد شود و اغلب زمینه خانوادگی دارد. 
در حالی که میگرن اغلب ریشه ی ژنتیکی دارد، اما سردرد تنشی می تواند در هر فردی 
رخ دهد و می تواند ناشی از عواملی مانند کم آبی بدن، استرس، دیابت تشخیص داده نشده 

و یا یک بیماری ایمنی باشد. 
سردرد تنشی یک احساس تنگی در سر ایجاد می کند و می تواند در هر دو طرف سر رخ 

دهد. سردرد تنشی و یا میگرنی می تواند شما را از مشکلی آگاه سازد. 
در اینجا به  چند مشکل سلامتی که سردردها نشان شان می دهند اشاره می کنیم.

استرس دارید
اگر شما از سردرد رنج می برید، به آنچه که در طول زندگی تان شما را دچار استرس می 
کند، فکر کنید، و اینکه آیا شما به جای رفع استرس تان، آن را زیر فرش قایم می کنید یا نه؟ 

استرسی که برطرف نشده باشد، می تواند موجب تشدید سردردتان شود.
دچار کم آبی بدن هستید

هر فرد با هر نوع سردردی نیاز دارد نگاهی به عادات سلامتی خود بیاندازد و یک مسئله 
مهم در این نگاه، توجه به میزان نوشیدن آب می باشد، زیرا کم آبی بدن می تواند علت 

سردرد باشد.
ارتباط این موضوع با میزان آب مصرفی ناشناخته است. اما کارشناسان بر این باورند که 
حجم مصرف آب با حجم خون رابطه ی مستقیم دارد و کمبود خون می تواند موجب کاهش 

اکسیژن رسانی به مغز و در نهایت سردرد شود.
دچار کم خونی هستید

کم خونی شدید می تواند علت سردرد باشد. خوشبختانه اگر شما دچار کمبود آهن هستید، 
می توانید با مصرف مکمل آهن آن را برطرف کنید.

مبتلا به یک بیماری مزمن می باشید
سردرد یکی از عوارض شایع بسیاری از بیماری های مزمن مانند فیبرومیالژی، لوپوس و 
دیابت است. اگر شما دچار سردرد مزمن هستید، به پزشک مراجعه کنید، زیرا ممکن است 

علامت یک بیماری باشد.
سطح استروژن شما کاهش یافته است

به دلیل کاهش هورمون استروژن قبل از قاعدگی، بسیاری از زنان سردرد مربوط به سندروم 
پیش از قاعدگی را تجربه می کنند. در واقع قاعدگی یکی از مهم ترین شروع کننده های 

میگرن در زنان است.
اما فقط قاعدگی موجب سردرد نمی شود، بلکه کاهش استروژن بعد از زایمان و یائسگی 
نیز موجب بروز سردرد خواهد شد. در واقع هر تغییر هورمونی در هر زمان می تواند موجب 

سردرد شود.
یک مشکل سینوسی دارید

سردردهای سینوسی شایع نیستند، اکثر سردردهای سینوسی در واقع میگرن هایی هستند 
با علائم سینوزیت. اگر شما سردردهای مکرر در قسمتی از سینوس و یا در منطقه ای از 

صورت تان دارید، احتمالا دلیل آن میگرن است. 
مطالعات نشان داده اند که تقریبا 90 درصد افرادی که به دلیل سردردهای سینوسی به 
پزشک مراجعه می کنند، متوجه می شوند که دچار میگرن هستند. اما اگر سردرد شما با 
علائمی مانند تب ، خلط و یا هر نشانه دیگری همراه باشد ، نشان می دهد شما بیمار شده 

اید و احتمال عفونت سینوس ها وجود دارد که با مصرف آنتی بیوتیک برطرف خواهد شد.
ساعت بدن شما خاموش است

آیا هر وقت از خواب بیدار می شوید، متوجه درد آزار دهنده ای در سر خود می شوید؟ 
اختلال در ساعت بدن می تواند موجب سردردتان شود. 

بلند شدن از خواب، زود یا دیرتر از حد معمول، ریتم شبانه روزی تان را بهم می زند. سفر 
نیز یکی از علت های آن است. 

استرس ناشی از سفر، تغییر فشار هوا ، تغییر در محدوده های زمانی ، بودن در فرودگاه و... 
می توانند مسبب یک سردرد باشند.

تومور مغزی دارید 
یکی از علت های سردرد می تواند تومور مغزی باشد. شانس ابتلا به  این مشکل بسیار کم 
است، اما باید احتمال آن داده شود. اگر فردی یک الگوی سردرد منظم داشته و این الگو تغییر 

نکرده است، نمی توان آن را خطرناک دانست. 
اما اگر سردرد را به تازگی تجربه کرده اید و یا نوع و شدت آن تغییر کرده است، احتمالا 

پزشک اسکن مغز را تجویز خواهد کرد.
بیش از حد کافئین مصرف می کنید

کافئین باعث انقباض رگ های خونی می شود، یعنی آن ها باریک تر می شوند. اگر شما 
قهوه و سایر نوشیدنی های کافئین دار را بیش از حد معمول بنوشید، بدن شما به آن عادت 

می کند. 
بنابراین زمانی که یک روز آن را مصرف نکنید، رگ های خونی شما منقبض نمی شوند 
که می تواند به سرتان آسیب بزند. اعتدال در مصرف نوشیدنی های کافئین دار )حداکثر دو 

نوشیدنی کافئین دار در روز( برای جلوگیری از سردرد توصیه می شود.
بیش از حد داروهای مسکن مصرف می کنید

گاهی اوقات داروهایی که برای سردردتان مصرف می کنید، به ضرر شما هستند. افراط در 
مصرف مسکن ها درد را شدیدتر می کند. پژوهش ها نشان می دهد که اغلب این قرص ها 

می توانند توانایی مغز را در تسکین درد تغییر دهند.
استفاده بیش از حد از هر نوع داروی ضددردی می تواند سردردتان را بازگرداند. سعی کنید 
برای یک روز استفاده از آنها را متوقف کنید. اگر شما بدون مصرف دارو توانستید یک روز را 

بدون سردرد سپری کنید، سردرد شما دیگر باز نمی گردد.

یک متخصص گوش و حلق و بینی  مطرح کرد :

ارتباط مستقیم حس بویایی با بیماری آلزایمر!
یک متخصص گوش و حلق و بینی گفت: بی توجهی به حس بویایی، تبعات جبران ناپذیری 

چون بیماری آلزایمر و میگرن را به دنبال دارد.
محمد رضا عمرانی متخصص گوش و حلق و بینی، ؛ اظهار کرد: حس بویایی یکی از مهم 
ترین و اصلی ترین حواس پنجگانه انسان است که ضعف یا عدم وجود آن هشداری برای 
سلامتی بوده و زمینه را برای ابتلا به بسیاری از بیماری های مهم فراهم می کند.این متخصص 
گوش و حلق و بینی در خصوص عواملی که می توانند بویایی را تحت تأثیر قرار دهند،  گفت: 
 ـعصبی جست  و جو کرد. برخی از  ریشه اختلالات بویایی را می توان در مشکلات شیمیایی 
توده های سقف مغز می توانند با آسیب رساندن به مخاط بویایی، آن را از میان برده و ممکن 

است سبب ناتوانی جدی فرد شوند. 
همچنین بیماری هایی مانند آلرژی و سینوزیت مزمن می توانند بویایی فرد را مختل 
کنند.وی با اشاره به اینکه اختلال بویایی ارتباط مستقیمی با بیماری های جدی دارد، بیان 
کرد: برخی از بیماری های عصبی مانند آلزایمر با تحلیل سلول های عصبی می توانند تا حد 
چشمگیری بویایی را دگرگون کنند و این دگرگونی به این معناست که فرد را از تشخیص 

بو های آشنا ناتوان می سازد.
عمرانی افزود: یکی از نخستین نشانه های مبتلایان به آلزایمر ، بهم ریختگی حس بویایی 
است که هشدار بزرگی برای این بیماری محسوب می شود و چنانچه جدی گرفته نشود، 
رویه های تلخ تر این بیماری خود را نمایان می سازد.این متخصص گوش و حلق و بینی با 
بیان اینکه برخی از افراد بوهای عجیب و غریب مانند بوی ماهی که وجود خارجی نداشته، 
استنشاق می کنند، اظهار داشت:یکی از نشانه های پیش درآمدی عارضه میگرن، حس 
بوهای نا خوشایند است. بنابراین توهم بو مقدمه ای برای آغاز میگرن محسوب می شود.

وی یادآور شد: در صورت مشاهده هرگونه اختلال در بویایی باید به متخصص مراجعه کرده 
چرا که تشخیص زودتر از موعد می تواند نقش موثری در پیشگیری از بیماری های جدی 

داشته باشد.

یک متخصص تغذیه :

در صورتی که این علایم را دارید
 مشکوک به دیابت هستید

یک متخصص تغذیه گفت: افراد باید هر گونه اختلال در ترشح انسولین را جدی بگیرند و 
در صورت مشاهده هر تغییر در روند طبیعی فرآیندهای بدن سریع به پزشک مراجعه کنند.

خدیجه رحمانی متخصص تغذیه ؛بیان کرد: قند خون منبع تامین کننده انرژی سلول های 
بدن است که در پی ترشح انسولین توسط لوزالمعده وارد سلول های بدن می شود. وی با 
بیان اینکه در مبتلایان به دیابت نوع 2 ترشح انسولین کاهش می یابد؛ اظهار داشت: دیابت 
نوع1 در نوجوانان در سنین بلوغ و به طورناگهانی بروز پیدا می کند.این متخصص تغذیه عنوان 
کرد: مهم ترین علایمی که در مبتلایان به بیماری پری دیابت)پیش دیابت( مشاهده می شود، 
افزایش تشنگی ، تکرر ادرار به خصوص در شب و احساس گرسنگی حتی پس از صرف غذا 
است.رحمانی یاد آور شد: کاهش وزن ناخواسته، احساس خستگی و ضعف نیز در مبتلایان 
به پیش دیابت رخ می دهد.همچنین بهبود زخم ها و بریدگی ها در بیماری پیش دیابت کند 
صورت می گیرد.وی اذعان داشت: به طور معمول مبتلایان به پیش دیابت از خارش پوست، 
احساس بی حسی و سوزش در دست و پا نیز رنج می برند.  رحمانی توصیه کرد: افراد در 
صورت دارا بودن هر یک از علایم بالا باید بلافاصله به پزشک مراجعه کنند تا با تشخیص به 

موقع و دنبال کردن فرآیند درمان از پیشرفت بیماری جلوگیری کنند.

تناسب اندام با وجود اضافه وزن
آیا واقعا ممکن است هم اضافه وزن داشته باشیم و هم سالم و متناسب بمانیم؟ طبق گفته 
کارشناسان در تازه ترین تحقیقات، جواب به این پرسش، بله است، اما نکاتی نیز وجود دارد 

که مهم هستند.
" تناسب اندام و سلامتی" عبارتی است که تعریف استانداردی ندارد. اگر از یک پزشک 
بپرسید در مورد سلامت دستگاه گوارش حرف خواهد زد، اگر از یک ورزشکار بپرسید 
سلامتی را با اصول ورزشی خواهد سنجید و اگر از کسی که در حرفه زیبایی فعال است سوال 
کنید، شما را به جلد مجلات و مدل های گوناگون ارجاع خواهد داد. برای همین عجیب 

نیست که سوال "آیا واقعا چاق هستید یا متناسب؟"، اینقدر بحث برانگیز باشد. 
این بحث و جدل ها به تصاویر مجله ها و رسانه های تبلیغ کننده لاغری محدود نمی 
شود، بلکه در جامعه پزشکی نیز اگر بخواهند سنجش دقیقی از سلامت ارائه دهند، اختلاف 

نظرهایی در مورد معیارهای صحیح چاقی مانند شاخص توده بدنی وجود دارد.
بنابراین آیا واقعا ممکن است هم اضافه وزن داشته باشید و هم سالم و متناسب بمانید؟ 
طبق گفته کارشناسان در تازه ترین تحقیقات، جواب تکنیکی به این پرسش، بله است، اما 

نکاتی نیز وجود دارد که مهم هستند.
سلامت عمومی فقط به اعداد و ارقام مربوط به قد و وزن مربوط نمی شود، بلکه عوامل 

دیگری نیز مانند سلامت قلب و عروق، اندازه دور کمر، میزان قند خون و ... مهم هستند.
همانطور که می دانید شاخص توده بدنی یا BMI که بر اساس قد و وزن محاسبه می شود 
)وزن بر حسب کیلوگرم تقسیم بر مجذور قد بر حسب متر(، معیاری است برای تعیین چاقی. 
اما این شاخص تقریبا ناقص است. برای یک قهرمان المپیک یا دونده ماراتن غیرعادی نیست 
که به دلیل داشتن توده عضلانی بسیار زیاد، وزن بالایی داشته باشد، ولی با این معیار جزو " 
چاق ها" ها یا " دارای اضافه وزن" محسوب می شود. مطالعه ای نشان داد بطور کلی سالم 
ترین افراد در واقع آنهایی هستند که بر اساس شاخص توده بدنی، در رده " اضافه وزن ها 
" قرار می گیرند. این پژوهش بر اساس اطلاعات مربوط به صدهزار نفر طی 40 سال انجام 
شد و مشخص گردید شاخص توده بدنی برای افرادی که پایین ترین خطر مرگ زودهنگام 
را داشتند، 27 بوده است. این عدد جزو " اضافه وزن " محسوب می شود. به عبارتی دیگر 
دانشمندان دریافتند افراد " دارای اضافه وزن " سالم تر از کسانی هستند که وزن " نرمال " 
دارند. چطور چنین چیزی ممکن است؟ وقتی صحبت از تعیین میزان سلامتی یک فرد می 
شود، معیارهای قلبی عروقی و سلامت متابولیسمی از هر چیزی مهم تر هستند. در واقع این 
معیارها و شاخص ها، اعداد روی ترازو را پشت سر می گذارند. بنابراین اگر یک فرد دارای 
اضافه وزن، از سلامت قلبی بسیار خوبی برخوردار باشد، سالم تر از فرد کم وزن تری است که 
بعد از کمی دویدن، نفسش بند می آید. میزان سلامتی بر اساس فشار خون، ضربان قلب در 
حالت استراحت، قند خون، استقامت ورزشی، درصد چربی بدن و سایر شاخص ها مشخص 
می گردد، نه فقط شاخص توده بدنی. به همین دلیل بسیاری از ورزشکاران مطرح جهان، 
باوجود داشتن شاخص توده بدنی بالا، در رقابت ها می درخشند. به طور کلی ورزشکاران، 
درصد چربی کمتری در بدنشان دارند و بافت عضلانی شان بیشتر است. شاید وزن یک 
ورزشکار بالا باشد، اما بیشتر این وزن از عضلات او ناشی می شود، نه از چربی بدن او. در این 
طور موارد، شاخص توده بدنی معیار خوبی برای سنجش وضعیت سلامتی فرد نیست. نتیجه 
اینکه " اضافه وزن داشتن " به معنی نداشتن سلامتی نیست. اما از طرفی هم می دانیم که 
وزن اضافی بدن، فشار زیادی به مفاصل وارد کرده و سیستم گوارش و سلامت متابولیسم را 
هم تحت تاثیر قرار می دهد. وقتی شروع می کنید به وزن گیری اضافی، سلامت متابولیسم 
تان هم شروع می کند به افت کردن. پس مراقب افزایش وزن تان هم باشید تا به چاقی 
منجر نشود. چربی بدن، عاملی است که روی سلامت عمومی اثر منفی می گذارد، اما تنها 
عامل نیست. هیچ معیار واحدی - چه شاخص توده بدنی و چه عددی که ترازو نشان می 
دهد - نمی تواند به شما تصویری کلی از وضعیت سلامتی تان ارائه دهد. پس وقتی قرار است 
به سلامتی و تناسب اندام بهتر برسید، تمرکزتان را روی عملکرد صحیح و سالم بدن تان 

بگذارید، نه اینکه از نظر ظاهری چطور به نظر می رسید. 

شرکت دایسون موفق به طراحی و ساخت یک دستگاه شده که ترکیبی از 3 عملکرد 
کولر، بخاری و تصفیه کننده هوا را در خود جای داده است.

این شرکت که در زمینه ساخت کولر، بخاری و دستگاه های تصفیه هوا فعالیت می کند، 
در حال حاضر موفق به ساخت دستگاه جدیدی شده که تمام این ویژگی ها را دارا است.

این دستگاه جذاب علاوه بر انتشار هوای سرد و گرم در محیط، می تواند با دقت بسیار 
بالایی آلودگی های موجود در هوا را شناسایی کرده و آن را پاکسازی کند.

دستگاه جدید شرکت دایسون به صورت بی سیم و توسط یک اپلیکیشن موبایلی 
کنترل  شده و به دلیل اینکه ترکیبی از ویژگی های مفید برای خانه یا محل کار است، 

می توان از آن در تمام فصول سال استفاده کرد.
پس از آزمایشات انجام شده مشخص شد که این دستگاه می تواند با دقت 99.97 
درصدی ذرات مضر، مانند گرد و غبار، کپک و قارچ و باکتری هایی به اندازه 0.3 میکرون 
را شناسایی کند. این دستگاه همچنین دارای یک تایمر بوده که می توان زمان آن را از 

15 دقیقه تا 9 ساعت تنظیم کرد.
اگر همه چیز طبق برنامه ریزی پیش برود، این دستگاه در تاریخ 18 سپتامبر با قیمت 

599 دلار و 99 سنت روانه بازار خواهد شد.

محققان از دستیابی به روشی نوینی برای متوقف کردن خونریزیهای داخلی خبر دادند.
درحالی که روشهای مختلفی برای بند آوردن خونریزی از زخمهای خارجی وجود دارد، 

جراحی تنها روش فعلی و مؤثر برای توقف خونریزیهای داخلی به حساب می آید.
اکنون محققان دانشگاه مریلند روشی نوین ارایه کرده اند که با استفاده از آن، جراحی تنها 
شیوه مؤثر برای بندآوردن خونریزیهای داخلی نخواهد بود، حال آنکه این دسته از خونریزیها 

معمولا عواقب سختی به همراه دارد.
در این نوآوری، محققان نانوذرات قابل تزریقی را تولید کرده اند که روند ایجاد لخته در 
خون را تسریع کرده و بدین ترتیب خونریزی به سرعت در زخمهای داخلی متوقف می 
شود.هر یک از این ذرات نانویی حاوی مولکولی است که با گلیکوپروتئین خاصی پیوند 

برقرار می کند. گلیکوپروتئین تنها در پلاکتهای فعال شده پیدا می شوند.
این بدان معناست که با ورود این نانوذرات به جریان خون و رساندن خود به محل زخم 
ایجاد شده در اندامهای مختلف داخلی، روند ایجاد لخته های خونی را سریعتر می کنند. 
در واقع در این نقاط حساس )محل خونریزی داخلی( پلاکتهای فعال وجود دارند و بدین 

ترتیب لخته سازی با حضور نانوذرات صورت می گیرد.
محققان این فناوری جدید پزشکی را روی موشهای آزمایشگاهی آزمایش کرده و در 
کمال شگفتی متوجه شدند که مدت زمان توقف خونریزی داخلی تا 50 درصد کاهش 
می یابد. آنها در ادامه این آزمایشات را بر روی خوکها نیز انجام دادند.حالا محققان به دنبال 
توسعه این فناوری و انجام آزمایشاتی بر روی انسان هستند تا در نهایت آن را بین 5 تا 10 

سال آینده به عنوان فناوری کاربردی ارایه کنند.

دستگاه رومیزی که کولر، بخاری و 
تصفیه کننده هوا است

بند آوردن سریع خونریزیهای داخلی
 با نانو ذرات

شاید برای شما هم این سوال پیش آمده باشد که چرا چرخ های هواپیمای غول پیکری مانند 
بوئینگ 777 با وزن حدود 227 تن در زمان فرود با سرعت 270 کیلومتر در ساعت بر روی باند 
نمی ترکد. چرخ های هواپیما از ماده  مشابه تایر خودروها ساخته می شود. اما واقعیت در میزان 
باد درون این چرخ ها و همچنین مواد سازنده آن ها نهفته است. این چرخ ها تا حدود 200 پوند 
بر اینچ مربع باد می شوند که شش برابر میزان درون تایر خودرو است. این فشار هوای بالاست 
که قدرت چرخ های هواپیماها را تامین می کند. البته مراحل ساخت تایر هواپیما شامل مواد 
محکمتری از لاستیک یک خودروی معمولی است، اما قدرت ترکیبات لاستیکی در درجه اول 
به جای اینکه در برابر ضربه در زمان فرود مقاومت کند، باعث تورم پرفشار می شود. چرخ های 
هواپیما معمولا بزرگ نیستند، برای مثال چرخ های بوئینگ 737 دارای 69 سانتی متر قطر 
و عرض 20 سانتی متر است و بر روی یک رینگ 38 سانتی متری قرار دارند. این اندازه بسیار 
کوچکتر از لاستیک یک تریلی بوده که قطر آن بیش از یک متر و عرض آن 50 سانتیمتر است. 
اما چرخ هواپیما به دلیل کابل های نایلونی یا یک پلیمر مصنوعی به نام آرامید که در زیر آج 
جاسازی شده اند، بسیار قدرتمندتر است. طبق قوانین هوانوردی، چرخ های هواپیما باید بتواند تا 
چهار برابر فشار ارزیابی شده برای آن ها را حداقل تا سه ثانیه تحمل کنند و قوی ترین چرخ ها 
می توانند فرود با سرعت حداکثر 463 کیلومتر را طاقت بیاورند. الگوی آج ساده که عمدتا برای 
جلوگیری از سر خوردن هواپیما طراحی شده و کابل های تقویت کننده که در زیر آن ها تعبیه 
شده اند، به تایرهای هواپیماهای مسافربری اجازه می دهند تا بتوانند با سرعت بالا روی سطح 
فرود آمده و روی باند کشیده شوند. این کشیده شدن، عامل دودی است که معمولا در زمان 

فرود برخی هواپیما دیده می شود. بیشتر حوادث پارگی لاستیک ها در زمان همین فرآیند فرود 
اولیه رخ می دهند که طی آن، چرخ ها کشیده شده و نمی چرخند. با این حال نیز، چرخ های 
هواپیما تا 500 فرود قابل استفاده هستند و پس از آن تحت ترمیم و اصلاح قرار می گیرند که 
با این شیوه، تایر هواپیما تا هفت برابر عمر اولیه اش قابل استفاده خواهد بود. البته ترکیبدن 
چرخ هواپیما گاهی پیش می آید که اغلب دلیل آن، میزان کم باد است. اما هواپیماهای بزرگی 
مانند ایرباس A380 معمولا بیش از 20 تایر دارند که ثبات کافی را برای یک فرود ایمن بر 

روی باند فراهم می کنند.

شرکت تسلا با افزایش توان مجموعه باتری در نسل 
جدید سری اس و ایکس توانست شتاب صفر تا 100 

کیلومتر را تا 2.5 ثانیه کاهش دهد.
 الون ماسک، مدیر و مالک مجموعه تسلا با تایید خبر 
نصب اولین سری باتری با توان 100 کیلووات در خودروهای 
جدید این شرکت عنوان کرد: در این پروژه تعداد سلول های 
باتری افزایش یافت تا خودروی مدل S P100D  عنوان 
سریع ترین خودروی شهری با شتاب 2.5 ثانیه و سومین 
خودروی پرشتاب در طول تاریخ خودروسازی جهان را  

کسب کند.
سری جدید خودروهای شرکت تسلا مجهز به سوئیچ 
سریع ترین شتاب ممکن با نام ludicrous mode شده اند 
و در صورتی که راننده این سوئیچ را فعال کند تمام توان 
باتری به صورت لحظه ای صرف شتابگیری سریع خودرو 

خواهد شد.
 ماسک می گوید تنها تعداد انگشت شماری خودروی 
دارای شتاب کمتر از سه ثانیه در جهان وجود دارد. این 
و  فراری  از شرکت  لافراری  مثل سوپراسپرت  خودروها 

پورشه 918 میلیون ها دلار قیمت دارند و با توجه به تولید 
کاملا محدود در صورت توانایی پرداخت قیمت سرسام آور 

آنها همچنان امکان خرید میسر نیست.
وی همچنین خرید خودروهای سوپراسپرت را کاملا 
غیراقتصادی و غیرمنطقی می داند چرا که این خودروهای 
گرانقیمت تنها دو صندلی و فضای بار بسیار محدودی را در 
اختیار صاحب خودرو قرار می دهند، اما خودروهای تسلا با 
شتاب گیری بهتر مجهز به چهار در و پنج صندلی هستند و 

فضای بار بسیار بیشتری دارند.

چرا هواپیما پنچر نمی شود؟

خودروی الکتریکی با صفر تا صد 2.5 ثانیه!

نیازهای روانشناختی کودکان زیر 7 سال چیست؟

دنیای کودکانه دنیای عجیبی هست. دنیایی همراه با سادگی 
و صداقت، دنیایی همراه با مهربانی و عطوفت. کودک هم یکی 
از اعضای یک خانواده هست. خانواده شامل پدر و مادر و فرزند 
است. اگر اعضای خانواده بخواهند با اعتماد به نفس باشند و 
خودشکوفا، باید هنرهمزیستی یا همان مهارت های برقراری 
ارتباط با یکدیگر و رفع نیازهای یکدیگر را بیاموزند. پس پدر 
و مادر برای داشتن فرزندان شاد باید مهارت های رفتار کردن 

با او را یاد بگیرند. 
هر فردی از بدو تولد یکسری نیازهایی دارد که باید برآورده 
شوند. اگر هر یک از این نیازها به موقع و صحیح تامین 
نشود می تواند فرد را در بزرگسالی با مشکل رو به رو کند. از 
زمان تولد تا حدود 7 سالگی یک فرد، می تواند مهم ترین و 
تاثیرگذارترین سالهای زندگی آن فرد باشد. زیرا تقریبا درصد 
زیادی از شخصیت یک فرد در این سنین شکل می گیرد. 
نوع رفتاری که والدین با فرزندشان دارند و نوع نیازهایی را که 
در او تامین می کنند می تواند به شدت بر روی شکل گیری 

شخصیت کودکان تاثیرگذار باشد.  
هرم نیازها 

یکی از مهم ترین روانشناسانی که در رابطه با نیازهای افراد 
در سنین مختلف صحبت کرده است آبراهام مزلو است. از نظر 
آبراهام مزلو، انسان ها 5 طبقه نیاز ذاتی و ضروری دارند که 
تامین نیازهای آنها است که هم منجر به یادگیری می شود و 
هم اعتماد به نفس افراد را بالا می برد. 3 طبقه اول نیازهای 

مزلو مربوط به دوران قبل از دبستان و زیر 7 سالگی است.
این نیازها به ترتیب زیر است:

الف- نیازهای زیستی یا فیزیولوژیک )غذا، آب، مسکن، 
پوشاک(

ب- نیاز به ایمنی )وجود نظم و ثبات در زندگی(
ج- نیاز به تعلق داشتن )عشق(

د- نیاز به عزت نفس )احترام از جانب خود و دیگران(
ه- نیاز به خودشکوفایی

تامین این نیازها در یادگیری کودکان و بالا بردن اعتماد به 

نفسشان بسیار اهمیت دارند.  
نیازهای جسمانی 

 نیازهای فیزیولوژیک که شامل آب، غذا، هوا و مسکن 
است، از طریق غذا و آب خوردن، مسکن و محیط زندگی 
مناسب، پوشاک مناسب و محبت پدر و مادر تامین می شود. 
والدین باید بلافاصله به این نیازهای کودکان حداقل تا حدود 
3 سالگی بدون درنگ پاسخ بدهند. اگر کودک گرسنه یا تشنه 
هست، این نیازش باید بلافاصله تامین شود. اگر لباسش را 
کثیف کرده باید تعویض شود. کم کم از حدود 3 سالگی با 
فاصله های زمانی بسیار بسیار کوتاه آموزش صبر را به فرزند 
باید شروع کنیم.  تامین این نیاز منجر به شکل گیری امنیت 

در فرزندان می شود.  
نیاز به امنیت

نیاز به امنیت یعنی دور بودن از خطر، هنگامی که کودکان 
مطمئن شوند از طرف افراد یا محیط اطراف خود خطری آنها 
را تهدید نمی کند احساس راحتی می کنند و به جستجو 
در محیط می پردازند. این نیاز از مهمترین نیازهای دوران 
نوزادی است. مزلو اعتقاد دارد که آزادی کامل و سهل گیری 

در کودکان ایجاد اضطراب  می کند.
پس تا حدی برنامه ریزی و ایجاد نظم و محدودیت در 
لباس  از  فرزندی  اگر  است. حتی  مفید  کودکان  کارهای 
کثیفش ناراحت باشد و یا اینکه به هر دلیلی گریه می کند، 
تا حدود 3 سالگی با تامین این نیاز می تواند نیاز به امنیت را 
نیز در کودک تامین کرد. کودک متوجه می شود که کسی 
هست که بتواند به او غذا بدهد یا به او در تعویض لباس هایش 
کمک کند پس متوجه می شود دنیای محل زندگیش، دنیای 
امنی هست و کسانی هستند که او را دوست داشته باشند. 
پس در این حالت زمینه تامین نیاز بعدی یعنی نیاز به محبت 

فراهم می شود.  
نیاز به محبت 

سومین نیاز، نیاز به احساس تعلق پذیری و عشق و محبت 
است، یعنی پذیرفته شدن از سوی دیگران و دوست داشته 

شدن. این احساس به کودک کمک می کند تا به یادگیری 
بپردازد و اعتماد به نفس و عزت نفس بالایی را داشته باشند. 
بعضی از کودکان نمی توانند باور کنند که دیگران آنها را 
دوست دارند و در این زمینه شک می کنند. به همین جهت 
ممکن است رفتارهای نامناسب نشان دهند و خود را به 
بزرگترها بچسبانند. این کودکان برای برطرف کردن خواسته 

های خود کارهای نامطلوب انجام می دهند. 
یادگیری کودکان زمانی صورت می گیرد که نیازهای آنها به 
ترتیب اولویت تامین شود. کودک گرسنه و تشنه، کودکی که 
لباس مناسب نپوشیده و ... نمی تواند یادگیری داشته باشد و 
همچنین نمی تواند درک خوبی از محیط زندگی اش داشته 
باشد و در نهایت نمی تواند خودش را دوست داشته باشد. قرار 
دادن یک برنامه صبحانه، میان وعده و ناهار مناسب در منزل یا 
کودکستان ها می تواند مفید باشد. همچنین والدین نیز باید به 
گونه ای رفتار کنند که احساس امنیت و دوست داشته شدن 
را در کودکان ایجاد کنند. زیرا کودکی که احساس اضطراب 
و نگرانی و طرد شدن داشته باشد نمی تواند آرام در جایی 
باشد و به یادگیری بپردازد و نمی تواند خودش را هم دوست 
داشته باشد پس به عنوان یک فرد ناتوان رشد می کند. تمام 
این مطالب برای مربیان مهدهای کودک نیز صدق می کند 

و باید رعایت کنند.  
نیاز به استقلال 

یکی از مهم ترین نیازهایی که یک کودک می تواند داشته 
باشد، نیاز به استقلال و مستقل بودن است. والدین باید با 
فرزندشان  به  مشخص،  ساختار  و  چهارچوب  یک  حفظ 
استقلال بدهند. یکی از راهکارهای آن می تواند این باشد 
که از کودکتان بخواهید برای رفتن به مهمانی از بین 4 دست 
لباسی که شما انتخاب کرده اید، می تواند یکی را انتخاب کند. 
یا اینکه برای ناهار 3 غذا به او پیشنهاد بدهید و بخواهید که 
یک نوع آن را برای ناهار یا شام انتخاب کند. این گونه کودک 
متوجه استقلال و مشورت گیری از او، می شود. این نیاز را باید 

از حدود 4 الی 5 سالگی در کودکان تامین کرد.  
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در نشست مدیرکل بنیاد با خانواده شهدای منا:

فاجعه منا هیچگاه نباید از ذهن ها 
فراموش شود

در آستانه ماه ذی الحجه و اولین سالگرد شهدای منا نشست مدیرکل و مدیران بنیادشهید و 
امور ایثارگران قم با خانواده معظم شهدای منا در بنیادشهید وامور ایثارگران استان برگزار شد. 
به گزارش ایثار واحد استان قم، مدیرکل بنیاد شهید وامور ایثارگران استان قم در این نشست 
ضمن گرامی داشت یاد و خاطره شهدای فاجعه منا گفت: زائران خانه خدا با بی تدبیری و بی 
لیاقتی آل سعود مظلومانه به شهادت رسیدند . سردار سید جواد هاشمی افزود: حادثه غمبار 
منا ملت ایران را در حج سال گذشته داغدار کرد، رفتار ناجوانمردانه و بی تدبیری در اداره 
امور حج موجب کشته شدن هزاران نفر از مردم مظلوم مسلمان در روز عید قربان گردید.  
وی تاکید کرد: خون شهدا ریشه ظلم و ستم را نابود می سازد، شهدای منا بعد از دعای عرفه 
تشنه لب در سخت ترین شرایط با ندای یا حسین )ع( به مقام شهادت نایل آمدند.  وی ادامه 
داد: بعد از تدفین شهدای منا در گلزارهای شهدا و عنوان شهدای منا به این عزیزان بنیاد 
شهید در حوزه فرهنگی و درمان به خانواده معظم ایشان خدمت رسانی می نماید.   وی 
افزود:در نخستین سالگرد شهدای منا با هدف تکریم و گرامی داشت این شهدای مظلوم و 
پرداختن به فاجعه منا و بی تدبیری آل سعود برنامه های مختلفی از جمله در نماز جمعه، 
دعای عرفه ، برگزاری مراسم بزرگداشت شهدای منا در شبستان حرم مطهر، دیدار با خانواده 
معظم شهدای منا برگزار می شود. در این جلسه خانواده شهدای منا نیز با معرفی شهدای منا 
و محکوم نمودن بی تدبیری آل سعود و وقوع چنین فاجعه غمباری از مسوولان خواستندتا 

فاجعه منا فراموش نشود و  حقوق این عزیزان از دولت عربستان مورد پیگیری قرار گیرد. 

سرپرست اداره کل حمل و نقل و امور ترافیك شهرداري قم :

تقاطع بلوار عمار یاسر با 15 خرداد 
مسدود مي شود 

سرپرست اداره کل حمل و نقل و امور ترافیك شهرداري قم از انسداد تقاطع بلوار عمار یاسر با 
15 خرداد در محل پروژه سه سطحه عمار یاسر خبر داد. 

امیرعباس صفوي با اشاره به مصوبه کمیته فني شوراي ترافیك استان قم اظهار کرد: به منظور 
اجراي خاکبرداري تابلیه و زیرگذر سه سطحه عمار یاسر سمت بلوار 15 خرداد به مدت یك 
ماه مسیر رفت و برگشت محل مذکور مسدود مي شود. وي خاطرنشان کرد: حرکت هاي 
جایگزین از شرق به غرب یعني از میدان شهید صادقي به سمت سه سطحه به صورتي است 
که مسیر رفت از میدان شهید صادقي به بلوار محتشم کاشاني و سپس بلوار تعاون و در نهایت 
70 متري عمار یاسر تأمین مي شود. سرپرست اداره کل حمل و نقل و امور ترافیك شهرداري 
قم با اشاره به مسیرهاي جایگزین دیگر گفت: مسیرهاي دسترسي در مسیر غرب به شرق 
از بلوار عمار یاسر ، بلوار محتشم کاشاني و میدان شهید صادقي تامین مي شود.   وي تصریح 
کرد: از همشهریان تقاضا مي شود، با صبر و بردباري خود شهرداري را در اجراي بهتر و سریع تر 
پروژه یاري کنند و حتي الامکان از این محورها تردد داشته باشند، تا اجراي این پروژه تسهیل 

شده و با سرعت بیشتر پیش برود.

مدیر عامل آتش نشاني و خدمات ایمني شهرداري قم خبرداد:

راه اندازي ۷ ایستگاه آتش نشاني تا پایان سال
مدیر عامل آتش نشاني و خدمات ایمني شهرداري قم از بهره برداري هفت ایستگاه آتش نشاني 

در قم تا پایان امسال خبر داد. 
عباس جعفري با اشاره به احداث ایستگاه هاي آتش نشاني اظهار کرد: احداث ایستگاه هاي 
آتش نشاني بوستان علوي نبش خیابان غدیر و بلوار عماد مغنیه بالاتر از آبنماي میدان مفید با 

اعتبار 22 میلیارد ریال به پایان رسیده و باید به امکانات مورد نیاز تجهیز شود.
وي خاطرنشان کرد: اکنون در حال خریداري تجهیزات هستیم تا بتوانیم این ایستگاه ها را در 
اولین فرصت راه اندازي کنیم. مدیر عامل سازمان آتش نشاني و خدمات ایمني شهرداري قم با 
بیان اینکه اکنون 17 ایستگاه آتش نشاني فعال در سطح شهر وجود دارد، گفت: هفت ایستگاه 
غیرفعال وجود دارد که از نظر ابنیه احداث آن به پایان رسیده و تعدادي قرارداد خرید منعقد 
شده تا بتوانیم تعداد هشت دستگاه از خودروهاي آتش نشاني را طي یك یا دو هفته آینده 
وارد چرخه فعالیت شوند. وي با اشاره به هزینه 300 میلیارد ریالي براي تجهیز ایستگاه هاي 
آتش نشاني خاطرنشان کرد: تجهیزات و وسائل تنفسي، لوله، کلاه آتش نشاني، چکمه و لباس 
آتش نشاني، ست نجات با هزینه 10 میلیارد ریال خریداري شده و 120 میلیارد ریال قرارداد 
خرید خودروهاي آنش نشاني منعقد شده است. جعفري عنوان کرد: علاوه بر ایستگاه میدان 
مفید و بوستان علوي، ایستگاه هاي 72 تن ابتداي بلوار شهید شیرازي، میدان حافظ نیروگاه، 
خیابان هنرستان، بلوار شهید روحاني و پردیسان ایستگاه هاي غیرفعالي هستند که با خرید 
تجهیزات فعال خواهند شد. وي از بهره برداري کامل هفت ایستگاه آتش نشاني تا پایان امسال 
خبر داد و افزود: با تجهیز این ایستگاه ها، کمبود ایستگاه در قم وجود ندارد و قم نخستین 

کلانشهر کشور بوده که از نظر تعداد ایستگاه ها استاندارد است.

شهردار منطقه چهار قم خبرداد:

پیشرفت ۷۰ درصدي پروژه بلوار فردوسي 
شهردار منطقه چهار قم از پیشرفت فیزیکي 70 درصدي پروژه بلوار فردوسي حدفاصل 

خیابان دانیال تا جمهوري خبر داد.
مجید متین فر با اشاره به عملیات احداث پروژه بلوار فردوسي اظهار کرد: این بلوار به عنوان یك 
رینگ اصلي شهري مناطق یك، دو، چهار، پنج و شش را به یکدیگر متصل مي کند، بنابراین 
در حوزه ترافیکي و آساني تردد وسائل نقلیه مؤثر است. وي خاطرنشان کرد:  طول کل این 
پروژه در منطقه 4 حدود 4 هزار و 600 متر است که هزار و 400 متر آن  انجام شده، 800 
متر در برنامه کاري امسال بوده که شامل 3 هزار و 200 متر جدول گذاري و 13 هزارمترمربع 
زیرسازي و آسفالت است. وي با اشاره به مشخصات دیگر بخشي از پروژه که در برنامه امسال 
است، عنوان کرد: این بخش پروژه خیابان دانیال را به خیابان جمهوري متصل مي کند، هزینه 
تملك این بخش پروژه 30 میلیارد ریال و هزینه اجرا 20 میلیارد ریال مي باشد. متین فر یادآور 
شد: میزان پیشرفت فیزیکي حدفاصل خیابان دانیال تا جمهوري پروژه حدود 70 درصد 

است که در صورت تملك املاك واقع در مسیر تا پایان سال به اتمام مي رسد.

مدیر عامل سازمان حمل و نقل و ترافیك شهرداري قم  اعلام کرد :

خرید تجهیزات مکانیزه خط کشي
 طولي و عرضي معابر شهر قم 

مدیر عامل سازمان حمل و نقل و ترافیك شهرداري قم از خرید دستگاه رنگ دو جزئي 
HOFMAN براي خط  کشي طولي و عرضي معابر خبر داد.

حسین شعبان زاده با اشاره به خرید دستگاه رنگ دو جزئي  HOFMANبراي خط کشي 
طولي و عرضي معابر اظهار کرد: هزینه خرید این دستگاه 12 تا 13 میلیارد ریال بوده که به 
زودي تحویل گرفته مي شود. وي با اشاره به مزیت رنگ هاي دو جزئي نسبت به رنگ هاي 
سرد گفت: رنگ هاي سرد براي فصل و زمان خاصي امکان اجرا دارد، این رنگ را نمي توانیم 
در دماي پایین تر از 10 درجه استفاده کنیم، مطلوبیت رنگ کاري آنها بین 10 تا 30 درجه 
است، در حالي که رنگ دو جزئي را در هر شرایطي مي توانیم استفاده کنیم. مدیر عامل 
سازمان حمل و نقل و ترافیك شهرداري قم خاطرنشان کرد: پس از آموزش هاي لازم جهت 
استفاده از دستگاه وارد فاز اجرایي خواهیم شد.  وي عنوان کرد: ماندگاري فراوان رنگ دو 
جزئي از مزیت هاي دیگر آن است، به طوري که این رنگ سه تا پنج سال مي تواند ماندگاري 

داشته باشد، در حالي که رنگ هاي سرد سه تا هشت ماه ماندگاري دارد.
شعبان زاده با بیان اینکه امکان استفاده از این دستگاه در شهرهاي همجوار نیز وجود دارد، 
گفت: در نظر داریم در صورت نیاز از این دستگاه در شهرهاي همجوار مانند اراك، ساوه، 
همدان، جعفریه و قنوات استفاده شود. وي یادآور شد: بر اساس برنامه ریزي سعي مي شود 
ابتدا خط کشي هسته مرکزي شروع شود زیرا در این بخش تراکم جمعیت زیاد است و سپس 

مناطق دیگر در دستور کار قرار مي گیرد.

مدیر عامل سازمان تاکسیراني شهرداري قم خبرداد:

تعویض 2۰۰ دستگاه تاکسي فرسوده در شهریورماه 
مدیر عامل سازمان تاکسیراني شهرداري قم با اشاره تعویض 50 دستگاه تاکسي فرسوده در 
ماه گذشته گفت: تلاش مي شود تا پایان شهریور ماه حداقل 200 دستگاه خودروي فرسوده 
دیگر نیز از چرخه ناوگان حمل و نقل تاکسي شهري خارج شده و با خودروهاي پژو یا سمند 

جایگزین شوند.
مرتضي عزتي با اشاره به ورود 200 دستگاه تاکسي پژو براي جایگزیني تاکسي فرسوده در 
شهریور ماه امسال اظهار کرد: این خودروها جایگزین خودروهاي پیکان فرسوده مدل 1378 
مي شوند تا با کیفیت بیشتر به ارائه خدمات بپردازند.وي با بیان اینکه فرآیند ثبت نام براي 
تبدیل به احسن تعداد هزار و 500 دستگاه تاکسي فرسوده فعال در ناوگان تاکسیراني قم از 
بهمن ماه سال گذشته آغاز شده است، گفت: با بازگشایي سایت اسقاط تاکسي هاي فرسوده 
و برطرف شدن موانع این طرح، مالکان اینگونه تاکسي ها از ابتداي سال جاري پس از انجام 
مراحل اخذ تسهیلات بانکي مربوط به تبدیل به احسن تاکسي هاي فرسوده نسبت به انتقال 
تدریجي خودروهاي فرسوده خود به مراکز اسقاط اقدام کردند.مدیر عامل سازمان تاکسیراني 
شهرداري قم با اشاره به تسریع در جایگزیني تاکسي هاي فرسوده گفت: تلاش مي شود تا 
پایان شهریور ماه حداقل 200 دستگاه خودروي فرسوده دیگر از چرخه ناوگان حمل و 
نقل تاکسي شهري خارج شده و با خودروهاي پژو یا سمند جایگزین شوند.عزتي با بیان 
اینکه اکنون 5 هزار و 700 تاکسي در سطح شهر فعال هستند، گفت: تاکسي هایي فرسوده 
محسوب مي شوند که حداقل 10 سال از فعالیت آنها گذشته باشد، به مالکان این تاکسي ها 

توصیه مي شود در اسرع وقت براي جایگزیني این خودروها ثبت نام کنند.

همزمان با آغاز هفته دولت ، 95 پروژه مخابراتی با اعتباری بالغ بر 
101 میلیارد ریال عصر سه شنبه با حضور وزیر ارتباطات و فناوری 
اطلاعات ، مدیرعامل شرکت مخابرات استان قم و جمعی از مسوولین 

استانی در شهر مقدس قم به بهره برداری رسید
وزیر ارتباطات :

زیر ساخت های مخابراتی در قم فراهم است
محمود واعظی وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات در این مراسم 
گفت: دولت تدبیر و امید در سه سال گذشته سه هزار میلیارد ریال در 

حوزه آی سی تی سرمایه گذاری کرده است.
وی افزود: اینکه که واگذاری تلفن ثابت به روز شده کار بسیار مهمی 

است و مردم باید بدانند دولت و مسئولان در خدمت آنها هستند. 
واعظی بیان داشت: در شهر مقدس قم زیرساخت ها فراهم تر است، 

در جایی مانند سیستان وبلوچستان برای یک شهر تا شهر دیگر باید 
مقدار زیادی کابل کشی شود ولی در قم زیرساخت های بهتری فراهم 

است و باید استفاده کنیم.
وی ادامه داد: در ارتباط با این طرح ها، خطاب به استاندار قم گفتم، 
وقتی زیرساخت ها فراهم شده، باید راهکاری اندیشیده شود که برای 
جوانان فارغ التحصیل رشته های فنی کامپیوتری شغل ایجاد کنیم، 
بر همین اساس کمیته مشترکی تشکیل شده و قرار شد در این زمینه 

با هم کار کنند.
واعظی بیان داشت: شرکت هایی در تهران علاقه مند به سرمایه 
گذاری در این حوزه ها هستند و قم باید برای سایر شهرها نمونه باشد، 
زائران داخلی و خارجی باید نمونه یک شهر خوب را در قم ببینید، 
نباید در این شهر افراد بیکار داشته باشیم وهمه امور ما در حد مطلوب 

باشد. یکی از این پروژه ها بهره برداری از جدیدترین شبکه دیتا است 
که با سرعت 40 گیگابیت و با استفاده از تکنولوژی روز به بهره برداری 
رسیدکه در زمینه افزایش سرعت پهنای باند موثر است.پروژه توسعه 
کابل، توسعه فیبرنوری و وایفای شهری و ... نیز از دیگر پروژه ها بودند.

مدیرعامل شرکت مخابرات استان قم اعلام کرد:
ایجاد بستر مناسب انتقال دیتا ،
 اجرای وای فای شهری  در قم

دهناد مدیرعامل شرکت مخابرات استان قم نیز در این با اشاره به 
نقش ارتباطات از دنیای امروزی به ویژه نقش آن در رفاه مردم گفت: 
در سه سال فعالیت دولت یازدهم 1270 میلیارد ریال در سه بخش 
تلفن همراه، ثابت و دیتا در شرکت مخابرات استان قم سرمایه گذاری 

شده است.

رئیس هیئت مدیره شرکت مخابرات استان قم با تشریح 95 پروژه 
مخابراتی گفت: ایجاد بستر مناسب انتقال دیتا ، اجرای وای فای شهری 
و همچنین ارتقاء آنتن های بی تی اس تلفن همراه از نسل 2 به نسل 
3 و نسل 4 را از جمله اقداماتی عنوان کرد که بمناسبت هفته دولت 

مورد افتتاح و بهره برداری قرار گرفت.
در انتهای این مراسم با افتتاح نمایشگاه سیمای امید ارتباط ویدئو 
الله  کنفرانسی وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات با حضرت آیت 
سعیدی نماینده ولایت فقیه در استان و تولیت حرم حضرت فاطمه 
معصومه )س( برقرار شد. در این ارتباط حضرت آیت الله سعیدی با 
اشاره به خدمات مطلوب صورت گرفته در حوزه فناوری اطلاعات در 
استان قم از خدمات مدیرعامل و کارکنان شرکت مخابرات استان قم 

تجلیل بعمل آمد.

همزمان با آغاز هفته دولت :

95 پروژه مخابراتی به بهره برداری رسید

  معاون سیاسی امنیتی استانداری قم ، تامین امنیت 
پایدار را یکی از دستاوردهای مهم دولت یازدهم ذکر 
کرد و گفت: درحال حاضر این استان ، از امن ترین 

استانهای کشور می باشد. 
عضو  های  شخصیت  اکثریت  افزود:  جمالی  احد 
مجلس خبرگان رهبری، اعضای شورای نگهبان، علما 
و مراجع معظم تقلید و بسیاری از بزرگان در قم حضور 
دارند که تامین امنیت این بزرگان کار آسانی نیست.

وی ادامه داد: در هر قسمت از شهر مقدس نگاه می 
کنیم شخصیت های بزرگ و وزینی دیده می شود 
و شخصیت های دارای بالاترین رده های امنیتی در 
این شهر حضور پیدا می کنند و با این وجود قم امن 
ترین استان کشور است.جمالی اظهار داشت: این امنیت 
پایدار و خوب در درجه اول، مرهون عنایات حضرت 
معصومه )س( است و از طرف دیگر حاصل تلاش شبانه 
روزی نیروهای پابه کار انتظامی، برادران اطلاعات، سپاه 
پاسداران انقلاب اسلامی و نیروهای مصمم دستگاه 
قضایی و استانداری است که شبانه روز رصد می کنند.

وی ادامه داد : با وجود پیچیدگی و گستردگی کار 
امنیتی، ما شاهد و ناظر این قضیه هستیم که استان 
قم، امن ترین استان کشور است، بنابراین تامین امنیت 
پایدار یکی از مهمترین عملکرد دولت یازدهم است.

داشت:  بیان  قم  استانداری  امنیتی  سیاسی  معاون 
کارهای زیادی در سطح کشور در حال انجام است، 
برخی از آنها به صورت فیزیکی و آشکار است ولی برخی 
اقدامات را مردم به عینه نمی بینند، بلکه تنها خواص و 
نخبگان از آنها اطلاع دارند، بر همین اساس باید اطلاع 

رسانی شود.
*امنیت منطقه ای و جهانی

وی با اشاره به وضعیت امنیتی جمهوری اسلامی ایران 
در منطقه و جهان نیز گفت: ما هر کدام از کشورهای 
اطراف خود را که رصد می کنیم مشکلات امنیتی 
خاص خود را دارند، نیروهای تکفیری در کشورهای 
عراق، سوریه، افغانستان وضعیت اسف باری را ایجاد 
کردند.جمالی بیان داشت: چالش های منطقه ای و 
وضعیت یمن و توطئه های عربستان سعودی به عنوان 
تولید کننده تفکر شوم تکفیر، منطقه را در جایگاه 
حساسی قرار داده است واین فضای ناامنی حتی دامن 
کشورهایی مانند امریکا، فرانسه و انگلیس که این فضا را 
تقویت کرده اند را هم گرفته است.وی ادامه داد: با وجود 
این وضعیت حساس و چالش برانگیز جهانی و منطقه 
ای، جمهوری اسلامی ایران امن ترین کشور در عرصه 
بین الملل است، گرچه جریان تکفیری و داعشی خط و 
نشان های زیادی برای ما کشیدند ولی اقتدار جمهوری 
اسلامی و انسجام ملی اقشار مختلف، باعث شده که 

امروز ما این امنیت را داشته باشیم.
*توجه دولت به اقتصاد دانش بنیان

جمالی در بخش دیگری ازاین مصاحبه بیان داشت: از 
جمله دستاوردها و قدم های مهم دولت، مساله اقتصاد 
دانش بنیان است، این موضوع مورد تاکید رهبر انقلاب 
اسلامی است ودولت یازدهم در این زمینه قدم های 

اساسی و مهمی برداشته است.
وی ادامه داد: تحریم های ظالمانه نشان داده شد که 
با توجه به اینکه پاشنه آشیل کشور ما نفت و مشتقات 
آن است، آسیب پذیر هستیم و از سوی دیگر، برخی 
نیروهای مزدور استکبار مانند آل سعود، برای اینکه 
کشور ما را تحت فشار قرار دهند با افزایش تولید، چوب 
حراج به سرمایه های ملی خود می زنند.جمالی بیان 
داشت: با این اقدام هم خود مزدوران استکبار متضرر 
می شوند و هم ما ضرر می کنیم، لذا برای مقابله با این 
وضعیت، هیچ راهی نداریم جز اینکه اقتصاد را دانش 
بنیان کنیم و این ظرفیت در کشور ما وجود دارد.معاون 
سیاسی امنیتی استانداری قم اظهار داشت: کشور ما 
یک درصد جمعیت دنیا، چهار الی پنج درصد معادن 
و مخازن جهان را در اختیار دارد، پیام این مساله آن 
است که اگر خوب مدیریت کنیم وضعیت رفاهی کشور 
ما باید چهار الی پنج برابر معدل رفاهی مردم دنیا باشد.

جمالی بیان داشت: اندیشمندان دنیا معتقدند بزرگترین 
سرمایه کشور، نیروی انسانی هستند و ایران از نظر 
نیروی انسانی جز کشورهای غنی و صاحب نظر می 

باشد، از نظر علمی، دانشمندان ما در دنیا حرف دارند 
ودر سال شاهد هستیم المپیادهای مختلفی در زمینه 
دانشجویی و دانش آموزی در سطح دنیا برگزار می شود 
و جوانان ما در رشته های مختلف حرف دارند و این 
افتخار برای همه مردم ایران است.وی در گفت وگو با 
ایرنا ادامه داد: حرکت خوبی دولت در زمینه اقتصاد 
دانش بنیان و پارک های علم و فناوری دارد به گونه ای 
که در دولت گذشته تعداد شرکت های ثبت شده دانش 
بنیان شاید به اندازه انگشتان دست بود ولی اکنون بیش 
از دو هزار و 500 شرکت ثبت شده و 12 هزار شرکت 

نیز در نوبت ثبت هستند.
جمالی گفت: در استان قم، دو ماه قبل ما با مدیریت 
پارک علم فناوری تهران ارتباط با موضوع شش شرکت 
دانش بنیان قم به تهران و نهاد ریاست جمهوری رفته 
و اقداماتی در این زمینه انجام دادیم.وی یادآورشد: در 
نهایت قرار شد که این شرکت ها از طرح خود دفاع 
کنند و همه آنها بعد از دفاع به عنوان طرح ملی پذیرفته 
شدند و ابتدا فکر می کردیم تنها شهرهای کلان و بزرگ 
حرف های دانش بنیانی دارند ولی به این نتیجه رسیدم 
که استان های کوچکتر هم حرف های زیادی در این 

زمینه برای گفتن دارند.
*شرکت های مهم دانش بنیان قم

معاون سیاسی امنیتی استانداری قم به عنوان نمونه 
بیان داشت: یکی از طرح های قم، تولید هلیم مایع 
بود که یکی از دانشمندان قمی آن را تولید کرده وهم 
کاربرد پزشکی و هم نظامی دارد. جمالی بیان داشت: 
درمیان این طرح ها، شرکتی در مورد غنی سازی 
غلات وجود داشت که فعالیت آن از سطح استان و 
ملی گذشته و درعرصه بین المللی با کشورهای اروپایی 
قراردادهای خوبی دارد و وقتی انسان این موفقیت ها را 
می بیند احساس غرور می کند.معاون استاندار قم گفت: 
امید است که درعرصه اقتصادی با تکیه بر دانش بیان 
کردن اقتصاد و ظرفیت های توانمند انسانی و منابع، 
بتوانیم کشور را نجات دهیم.وی ادامه داد: کشور تایوان 
نه منابع و مخازنی و نه دسترسی مناسب به جایی دارد، 
ولی با اقتصاد دانش بنیان چهارمین دارنده ذخیره ارزی 
دنیاست، کره جنوبی نیز چنین وضعیتی دارد و شرکت 
سامسونگ در سال بیش از 250 هزار میلیارد دلار 
درآمد ایجاد می کند و بالغ بر 220 هزار زیرمجموعه 
این شرکت هستند. جمالی اظهار داشت: در حالی که 
ما در کشور، ظرفیت های خوبی داریم و باید توانمندی 
ها و اقداماتی که دولت انجام داده به گوش مردم برسد.

*ایجاد فضای آرام در کشور
معاون سیاسی امنیتی استاندار قم درادامه آرامش 
روانی در جامعه را از دیگر دستاوردهای دولت یازدهم 
ذکر کرد و گفت: یکی از دستاوردهای دولت جناب 

آقای دکتر روحانی، این است که مردم ما آرامش روحی 
و روانی دارند.

جمالی بیان داشت: فضایی که تنش داشته باشد نشانه 
بیماری آن است ،ولی فضای توام با آرامش، سلامت 
اجتماع را می رساند، در عرصه های مختلف از جمله 
سیاسی، ما امروز این آرامش را داریم.وی به انتخابات 
مهم دهمین دوره مجلس شورای اسلامی وپنجمین 
دوره مجلس خبرگان رهبری در هفتم اسفند سال 
94 اشاره کرد و گفت: انتخابات هفتم اسفند با حضور 
بدون تنش وهیچ گونه  حداکثری مردم در صحنه 
حاشیه ای برگزار شد و این حضور حداکثری یک 
سرمایه اجتماعی مهم است.معاون استاندار قم ادامه 
داد: دراین دولت شاهد تشکیل خانه احزاب بودیم و در 
حوزه های مختلف گفتمان تعامل و همکاری، غالب بر 

مسائل دیگر است. 
*نشست احزاب با گرایش سیاسی متفاوت

جلسه  سه  قم  مقدس  درشهر  داشت:  اظهار  وی 
مستقیم با احزاب مختلف اصولگرا و اصلح طلب با حضور 
استاندار برگزار و افراد دغدغه ها و مشکلات خود را از هر 
گرایش و طیف سیاسی، بیان کردند.جمالی خاطرنشان 
کرد: شاید کمتر سابقه داشته باشد که همه احزاب 
سیاسی با حضور مسئولان استان به صورت مشترک 
نشست داشته باشند، آنها گاهی در جلسه اظهار نظر 
می کردند و پاسخ خود را از یکدیگر می گرفتند و 
این از دستاوردهای خوب دولت دکتر روحانی است.

معاون سیاسی امنیتی استانداری قم بیان داشت: در 
ارتباط با احزاب در سطح کلان و ملی برنامه این است 
که بحث خانه احزاب در کل استان ها عملیاتی شود 
و در قم هم در این زمینه برنامه داریم.جمالی گفت: 
برنامه ما این است که هر فصل نشست های مشترکی 
با حضور استاندار، معاونت سیاسی مجموعه ها و احزاب 
با هم داشته باشیم و با توجه به اینکه انتخابات ریاست 
جمهوری دوازدهم و شورای اسلامی شهر و روستا نیز 
در پیش است و فضا از این به بعد به سمت انتخابات می 
رود، نشست های بیشتری با احزاب خواهیم داشت.وی 
ادامه داد: در حوزه اجتماعی، ما سرمایه اجتماعی زیادی 
داریم و با تکیه بر همین سرمایه های اجتماعی، رخنه 
ای وجود ندارد که دشمنان نظام و حاکمیت بتوانند 
مانور دهند، ممکن است در این زمینه وضعیت آرمانی 
نداشته باشیم ولی به صورت نسبی، وضعیت خوبی در 

کشور حاکم است.
*برنامه دولت برای مقابله با معضلات اجتماعی

یازدهم  برنامه های دولت  به  اشاره  با  درادامه  وی 
برای مقابله با معضلات اجتماعی گفت: با توجه به 
فرمایشات رهبر معظم انقلاب با سران قوا پیرامون 
وضعیت معضلات اجتماعی، ایشان پنج مورد را به 

عنوان شاخص وضع کردند، این شاخص ها جز برنامه 
های اساسی ما در قم نیز می باشد.جمالی بیان داشت: 
سخنان رهبر معظم انقلاب برای ما فصل الخطاب است 
و همه مواردی که عنوان کردند اساسی است و باید در 
طرح های جامع به آن برسیم و ما در این زمینه در 
قم، آمار و ارقام های مختلفی را از طرف دستگاه های 
اجرایی در ارتباط با معضلات اجتماعی دریافت کردیم.

معاون سیاسی امنیتی استانداری قم خاطرنشان کرد: 
دریافت آمار و ارقام خوب است ولی کافی نیست و باید 

کار علمی و تخصصی انجام دهیم.
*استفاده از ظرفیت حوزه و دانشگاه

جمالی دربخش دیگری از سخنان خود بیان داشت: 
اگر استانداری با حوزه و دانشگاه ارتباط خوبی داشته 
معضلات  با  مقابله  برای  آنها  های  از ظرفیت  باشد 
اجتماعی استفاده می کند.وی ادامه داد: حوزه علمیه 
قم، مراجع تقلید و شخصیت های دینی که نه تنها 
نقش ملی، بلکه تاثیرگذاری بین المللی دارند از ظرفیت 
های بالای قم هستند ودر این راستا ما بنا داریم ازاین 
ظرفیت ها به خوبی استفاده کنیم. جمالی بیان داشت: 
در زمینه معضلات، سازمان بهزیستی کار علمی انجام 
داده و در زمینه طلاق، اعتیاد و حاشیه نشینی و ...کتاب 
های مختلفی تنظیم کرده است و از هر کدام از این 
کتاب ها می توان چند پروپزال و موضوع پایان نامه 

تهیه و از نیروهای حوزوی و دانشگاهی کمک گرفت.
وی اظهار داشت: با توجه به ظرفیت بالایی که در شهر 
مقدس قم داریم ما باید الگوی ملی در رفع معضلات 
اجتماعی باشیم، شاید افرادی که در قم زندگی می 
کنند با این ظرفیت عظیم وغنی قم آشنا نباشند ولی 
کشانی که از بیرون به این شهر مذهبی آمدند به این 

ظرفیت آگاه هستند.
جمالی بیان داشت: در بسیاری از حوزه ها مردم نگاه 
می کنند که نظرات علمای بزرگ و مراجع تقلید در 
موضوعات مختلف از جمله علوم انسانی چیست و از 

آن بهره بگیرند.
*ظرفیت بالای دانشگاه ها

به  اشاره  با  قم  استانداری  امنیتی  سیاسی  معاون 
ظرفیت بالای دانشگاه ها نیز گفت: اعتقاد راسخ داریم 
که اگر بناست کشوری نجات پیدا کند باید از کانال 
دانشگاه ها نجات پیدا کند، ما فرزندان خود را به مدرسه 
و دانشگاه می فرستیم تا به عنوان سرمایه های اصلی و 
ملی کشور برای آینده تربیت شوند و انتظار داریم اینها 

نجات دهنده جامعه باشند.
*جهانی فکر کنیم

جمالی بیان داشت: امروز دنیا چگونه اداره می شود؟ 
دیگر زمان آن گذشته که ما جزیره ای فکر کنیم با این 
تصور که می توانیم اطراف خود حصار بکشیم واقتصاد، 

بهداشت و ...را نجات دهیم، ما معتقدیم که باید جهانی 
فکر کنیم و تعامل عقلایی و نظامند با دنیا داشته باشیم 

و منطقه ای عمل کنیم. 
وی اظهار داشت: ما بر اساس دین و فرهنگ خود، 
ما  قرمز، هویت  واین خطوط  داریم  قرمزهایی  خط 
می باشند و باید رعایت شوند، لذا در این رابطه نقش 

دانشگاه ها، اساسی است.
*برندهای مهم جمهوری اسلامی 

وی گفت: از سوی دیگر حوزه علمیه قم ما مراکزی 
مانند جامعه المصطفی العالمیه را دارد و انسان وقتی 
ظرفیت های این مجموعه را می بیند لذت می برد در 
این مرکز از از 128 کشور دنیا نماینده دارند و وزارت 
امور خارجه ما هم نمی توانست تا این اندازه ظرفیت 
ایجاد کند.وی ادامه داد: بحثی که حضرت امام راحل 
و رهبر معظم انقلاب، در زمینه صدور انقلاب دارند، از 
این طریق محقق شده است.جمالی اظهار داشت: در 
بسیاری از کشورها تعامل اینگونه است که طلاب شیعه 
و اهل تسنن با هم کار نمی کنند ولی مجمع تقریب 
مذاهب اسلامی با بحث وحدت ارتباط بین شعیه و 
سنی را دنبال می کند، اینها برندهای بین المللی دینی 

برای ما است. 
*رتبه ایران در حوزه های علمی و پزشکی

در  پزشکی  مسائل  راستای  در  ما  داد:  ادامه  وی 
دنیا هستیم،  اول  ردیف  ها، جز چند  رشته  برخی 
درارتباط با مسائل مهندسی و هسته ای، همه شاهد 
و ناظر دستاوردهای جمهوری اسلامی ایران هستند، 
لذا دستگاه اجرایی ما اگر بخواهد برنامه سنتی خود را 
تعقیب کند و از این نخبگان دانشگاهی به دور باشد، 
کفران نعمت است. معاون سیاسی امنیتی استانداری 
قم بیان داشت: باید با هم ارتباط قوی و منطقی داشته 
باشیم، اگر می خواهیم از شر معضلات اجتماعی نجات 
پیدا کنیم باید حرف منطقی وزارت بهداشت و درمان را 
بپذیریم و روانشناسی و جامعه شناسی جامعه را ببینیم 

و تعامل کنیم و برنامه های مختلف داشته باشیم.
*تعریف آیت الله جوادی آملی از عالم

جمالی اظهار داشت: آموزه های دینی ما هم این است 
که نگاه کردن در چهره عالم عبادت است و شخصیت 
های بزرگی مانند علامه جوادی آملی فرمودند: فقط 
عالم، عالم دینی نیست بلکه تمام علم ها در جهت 

خدامحوری است.
*مهاجرت و توسعه

وی همچنین با اشاره به وضعیت قم گفت: استان قم 
بیشترین مهاجر پذیری را از شهرها و روستاهای دیگر 
دارد و طبیعت کشورهای در حال توسعه این است که 
مهاجرت زیاد می شود و شهرهای کوچک و بزرگ 
تخلیه می شوند، اگر نگاهی به روند رشد جمعیت داشته 
باشیم که شاهد و ناظراین هست که چیزی حدود پنج 

برابر شده است.
معاون سیاسی امنیتی استانداری قم بیان داشت: قم 
محور مواصلاتی 17 استان کشور است و آزاد راه های 
مهمی به این استان منتهی می شوند، بنابراین قم مرکز 
ثقل کشور است و برندهای آن نیز از نظر اعتقادی، 
ترانزیتی، سیاسی و تاثیرگذاری محصولات فرهنگی و 

دینی، برند ملی و بین المللی است.
جمالی گفت: قم پایگاه انقلاب اسلامی است و از نظر 
مسائل سیاسی و اجتماعی مردم همیشه منتظر هستند 
که بزرگان از قم چه می گویند، بنابراین معضلات 
اجتماعی هر چند هم کم باشد در استان قم نمود دارد.

*وفاق بالای قمی ها
وی ادامه داد: امروز سیاست و برنامه اصلی کنترل 
و کاهش معضلات است و هر کجا نیازبه درمان باشد 
اقداماتی صورت گیرد، روند مهاجرت به قم نیز رو به 
کاهش بوده و کنترل شده است، مسئولان دستگاه 
اجرایی وفاق بسیار خوبی با هم دارند و ارتباطات در 

استان بدون اصطکاک است. 
استانداری، دادگستری، سپاه  بیان داشت:  جمالی 
پاسداران و اداره کل اطلاعات، و مجموعه هایی مانند 
صدا و سیما پایه های ثابت شورای تامین هستند و 
در کنار آن با کمک برخی مراکز دنبال رفع مشکلات 

هستیم.

معاون سیاسی امنیتی استانداری قم عنوان کرد: 

تامین امنیت و آرامش دستاورد مهم دولت یازدهم
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نکـــته

خبـــر

درحالی که پس از حدود سه ماه از تشکیل مجلس دهم، اصولگرایان که در پی تشکیل 
فراکسیون اکثریت بودند، بالاخره نخستین نشست مجمع عمومی خود را برگزار کردند، 
حضور برخی از اعضای هیات رییسه فراکسیون مستقل و بی توجهی به آنها، نشان از 
اوضاع نابسامان فراکسیون های مجلس دارد. این درحالی است که سخنگوی فراکسیون 
امید معتقد است بازی پشت پرده برای ایجاد انشقاق در این فراکسیون با شکست روبرو 

شده  است.
درحالی که مشکلات اصولگرایان از برگزاری نخستین نشست مجمع عمومی در روز 
دوشنبه، آن ها را وادار به ارسال پیامک برای انبوهی از نمایندگان اصولگرا و غیراصولگرای 
مجلس دهم به منظور حضور در نشست ساعت 7 صبح این فراکسیون برای انتخاب 
نامزدهای حضور در بین المجالس جهانی و مجمع مجالس آسیایی کرد، اجابت این دعوت 
عمومی از سوی برخی از اعضا و همچنین چندنفر از اعضای هیات رییسه فراکسیون 
مستقلان، رقابت برای ورود به بین المجالس جهانی و ورژن آسیایی اش را به حاشیه برد 

و از مرکز توجه خارج کرد.
با این حال، این چند نماینده که تازه پس از ورود به نشست اصولگرایان فهمیدند 
انتخاب نامزدهای بین المجالس جهانی و آسیایی بدون رای گیری و صرفاً با قرعه کشی 
انجام می شود و حضور یا عدم حضورشان توفیری به حال شان ندارد،  جلسه را ترک کردند 
تا گلایه ای کرده باشند از اینکه حتی اشاره ای هم به حضورشان نشده بود و بروند سراغ 

فراکسیونِ مستقل  خودشان.
اما این پایان داستان نبود. کمی بعد از این خروج اضطراری، درحالی که نمایندگان 
در صحن علنی، مذاکرات روز سه شنبه مجلس را دنبال می کردند، بهرام پارسایی هنگام 
معرفی نامزدهای فراکسیون امید در بین المجالسیَن، از پشت پرده های تشکیل فراکسیون 
اعتدالگرایان و مستقلان با هدف ایجاد انشقاق در »امید« صحبت کرد و گفت: این بازی 

پشت پرده کسانی بود که تمایلی به تشکیل فراکسیون های سیاسی اثرگذار در مجلس 
ندارند که البته این بازی از همان روز نخست مجلس شکست خورده بود.

سخنان ضدونقیض سخنگویی که می خواست مستقل باشد
کمی پس از این سخنان سخنگوی فراکسیون امید که تاکید داشت از صاحبِ این 
دستان پرتوان نامی نبرد، ضدونقیض گویی های سخنگوی فراکسیون مستقل در تشریح 
چرایی و چگونگی حضور اعضای هیات رییسه این فراکسیون در مجمع عمومی فراکسیون 

ولایت به روشنی از یک بازی شکست خورده تمام عیار حکایت داشت.
مهرداد لاهوتی بائوج که ابتدا از عدم حضور خود و دیگر اعضای فراکسیون مستقل، 
در نشست روز دوشنبه صحبت کرده بود، کمی بعد از آن که صریح و به طور مشخص 
حضور کاظم جلالی رییس این فراکسیون را نیز تکذیب کرد، درحالی به نتایج این نشستِ 
مشترک »ولایت« و »مستقل« با حضور لاریجانی و عدم پذیرش پیشنهاد مطرح شده 
ازسوی اعضای »ولایت« مبنی بر ادغام دو فراکسیون توسط اعضای »مستقل« پرداخت 
که آن چنان که خبرگزاری ها مخابره کردند، اساساً این نشست به دلیل دلیل عدم دستیابی 

به حدنصاب برگزار نشده است.
دعوتنامه پیامکی »ولایت« برای نا »امید« ها

عجیب تر آن که آقای سخنگو درحالی چرایی این حضور نصفه ونیمه را بی اطلاعی 
سیدناصر  که  کرد  عنوان  بوده،  نشست  برگزارکننده  ولایت  فراکسیون  این که  از 
موسوی لارگانی از اعضای فراکسیون »ولایت« در این باره به ایلنا گفت که پیامک هایی 
برای تمامی اعضای فراکسیون ولایت و مستقل به عنوان دعوت نامه شرکت در نشست 
مجمع عمومی فراکسیون ولایت ارسال شد و عجیب تر آن که عبدالرضا عزیزی یکی دیگر 
از اعضای هیات رییسه فراکسیون مستقل، حضور خود و دیگر اعضای این فراکسیون در 
جلسه های »ولایت« را به دلیل عدم تشکیل کامل فراکسیون مستقل و نیز عدم تصویب 

اساسنامه بلامانع دانست.
مثلث تردید و دست های لرزان مستقلان

نایب رییس نخست  تاکید موکد غلامعلی جعفرزاده،  اضافه کنید  این ها  به  حال 
فراکسیون مستقل و نویسنده اساسنامه را بر ماده ای که به موجب آن، هیچ یک از اعضا 
نمی توانند همزمان به عضویت دیگر فراکسیون های سیاسی مجلس درآیند و از آن سو 
صحبت های عزت اله یوسفیان ملا دیگر عضو فراکسیون مستقل را بر عضویت همزمان در 
هر دو فراکسیون و سخنِ آقای سخنگو به عنوان ضلع سوم این مثلث تردید که گفته بود: 

هنوز نمی توان با قطعیت درباره هیچ چیزی صحبت کرد!
با این حال، ظهر روز سه شنبه و پس از آن که هرچه گفتنی بود، گفته و هرچه 
کردنی، انجام شد، غلامعلی جعفرزاده ایمن آبادی که از صراحت و صداقت بیشتری در 
میان دوستانش در فراکسیون مستقل برخوردار است، در اقدامی عجیب زبان به گلایه 
از علی لاریجانی که همواره به عنوان پدر معنوی او و گروهی از نمایندگان اصولگرای 
معتدل مجلس شناخته می شود و آن ها نیز به همین نسبت، خودشان را »دوستداران 
لاریجانی« می شناسند، گشود و درباره حضورشان در مجمع عمومی »ولایت« گفت: 
ابتدا در جلسه حاضر شدیم اما به این دلیل که آقای لاریجانی اشاره ای به حضور اعضای 
فراکسیون مستقل در آن نشست نکرد و همچنین به رغم هماهنگی های قبلی درباره 
تشکیل شورای عالی فراکسیون های مجلس صحبتی به میان نیاورد، به همراه دیگر اعضای 
فراکسیون مستقل جلسه را ترک کردیم. در چنین شرایطی است که به نظر می رسد، 
شکست خورده حقیقی در مثلث »مستقل-لاریجانی-ولایت«، نه اصولگرایانی هستند که 
لاریجانی در جریان انتخابات مجلس، هرگز حاضر به ائتلاف با آن ها نشد و نه طبیعتاً خود 
آقای رییس؛ آن چه مسلم است، این که دست هایی سال هاست مهر های شطرنج پارلمان 

ایران را آن طور که خواسته، حرکت داده است!

برگزاری نشست هفته گذشته  از  براساس خبرهایی که پس 
شورای عالی اصلاح طلبان در رسانه ها منتشر شد، تصمیم سران و 
بزرگان اصلاحات بر این قرار گرفته است که این شورا به کار خود 
ادامه دهد تا در انتخابات بهار 96 فعالیت پررنگی داشته باشد. این 
شورا قرار است در یک سال آینده، فعالیت های انتخاباتی اصلاح طلبان 
را ساماندهی و اجرا کند. گویا قرار است مقر فرماندهی اصلاح طلبان 

در انتخابات سال 96 باز هم در این شورا برپا شود.

روزگار اصلاح طلبان و صندوق های رای
اصلاح طلبان در سال های گذشته مدل های مختلفی را برای 
حضور در میدان سیاست تجربه کرده اند. آنها در سال 84 در حالی که 
قدرت اجرایی را در دست داشتند، در متکثرترین وضعیت خود به سر 
می بردند. دولت اصلاحات روزهای پایانی خود را سپری می کرد و 
چهره های مختلف سیاسی از جریان های گوناگون خود را مهیای 

حضور در انتخابات ریاست جمهوری می کردند.
اصولگرایان ائتلاف های چندگانه ای داشتند و اصلاح طلبان نیز 
با چند کاندیدا وارد میدان رقابت ها شدند؛ چهره هایی که هریک 
طیف های متفاوتی از بدنه اجتماعی اصلاح طلبان را به عنوان سبد 
آرای خود حساب می کردند. مصطفی معین کاندیدای طیف موسوم 
به اصلاح طلبان پیش رو بود و نخبگان را جامعه هدف خود می دانست، 
مهدی کروبی رای توده ها را هدف گرفته بود و محسن مهرعلیزاده نیز 
کاندیدای مطلوب بخشی از قومیت های ملی به شمار می رفت. اکبر 
هاشمی رفسنجانی هم نامزد طیف گسترده ای از اصلاح طلبان بود 

که در عین حال گروه هایی از اصولگرایان نیز از او حمایت می کردند.
عدم اجماع اصلاح طلبان در انتخابات 84 سبب شد که نامزدهای 
این جریان از راهیابی به مرحله دوم انتخابات بازبمانند و قافیه را به 
حریف واگذار کنند؛ حتی حمایت از هاشمی رفسنجانی و ائتلاف 
مقابل محمود احمدی نژاد نتوانست نتیجه بخش باشد و قدرت اجرایی 

از اصلاح طلبان گرفته شد.
بعد از آن بود که اصلاح طلبان در انتخابات شوراهای سوم و 
مجلس هشتم با تشکیل یک ائتلاف گسترده، سعی کردند زمینه 
بازگشت به قدرت را فراهم کنند اما فضا برای این اتفاق مساعد نبود. 
انتخابات ریاست جمهوری دهم در سال 88 و انتخابات مجلس نهم 
در سال 90، دو انتخاباتی بود که برای اصلاح طلبان نوعی سکون و 
حتی بازگشت به گذشته را ایجاد کرد؛ اعتراضات اصلاح طلبان پس 
از انتخابات 88 و تحت تاثیر قرار گرفتن انتخابات مجلس نهم در سال 
90 از حوادث سال 88، سبب شد که این جریان مدتی از رقابت های 

سیاسی فاصله بگیرد.

یک »طرح نو« که چپ گراها را به قدرت بازگرداند
نو  طرحی  اصلاح طلبی  جریان  رهبران  اما  انتخابات 92  در 
درانداختند و به ائتلاف با جریان اعتدالی دست زدند. آنها به پیروزی 
در میدان سیاست امید چندانی نداشتند اما این ائتلاف برگ برنده ای 
شد برای بازگشت به عرصه قدرت رسمی. این ائتلاف هرچند در 
دقیقه 90 صورت گرفت اما گزینه اصلاح طلبان در انتخابات را به 
پیروزی رساند. در انتخابات مجلس دهم در سال 94 اما شرایط 
جدیدی ایجاد شد؛ شرایطی که در آن اصلاح طلبان تازه نفس فضا 
را برای محکم کردن جای پایشان در ارکان قدرت مناسبتر دیدند. از 
این رو، شورای عالی سیاست گذاری اصلاح طلبان اعلام موجودیت کرد 
تا وظیفه سازماندهی فعالیت های انتخاباتی اصلاح طلبان را عهده دار 
شود. این شورا  در کنار گروه مشورتی رییس دولت اصلاحات با 
حضور اشخاص حقیقی و حقوقی برپا شد؛ به گونه ای که دبیران کل 
برخی احزاب و چهره های حزبی به عضویت آن درآمدند. این شورا 
که از یک هیات رییسه و سه کارگروه تشکیل شده بود، به ریاست 
محمدرضا عارف جلسات منظمی را تشکیل می داد. حسین مرعشی، 
حسین کمالی، محسن رهامی، آیت الله موسوی تبریزی، عبدالواحد 
موسوی لاری، الهه کولایی و علی صوفی چهره های سرشناسی بودند 
که در این شورا عضویت داشتند و مسئولیت های مختلفی بر دوش 

آنها گذاشته شده بود.

این شورا توانست براساس همان تدبیری که اندیشیده شده بود 
یعنی همراهی با اعتدالیون اصولگرا برای جلوگیری از راهیابی تندروها 
به مجلس دهم، در پایتخت و برخی از شهرهای بزرگ به موفقیت 
نسبی دست یابد؛ هم فهرست قابل اجماعی تدوین کرد و هم توانست 

کرسی های قابل توجهی را در مجلس از آن خود کند.

سال 96 ؛ و یک انتخاب مهم
حالا انتخابات 96 در راه است؛ انتخاباتی که کار اصلاح طلبان در 
آن به نوعی سهل و ممتنع است. از یکسو گزینه ای جز حسن روحانی 
ندارند و در فضایی هستند که باید از این گزینه حمایت کنند و از 
سوی دیگر اطمینان دارند که روحانی از بخت بالایی برای پیروزی 
برخوردار است و می تواند بسیاری از مطالبات آنها را برآورده کند. 
هرچند قرار بر این است که ائتلاف اصلاح طلبان به طور تمام قد از 
حسن روحانی حمایت کند اما برخی گروه ها در میان اصلاح طلبان 

اما و اگرهایی دارند.
گروهی شروط و شروطی برای ادامه حمایت از رییس جمهوری 
تعیین می کنند و از داشتن نامزد مستقل سخن می گویند و طیفی 

دیگر، بدون قید و شرط از روحانی حمایت می کنند.
گروه هایی هم هستند که خود را زیرسایه احزابی چون کارگزاران 
سازندگی می بینند و به این روند معترض هستند، احزابی همچون 
اعتماد ملی که گویا چنین مکانیسمی را نمی پسندند. شاید از 
همین رو باشد که حزب اعتماد ملی از تشکیل کمیته ای مستقل و 
خارج از مجموعه شورای عالی سیاستگذاری سخن می گوید تا از زیر 
سایه برادر بزرگ تر خارج شود. امری که هنوز سایه روشن هایی از 
آن در جریان چپ مشاهده شده است و مشخص نیست تشکیل این 
کمیته قرار را بر حرکت مجزا گذاشته است یا قرار است ذیل یا در کنار 

شورای عالی وارد تحرکات انتخاباتی شود.
بنا به گفته منتجب نیا »با توجه به ضرورت تقویت احزاب و 
لزوم توسعه فعالیت های حزبی و با عنایت به آسیب شناسی اقدامات 
تعدادی از اصلاح طلبان در دهمین دوره انتخابات مجلس شورای 
اسلامی، در نشست جمعی از احزاب اصلاح طلب کمیته انتخابات 
انتخابات دوازدهمین دوره ریاست جمهوری و  به منظور مدیریت 
پنجمین دوره شوراهای اسلامی شهر تشکیل شد. قائم مقام حزب 
اعتماد ملی از عضویت تعدادی از احزاب اصلاح طلب در این کمیته 
خبر داده اما در عین حال، ارائه توضیحات بیشتر را به آینده موکول 

کرده است.«
در همین رابطه علی صوفی عضو شورای عالی سیاستگذاری 
اصلاح طلبان در گفت وگویی با خبرآنلاین ضمن بیان جزئیاتی از 

تصمیمات اخیر شورای عالی سیاستگذاری اصلاح طلبان به موضوع 
تشکیل کمیته ای انتخاباتی نیز واکنش نشان داد. وی درباره جزییات 
این جلسه می گوید: این جلسه به منظور ارائه گزارشی از عملگرد 
شورای عالی سیاستگذاری اصلاح طلبان به آقای خاتمی برگزار شد؛ 
چراکه این شورا پس از برگزاری انتخابات مجلس دهم، زمانی را طی 
کرد تا بتواند عملکرد خود را ارزیابی کند و نظرسنجی داخلی و استانی 

انجام دهد که آیا به کار خود ادامه دهد یا نه.
از  اصلاح طلبان  رضایتمندی  میزان  سنجش  و  ارزیابی  از  او 
عملکرد شورای عالی سیاستگذاری به عنوان یکی دیگر از اقداماتی یاد 
می کندکه در این جلسه انجام شد: »پس از آن، گزارشی با همین 
محوریت به رییس دولت اصلاحات ارائه کردند و ایشان نظرشان 
با جمع بندی که از نظرسنجی استخراج شده بود، مطابقت داشت. 
ارزیابی از عملکرد شورای عالی سیاستگذاری از سوی رییس دولت 
اصلاحات مثبت بود. ایشان اجازه داد شورای عالی سیاستگذاری با 

ماموریت برگزاری انتخابات آتی به کار خود ادامه دهد. }اینجا{
شورای عالی  اخیر  جلسه  اصلی  دستورکار  اساس،  این  بر 
سیاستگذاری اصلاح طلبان را می توان از یکسو ارزیابی عملکرد این 
شورا در انتخابات مجلس دهم و از سوی دیگر، برنامه ریزی برای 
انتخابات ریاست جمهوری و شوراها در سال 96 دانست. حفظ انسجام 
درونی و تقویت شورا ی عالی اصلاح طلبان یکی از نکاتی است که در 
این جلسه موردتوافق قرار گرفته و قرار بر این است که فعالیت های 
این شورا معطوف به پیگیری شرایط این جریان سیاسی در انتخابات 

شوراها باشد.

آیا پای اختلاف در میان است؟
اما جلسه شورا درحالی برگزار شده که برخی چهره های سیاسی 
براساس  بوده اند.  غایب  آن  در  اصلاح طلب  احزاب  دبیران کل  و 
خبرهایی که در رسانه ها منتشر شده، سه روحانی اصلاح طلب یعنی 
سید هادی خامنه ای دبیرکل مجمع نیروهای خط  امام، رسول 
منتجب نیا قائم مقام حزب اعتماد ملی و محسن رهامی دبیرکل 
انجمن اسلامی مدرسین دانشگاه ها شناخته شده ترین چهره های 
غایب نشست اخیر شورای عالی سیاستگذاری اصلاح طلبان بوده اند. 
این سه نفر، نمایندگان طیفی از اصلاح طلبان هستند که اعتقاد دارند 
سازوکار انتخاباتی اصلاح طلبان باید در مجموعه شورای هماهنگی 

جبهه اصلاحات انجام شود.
این درحالی است که در سال 92 شورای هماهنگی جبهه 
اصلاحات در تدوین فهرست انتخاباتی اصلاح طلبان برای انتخابات 
به  اصلاح طلبان  مجموعه  این رو  از  نبود؛  موفق  چندان  شوراها 

این نتیجه رسیدند که این شورا نمی تواند بار این مسئولیت را بر 
دوش بکشد. این گونه بود که کمیته راهبردی انتخاباتی از سوی 
اصلاح طلبان تشکیل شد و سپس فعالیت های خود را در قالب 

شورای عالی سیاستگذاری اصلاح طلبان سازماندهی کردند.
از یک  از اعضای شناخته شده در این جلسه  غیبت تعدادی 
سو و مباحث مطرح شده پیرامون تشکیل این کمیته انتخاباتی از 
سوی دیگر اما گمانه زنی ها مبنی بر احتمال اختلاف دیدگاه در درون 

شورای عالی سیاستگذاری اصلاح طلبان را تقویت کرده است.
صوفی درباره غیبت برخی از اعضای این شورا در جلسه هفته 
گذشته این گونه اظهارنظر می کند: به طور طبیعی، ما در اغلب جلسات 
غایبانی داریم. این جلسه معمولا روزهای سه شنبه برگزار می شود اما 
این بار روز دوشنبه برگزار شد و برخی به دلیل مشغله های شخصی یا 
سفر، در این جلسه حضور نداشتند. اما اکثریت اعضای شورا، در این 

جلسه حضور داشتند و از این منظر، جلسه رسمیت داشت.
او همچنین نظر خود را درباره برخی گمانه زنی ها پیرامون وجود 
اختلاف نظرهایی در میان اعضای این شورا و مرتبط بودن آن با 
عدم حضور برخی از اعضا در این جلسه بیان می کند؛ آنجایی که 
می گوید: »طبعا زمانی که به برهه رای گیری درباره یک تصمیم 
مهم می رسیم، ممکن است نظرات متفاوتی وجود داشته باشد و 
در میان آرای موجود، مخالفت هایی هم وجود داشته باشد اما آنچه 
اهمیت دارد، اکثریت آراست. در این جلسه میان اعضای حقیقی، 

اختلاف نظری وجود نداشت و اتفاق نظر حاکم بود.«
اعتماد  حزب  مرکزی  شورای  عضو  حق شناس  محمدجواد 
ملی نیز درباره نظرات متفاوت در درون شورای عالی سیاستگذاری 
اصلاح طلبان به خبرآنلاین می گوید: نظرات متفاوتی در این شورا 
وجود دارد. طبعا این نظرات در شورا ارائه می شود و قرار بر این شد که 
جمعی از درون شورا انتخاب شوند و با گروه هایی که نظرات متفاوت 
دارند به جمع بندی برسند و گزارش را به شورا ارائه کنند تا تصمیم 
نهایی اتخاذ شود. هنوز گزارش آماده نشده است. قرار بود در این 
هفته بتوانند با جمع بندی نظرات متفاوت گزارش خود را آماده کنند.

او همچنین گفته است: قرار بر این شد که جمعی از اعضای شورا 
به ریاست آیت الله موسوی تبریزی مسئول ارائه این گزارش باشند. 

اکنون باید منتظر آماده شدن این گزارش باشیم.
سید محمود میرلوحی اما هرگونه اختلاف نظری را رد می کند: 
»من تعبیر اختلاف ندارم. مساله بسیار مهم این است  که هسته اصلی 
شورای عالی اصلاح طلبان، جریان اصلاح طلب بوده و اهتمام اصلی در 
تشکیل شورا داشته است؛ این دامنه گسترش پیدا کرده و توانسته 
است بقیه اعتدالیون و طیف های دیگر را در ائتلاف شریک کند. 
اکنون نیز می توان همین نگاه را داشت که مجموعه اصلاح طلبان، 
انتخابات 92 را گام اول، انتخابات 94 را گام دوم و انتخابات 96 را 
ادبیات  گام سوم تلقی می کنند. درعین حال اگر تفاوت هایی در 
گروه های مختلف وجود دارد، این تفاوت در واقع در مجموعه جریان 
اصلاح طلبی و دوستانی است که با ادبیات و فرهنگ اصلاح طلبی آشنا 
هستند و می دانند که نباید نام اختلاف بر آن اطلاق کرد. او همچنین 
جریان اصلاح طلبی را جریانی گسترده می داند که طیف های مختلفی 
را دربرمی گیرد، فرد یا گروه خاصی نقش فرماندهی ندارد و ساختار آن 

مبتنی بر خردجمعی است.« }اینجا{

بازگشت به مدل شورای هماهنگی؟
اکنون این گونه به نظر می رسد که برخی گروه ها و چهره های 
شورای  مدل  احیای  به دنبال  اصلاح طلب،  جریان  شناخته شده 
هماهنگی اصلاحات هستند و معتقدند که ماموریت شورای عالی 

اصلاح طلبان به پایان رسیده است. 
سوی دیگر اما اصلاح طلبانی هستند که معتقدند شرایط حساس 
فعلی هیچگونه تشتت و تفرقه بر نمی تابند و باید براساس تصمیم 
گرفته شده ذیل همین شورای عالی سیاستگذاری حرف کرد. 
شورایی که گرچه به نظر می رسد روحانی را خروجی خود در سال 
96 معرفی کند اما بدون قید و شرط هم قرار نیست به استقبال شیخ 

حسن روحانی برود.

 پایگاه »فرماندهی« اصلاح طلبان درانتخابات96 کجا برپا می شود؟ 

شورای عالی اصلاح طلبان؛ مقر فرماندهی انتخابات

شکست بازی پشت پرده برای ایجاد شکاف در اصلاح طلبان

تلاش نا»امید«ها برای انشقاق در فراکسیون امید

آگهی تحدید حدود اختصاص
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فرزند یوسف میباشد، در جریان ثبت است که بعلت طبق رای هیات نظارت تجدید می گردد از 
طرفی مطابق ماده 15 قانون ثبت نیز نمیتوان عمل نمود، لذا بنا به تقاضای کتبی وکیل نامبرده 
طی وارده 1/20143 - 95/6/3 تحدید حدود پلاک مذکور در روز چهارشنبه مورخ 95/7/7 ساعت 
8/5 الی 12 صبح در محل وقوع ملک انجام میگردد بدینوسیله به اطلاع اهالی و خصوصا به مالکین 
مجاور و یا نماینده قانونی آنها اعلام میدارد که در روز و ساعت مقرر در حل مذکور حضور بهم رسانند. 
مهلت قانونی از تاریخ تنظیم صورتمجلس بمدت یکماه خواهد بود و اعتراضات مجاورین طبق ماده 
20 قانون ثبت پذیرفته و رسیدگی خواهد شد. ضمنا تبصره ماده مصوب 73/2/25 متعرض ظرف 
مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض با اداره ثبت میبایست گواهی تقدیم دادخواست بمرجع ذیصلاح 

قضائی را نیز به این اداره ارائه نماید. تاریخ انتشار: 95/6/4
جعفر کاظمی - رئیس اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم

آگهی تحدید حدود اختصاص
چون تحدید حدود ششدانگ یکباب ساختمان بپلاک 540 فرعی از 10473 اصلی واقع در 
بخش یک ثبت قم اراضی نوبهار ک 10 هشت متری لاله جنب پلاک 24 که بنام آقای قربان یاری  
فرزند علی یار میباشد، در جریان ثبت است که بعلت تبصره واحده ماده 13 قانون تعیین تکلیف 
اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی بعمل نیامده از طرفی مطابق ماده 15 قانون ثبت نیز 
نمیتوان عمل نمود، لذا بنا به تقاضای کتبی نامبرده طی وارده 1/20094 - 95/6/3 تحدید حدود 
پلاک مذکور در روز چهارشنبه مورخ 95/7/7 ساعت 8/5 الی 12 صبح در محل وقوع ملک انجام 
میگردد بدینوسیله به اطلاع اهالی و خصوصا به مالکین مجاور و یا نماینده قانونی آنها اعلام میدارد 
که در روز و ساعت مقرر در حل مذکور حضور بهم رسانند. مهلت قانونی از تاریخ تنظیم صورتمجلس 
بمدت یکماه خواهد بود و اعتراضات مجاورین طبق ماده 20 قانون ثبت پذیرفته و رسیدگی خواهد 
شد. ضمنا تبصره ماده مصوب 73/2/25 متعرض ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض با اداره 
ثبت میبایست گواهی تقدیم دادخواست بمرجع ذیصلاح قضائی را نیز به این اداره ارائه نماید. تاریخ 

انتشار: 95/6/4
جعفر کاظمی - رئیس اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم

آگهی مزایده اموال منقول نوبت دوم
به موجب اجراییه صادره از شعبه 25 دادگاه عمومی حقوقی قم که در شعبه 9 اجرای 
احکام مدنی قم به شماره 9/94ج/1261 - و پرونده 2/94ج/1051 ثبت گردیده له آقای علی 
اصغر یزدی الاصل و علیه آقای محمد ابوطالبی محکوم علیه محکوم است به جمعا پرداخت مبلغ 
479/329/944 ریال به انضمام خسارت تاخیر و تادیه در حق محکوم له و مبلغ 24/751/097 
ریال به عنوان نیم عشر در حق صندوق دولت، محکوم له در قبال طلب خود اموال منقول معرفی 
کرده که کارشناس به شرح ذیل ارزیابی کرده است. 1- دستگاه برش 2 سر اتومات با کنترل 
plc و اتوماتیک ساخت کشور ترکیه با مارک کابان مدل AC1040 به شماره سریال 206572 

یک دستگاه 370/000/000 ریال. 2 - دستگاه راه تخلیه آب زن سه موتور با مارک ریسوز مدل 
RF3090 به شماره سریال 30900709 یک دستگاه 110/000/000 ریال. جمع کل: چهارصد 
و هشتاد میلیون ریال 480/000/000 ریال. مقرر گردیده مورد فوق الذکر در تاریخ 95/6/29 
ساعت 8/30  الی 9 صبح به آدرس قم، خ ساحلی، جنب زندان ساحلی، دادگاه های حقوقی 
واحد اجرای احکام مدنی اتاق مزایده از طریق مزایده حضوری به فروش برسد. لذا افرادی که 
قصد بازدید از مورد مزایده را دارند می توانند در مدت پنج روز مانده به مزایده با هماهنگی 
این اجرا از مورد مزایده بازدید و در صورت تمایل در جلسه مزایده شرکت نمایند قیمت پایه 
از مبلغ کارشناسی شروع و به کسانی که بالاترین مبلغ را پیشنهاد دهند واگذار می گردد. 
برنده مزایده باید ده درصد از مبلغ پیشنهادی را فی المجلس نقدا و مابقی آن ظرف یکماه 
از تاریخ مزایده بپردازد این آگهی یک نوبت در یکی از روزنامه های محلی درج می گردد 

جهت اطلاعات بیشتر به واحد مراجعه نمائید. 
رضا زارعی - دادورز اجرای احکام مدنی دادگستری شهرستان قم

آگهی مزایده اموال غیر منقول نوبت دوم
به موجب اجراییه صادره از شعبه 5 دادگاه عمومی حقوقی قم که در شعبه 9 اجرای احکام 
مدنی قم به شماره 9/93ج/451 - ثبت گردیده له شرکت ساختمانی پهنه پوشان فضا علیه آقای 
یداله قاسمی  محکوم علیه محکوم است به پرداخت مبلغ 551/000/000 ریال و در حق محکوم 
له و مبلغ 27/550/000/000 ریال به عنوان نیم عشر در حق صندوق دولت، محکوم له در قبال 
طلب خود ملک معرفی کرده که کارشناس به شرح ذیل ارزیابی کرده است. ماده 51 قانون اجرای 

احکام مدنی قابل اجرا می باشد. 
فضا به طرفیت آقای یدالله قاسمی در خصوص ارزیابی ملک به شماره پلاک ثبتی 
6 فرعی از 10925- اصلی بخش یک ثبت قم که در دفتر 670 صفحه 72 به شماره 
129792 به ثبت رسیده است به استحضار می رساند از محل وقوع ملک مورد نظر به 
آدرس قم 45 متری صدوق بر بلوار 55 متری فردوسی ساختمان پایا طبقه همکف بازدید و 

پس از انجام بررسی های لازم نظریه کارشناسی به شرح ذیل تقدیم می گردد: 
الف - مشخصات ملک مورد بازدید

ملک مورد بازدید یک واحد آپارتمان تجاری به مساحت مفید 29/76 متر مربع واقع 
در طبقه همکف با قدرالسهم از عرصه و سایر مشاعات و مشترکات مطابق قانون تملک 
آپارتمانها می باشد. واحد مورد نظر دارای اتاق، آشپزخانه و سرویس بهداشتی است. پوشش 
کف سنگ و بدنه ها تا یک متر سنگ و بقیه تا سقف سفید شده است. ملک مورد نظر دارای 

انشعابات آب و گاز مشترک و برق جداگانه می باشد. 

ب - نظریه کارشناسی
ارزش آپارتمان موصوف با عنایت به امکانات فوق، مساحت، نوع کاربری، کیفیت و 
کمیت ساختمان احداثی و سایر عوامل موثر از قرار هر متر مربع 50/000/000 )پنجاه 
میلیون( ریال و برای 29/76 متر مربع مساحت مفید آن جمعا 1/488/000/000 )یک 

میلیارد و چهارصد و هشتاد و هشت میلیون( ریالی ارزیابی و اعلام می گردد. لازم به ذکر 
است در زمان بازدید ملک متصرف داشت ولی مشخص نگردید در تصرف مستاجر بود 
یا مالک. خواهشمند است چنانچه نیازمند رفع ابهام می باشد از طریق مراجع انتظامی یا 

مقامات قضایی صورت پذیرد. 
مقرر گردیده ملک فوق الذکر در تاریخ 95/6/20 ساعت 9/30  الی 10 صبح به آدرس 
قم، خ ساحلی، جنب زندان ساحلی، دادگاه های حقوقی واحد اجرای احکام مدنی اتاق 
مزایده از طریق مزایده حضوری به فروش برسد. لذا افرادی که قصد بازدید از مورد مزایده 
را دارند می توانند در مدت پنج روز مانده به مزایده با هماهنگی این اجرا از مورد مزایده 
بازدید و در صورت تمایل در جلسه مزایده شرکت نمایند قیمت پایه از مبلغ کارشناسی 
شروع و به کسانی که بالاترین مبلغ را پیشنهاد دهند واگذار می گردد. برنده مزایده باید 
ده درصد از مبلغ پیشنهادی را فی المجلس نقدا و مابقی آن ظرف یکماه از تاریخ مزایده 
بپردازد این آگهی یک نوبت در یکی از روزنامه های محلی درج می گردد جهت اطلاعات 

بیشتر به واحد مراجعه نمائید. 
رضا زارعی - دادورز اجرای احکام مدنی دادگستری شهرستان قم

آگهی مزایده اموال منقول نوبت دوم
به موجب اجراییه صادره از شعبه 11 دادگاه عمومی حقوقی قم که در شعبه 9 اجرای احکام 
مدنی قم به شماره 9/95ج/329 - ثبت گردیده لها خانم بتول ربیعی فر و علیه آقای سهراب 
غلامی محکوم علیه محکوم است به پرداخت مبلغ68/750/000 ریال در حق محکوم لها و مبلغ 
5/937/500 ریال به عنوان نیم عشر در حق صندوق دولت، محکوم له در قبال طلب خود اموال 

منقول معرفی کرده که کارشناس به شرح ذیل ارزیابی کرده است. 
1 - لوستر شماره 550-48989 تعداد 55 عدد فی 426000 تومان 6390000 تومان. 
2 - لوستر شماره 750-48989 تعداد 12 عدد فی 724800 تومان 8697600 تومان. 
3 - لوستر شماره 350-48987 تعداد 3 عدد فی 244800 تومان 734400 تومان. که 
جمع کل قیمت و ارزش اموال توقیف شده بمبلغ 15/822/000 تومان )پانزده میلیون و 

هشتصد و بیست و دو هزار تومان( می باشد. 
مقرر گردیده مورد فوق الذکر در تاریخ 95/7/3 ساعت 9  الی 9/30 صبح به آدرس قم، 
خ ساحلی، جنب زندان ساحلی، دادگاه های حقوقی واحد اجرای احکام مدنی اتاق مزایده 
از طریق مزایده حضوری به فروش برسد. لذا افرادی که قصد بازدید از مورد مزایده را دارند 
می توانند در مدت پنج روز مانده به مزایده با هماهنگی این اجرا از مورد مزایده بازدید و 
در صورت تمایل در جلسه مزایده شرکت نمایند قیمت پایه از مبلغ کارشناسی شروع و به 
کسانی که بالاترین مبلغ را پیشنهاد دهند واگذار می گردد. برنده مزایده باید ده درصد از 
مبلغ پیشنهادی را فی المجلس نقدا و مابقی آن ظرف یکماه از تاریخ مزایده بپردازد این 
آگهی یک نوبت در یکی از روزنامه های محلی درج می گردد جهت اطلاعات بیشتر به 

واحد مراجعه نمائید. 
رضا زارعی - دادورز اجرای احکام مدنی دادگستری شهرستان قم

 »برجام«؛ رهاورد دیپلماسی 
تعاملی دولت یازدهم

توافق تاریخی ایران و 1+5 و پایان اختلافات دوازده ساله و غیرضروری هسته ای 
رخدادی بود که فصل تازه ای را در سیاست خارجی جمهوری اسلامی ایران گشود. این 
توافق در نتیجه دیپلماسی فعال و تعاملی تصمیم گیران و کارگزاران سیاست خارجی دولت 
یازدهم و هدایت رهبری، دستاوردهای سیاسی چشمگیری را در سطح بین الملل برای 

ایران به ارمغان آورد.
 »حسن روحانی« پس از کسب رای اعتماد ملت در انتخابات ریاست جمهوری سال 
1392، طبق وعده های انتخاباتی خود تعامل سازنده و بهبود روابط با جهان را سرلوحه 

سیاست خارجی خود قرار داد. 
اندک زمانی پس از روی کار آمدن دولت یازدهم، تلاش های خستگی ناپذیر کارگزاران 
سیاست خارجی کشور آغاز شد و پس از طی مسیری پیچیده و دشوار، سرانجام گره های 
کور اختلافات انباشته با قدرت های جهانی در زمینه فعالیت های صلح آمیز هسته ای ایران 

گشوده شد و این بحران غیرضروری خاتمه یافت.
رایزنی های هسته ای که نزدیک به 2 سال به طول انجامید، اوج اراده و خستگی 
ناپذیری نمایندگان عالی رتبه و دیپلمات های کشورمان را به تصویر کشید؛ اراده که زمینه 

ساز کسب دستاوردهای مهمی برای ایران در عرصه بین المللی شد.

* مروری بر گفت وگوهای هسته ای از آغاز تاکنون
گفت وگوهای هسته ای به طور جدی از همان ماه های نخست دولت یازدهم کلید 
خورد. نخستین دور از گفت وگوها اوایل مهرماه 1392 از نیویورک آغاز شد تا اینکه در 
آذرماه همان سال، ایران و 1+5 در نشست ژنو 3 به چارچوبی مشخص با عنوان »طرح اقدام 

مشترک« دست یافتند.
این گفت وگوها با چند دور تمدید در سال 1393 نیز ادامه یافت. دراین مدت با نشست 
های بسیاری که در سطوح کارشناسی، معاونان و وزیران امور خارجه صورت گرفت، به 
تدریج از دامنه اختلاف ها کاسته شد و در نهایت ایران و 6 قدرت بزرگ جهان فروردین ماه 
1394 روی »بیانیه لوزان« اتفاق کردند؛ بیانیه ای که نشان می داد ایران و غرب به تفاهم 

کلی و مجموعه ای از راه حل ها دست یافته اند.
آخرین و در عین حال پیچیده ترین دور گفت وگوها تیرماه پارسال در وین رقم خورد. 
تنها در جریان گفت وگوهای وین سه بار زمان مذاکرات تمدید شد. از این رو، گفت 
وگوهایی که از ششم تیرماه شروع شده بود سرانجام بیست وسوم این ماه پایان یافت و 2 
طرف به برنامه جامع اقدام مشترک یا همان برجام دست یافتند و حدود 6 ماه بعد )دی ماه 

پارسال( اجرای رسمی آن آغاز شد.
به رغم گذشت حدود هفت ماه از اعلان رسمی اجرای برجام و گشایش هایی که در 
زمینه های گوناگون برای ایران ایجاد شده است هنوز مانع هایی در این مسیر وجود دارد. 
یکی از این مانع ها، محدودیت ها و چالش های ارزی است که آمریکایی ها پیش روی 
تجارت خارجی ایران قرار داده اند؛ محدودیتی که استفاده بیشینه از فرصت های پسابرجام 

را با مشکل مواجه کرده است و با روح برجام سازگاری ندارد
از دیگر مسایلی که هنوز بر سر آن اختلاف نظر وجود دارد، موضوع آزمایش های 
موشکی ایران است. غرب با استناد به قطعنامه 2231 شورای امنیت، ساخت و آزمایش 
موشک های بالستیک که قابلیت حمل کلاهک های هسته ای را دارد برای ایران ممنوع 
می داند. این در حالی است که مقام های کشورمان موشک های تولید و آزمایش شده را 

دارای کاربردی تدافعی می دانند که برای حمل کلاهک هسته ای طراحی نشده است.
در راستای پیگیری اجرای برجام و رفع موانع پیش روی آن نیز کمیسیونی با عنوان 
»کمیسیون مشترک برجام« متشکل از نمایندگان ایران و اعضای 1+5 پیش بینی شده 
است تا هر سه ماه یک بار در این باره تشکیل جلسه دهد. تاکنون این کمیسیون چهار 
نشست صورت داده و قرار است پنجمین نشست کمیسیون مشترک برجام در حاشیه 
اجلاس سالانه مجمع عمومی سازمان ملل در نیویورک برگزار شود. در این پیوند، 
»محمدجواد ظریف« وزیر امور خارجه اوایل مردادماه امسال تاکید کرد که بدعهدی آمریکا 

و موضوع های دیگر در کمیسیون پیش رو بررسی می شود.
به رغم برخی بدعهدی های طرف مقابل در اجرای برجام، این توافق دستاوردهای 
چشمگیری را برای کشورمان به ارمغان آورده و با توجه به تنگناهای شدید پیش از توافق 
هسته ای در عرصه بین المللی، این پرسش را در ذهن ها ایجاد کرده است که اگر برجام 

نبود چه مسیری پیش روی ایران قرار می گرفت؟

* گزیده ای از دستاوردهای سیاسی توافق تاریخی
برقراری تعامل سازنده با جهان در دولت یازدهم نه در سطح شعار که در عرصه عمل 
بستر را برای تنش زدایی در سیاست خارجی هموار کرد. طرف غربی نیز با درک این تغییر 
رویکرد و جایگزینی دیپلماسی تعاملی به جای دیپلماسی تقابلی و تهاجمی، برای حل 

اختلافات دوازده ساله هسته ای جدیت بیشتری به خرج داد.
مهمترین خواسته تهران در فرایند گفت وگوها به رسمیت شناخته شدن حق غنی 
سازی ایران و ادامه غنی سازی در خاک کشور بود. طرف غربی تا پیش از این گفت وگوها، 
خواستار تعلیق همه فعالیت های هسته ای ایران از جمله فعالیت تاسیسات فردو، اراک 
و نطنز بود و در این راستا حتی بارها از تهدید به اقدام نظامی علیه ایران نیز بهره برد اما 
دیپلمات های ایرانی توانستند امتیاز حفظ کلیت برنامه هسته از جمله برنامه ها و زیرساخت 
های مرتبط با آن را از 1+5 بگیرند. در نتیجه، نه تنها هیچ یک از تاسیسات و فعالیت های 
مرتبط هسته ای ایران متوقف، تعطیل یا تعلیق نشد بلکه این فعالیت ها با محدودیت هایی 

ناچیز و معین ادامه یافت.
امتیاز دیگر ایران به موضوع »ابعاد نظامی احتمالی برنامه اتمی ایران« یا همان »پی. ام. 
دی« )PMD(برمی گشت. در این پرونده، غرب ادعا می کرد که ایران پیشتر آزمایش هایی 
را در ارتباط با ساخت سلاح های هسته ای انجام داده است. به دنبال همکاری های مداوم و 
سازنده ایران با آژانس بین المللی انرژی اتمی و گزارش »یوکیا آمانو« مدیر کل این سازمان 
مبنی بر صلح آمیز بودن فعالیت های هسته ای ایران، شورای حکام آژانس، آذرماه 1394 

رای نهایی خود را صادر کرد و این پرونده را برای همیشه بست.
لغو تحریم ها را نیز می توان از مهمترین دستاوردهای برجام برای کشورمان برشمرد؛ 
تحریم هایی که بر مبنای 6 قطعنامه شورای امنیت )از سال 1385 تا 1390( و 12 قطعنامه 
شورای حکام علیه ایران وضع شده بود. بیست ونهم تیرماه پارسال یعنی کمتر از یک هفته 
پس از توافق وین، شورای امنیت سازمان ملل قطعنامه ای تازه )به شماره 2231( با هدف 
لغو تحریم های ایران را با 15 رای موافق و بدون رای مخالف از تصویب گذراند. بر این 
اساس، همه قطعنامه های هسته ای ضدایرانی مُهر باطل خورد و محدودیت های چند ساله 

از پیش روی ایران برداشته شد.
این قطعنامه تازه برخلاف قطعنامه های پیشین در سایه فصل هفتم منشور ملل 
متحد قرار نگرفت. این نخستین بار بود که کشوری با دست پُر از ذیل فصل هفتم 
منشور ملل متحد خارج می شد؛ رخدادی که دولت های غربی را وادار به اذعان بی 
اساسی ادعاهایشان مبنی بر تهدیدزا بودن فعالیت های هسته ای ایران برای امنیت 

جهانی واداشت.
در مجموع، با تلاش هایی که در دولت یازدهم در ارتباط با حل وفصل اختلاف هسته 
ای صورت گرفت، تهدیدها به فرصت تبدیل شد. دشمنان ایران که تا چند سال پیش به 
راحتی فعالیت های هسته ای ایران را تهدیدی علیه منطقه و جهان قلمداد می کردند و 
اجماعی علیه کشورمان شکل داده بودند، حال نقشه ایران هراسی خود را نقش بر آب 

می بینند.
هوده سخن اینکه فارغ از فرصت هایی که برجام در زمینه اقتصادی، امنیتی و ... برای 
ایران فراهم ساخته، رهاوردهای توافق هسته ای در زمینه های سیاسی و دیپلماتیک 

چشمگیر و بی سابقه می نماید. 

از سوی آیات موحدی کرمانی و محمد یزدی صورت گرفت:

رایزنی برای همکاری جامعتین در انتخابات
سخنگوی جامعه روحانیت مبارز از تماس تلفنی آیت الله موحدی کرمانی و آیت الله 

یزدی برای هماهنگی جامعتین در رابطه با انتخابات سال 96 خبر داد.
حجت الاسلام غلامرضا مصباحی مقدم در گفت وگو با  ایلنا، با اشاره به جلسه اخیر جامعه 
روحانیت مبارز عنوان کرد: در این جلسه گزارش کمیته سیاسی جامعه روحانیت مبارز در 

مورد مباحث مربوط به انتخابات ارائه شد.
او افزود: این گزارش گویای این بود که محمد نبی حبیبی و آقای بادامچیان از سران 
موتلفه با کمیته سیاسی دیداری داشتند و تقاضای آنها این بوده که جامعه روحانیت برای 
انتخابات سال 96 به میدان بیاید و محوریت این انتخابات را بر عهده گیرد و در مورد هرگونه 

همکاری در راستای انتخابات آتی اعلام آمادگی کردند.
سخنگوی جامعه روحانیت مبارز تصریح کرد: ما ضمن تشکر از این دوستان گزارش 
را در جلسه شورای مرکزی جامعه روحانیت مبارز هم ارائه کردیم و قرار شد کمیته 
سیاسی همچنان تقاضاهای دیدار با جامعه روحانیت را بپذیرد و همه تشکل ها را به 
همکاری در زمینه انتخابات سال 96 دعوت کند تا بتوانیم در نهایت به یک جمع بندی 

مشترک برسیم.
حجت الاسلام مصباحی مقدم یادآور شد: در همین رابطه آیت الله موحدی کرمانی 
دبیرکل جامعه روحانیت مبارز عنوان کردند که برای همکاری جامعتین در انتخابات آینده 

به زودی با آیت الله یزدی تماس خواهند گرفت.
از  اینکه دعوت نامه ای  بر  الله هاشمی مبنی  او در واکنش به اظهارات دفتر آیت 
سوی جامعه روحانیت برای آیت الله هاشمی ارسال نمی شود، گفت: در این رابطه من از 
حجت الاسلام ناصری دبیر اجرایی جامعه روحانیت مبارز سوال کردم و گفتند که دعوت نامه 
را ارسال کردند اما وقتی بیش تر پیگیری کردم معلوم شد حق با دفتر آیت الله هاشمی بوده 

و مدتی است که این دعوت نامه ها برای ایشان ارسال نشده است.
سخنگوی جامعه روحانیت مبارز گفت: با شفاف شدن این موضوع پیگیری شد تا برای 
جلسه روز سه شنبه این دعوت نامه ارسال شود و از این بعد هم دعوت نامه های شرکت در 

جلسات جامعه روحانیت برای آیت الله هاشمی ارسال می شود.
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معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: با اجرای طرح تحول سلامت در دولت 
یازدهم و با عنایت و توجه ویژه دکتر هاشمی وزیربهداشت شهر قم تحت پوشش خدمات 

سلامت در حوزه بهداشت قرار گرفت.
دکترمرتضی آقا حسنی درگفتگو با ایمان با بیان اینکه در راستای سیاست وزارت بهداشت، 
مبنی بر لزوم ایجاد تحول در ارائه خدمات اولیه سلامت، معاونت بهداشتی دانشگاه علوم 
پزشکی قم همسو با سایر دانشگاهها اقدام به طراحی و اجرای برنامه تحول نظام سلامت 
در حوزه بهداشت نموده است اظهارداشت: در حال حاضر و همزمان با هفته دولت در سال 
95،14 ماه از اجرایی شدن طرح تحول نظام سلامت در حوزه بهداشت و حدود 2 سال و نیم 

از برنامه ریزی و مقدمات آن می گذرد.
 وی ادامه داد: طرح تحول در حوزه بهداشت از ابتدا در سطح وزارت بهداشت برای مناطق 
حاشیه شهر و کم برخوردار برنامه ریزی شده بود )طبق برآورد اولیه جمعیت حاشیه شهر قم 
حدود 300 هزار نفر می باشد(. لیکن با برنامه ریزی و براوردهای دقیق کارشناسی، استفاده از 
ظرفیت بخش خصوصی و جذب اعتبارات لازم از وزارت متبوع، این معاونت موفق گردید این 

طرح عظیم را در کلانشهر قم برای کل جمعیت تحت پوشش اجرایی نماید.
 رییس مرکز بهداشت استان قم افزود: با پیش بینی تجمیع نیروهای دولتی و پایگاههای 
واگذار شده به بخش خصوصی موجود و استفاده از ظرفیت بخش خصوصی برای واگذاری 
پایگاهها و مراکز ایجادی و با انجام رایزنی های لازم و حمایتهای وزارتی و دانشگاه و تایید مقام 
عالی وزارت مقرر شد جمعیت باقی مانده هم تحت پوشش طرح قرار بگیرند و در اسفند 93 
با حضور و اعلام وزیر محترم، قم رسما برنامه ریزی جهت پوشش کامل طرح تحول نظام 

سلامت در حوزه بهداشت را آغاز نمود.
 وی تصریح کرد: استان قم با مساحتی حدود 12 هزار کیلومتر مربع و جمعیتی بالغ بر 
یکی میلیون 250 هزار نفر در شاهراه ارتباطی بیش از 17 استان کشور قرار گرفته است که 

حدود 95 درصد آن ساکن کلانشهر قم هستند.
 آقا حسنی با اشاره به اینکه تک شهر بودن از شاخصه های اصلی استان قم می باشد 
خاطرنشان کرد: بیش از 100 هزار نفر طلبه از 90 کشور جهان از ملیت ها و قومیت های 

مختلف در مراکز و مدارس علمیه شهرمقدس قم تحصیل می کنند.
وی ادامه داد: وجود حرم مطهر حضرت معصومه )ع( و مسجد مقدس جمکران در استان 
قم موجب شده است، شهر قم سالیانه بیش از 15 میلیون زائر از اقصی نقاط کشوروجهان 
باشد که همین امر وظیفه مارا صد چندان می کند که خدمات مناسب بهداشتی و درمانی 

به آنها ارایه دهیم.
 وی ادامه دادد: استان قم از نظر وضعیت جغرافیایی، سیاسی و اجتماعی استان خاصی 
است و پوشش کامل طرح در استان اهمیت زیادی برخوردار بود؛ بنابراین جلسات متعددی 
با مسئولین شهر، استانداری، فرمانداری، بخشداری ها، سازمانها، ادارات مرتبط، دانشگاه و 
واحدهای زیرمجموعه مرکز بهداشت، اعضای شورای شهر، صدا وسیما و ... برگزار و پس از 
هماهنگی و برنامه ریزی های لازم، اجرای طرح از اول تیرماه 94 با بازسازی ساختار موجود و 
بهره گیری از توان بخش خصوصی در راه اندازی مراکز سلامت جامعه و پایگاههای سلامت 

جدید آغاز شد.
معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی قم دربخش دیگری ازسخنان خود با بیان اینکه 
درزمینه ایجاد مراکز سلامت جامعه و پایگاههای سلامت جدید در شهر قم سه بحث مهم 
وجود داشت که شامل منابع مالی، نیروی انسانی و فضای فیزیکی بود گفت: در زمینه منابع 
مالی از سوی وزارت بهداشت قول مساعد جهت تامین هزینه ها داده شده بود که بحمد الله 

تامین شد.
 وی ادامه داد: برآورد منابع مالی یکسال حدود 65 میلیارد تومان است که برای سال 
گذشته تامین و پرداخت شد و برای سال 95 با تامین اعتبار و قول مساعدی که از سوی وزارت 

بهداشت داده شده انشاءالله مشکلی نخواهد بود.
آقا حسنی با بیان اینکه ازنظر فضای فیزیکی مشکلات عدیده ای وجود داشت اضافه کرد: 
با توجه به فضاهای بسیار محدود موجود تنها راه چاره استفاده از فضاهای استیجاری بود تا 
بتوان طرح را بصورت کامل اجرایی نمود. تقریبا 99 واحد به مجموعه اضافه شد که 5 واحد آن 
به تملک درآمده که برخی با مشارکت خیرین سلامت و سازمان مسکن و شهرسازی ساخته 

شده است. رییس مرکز بهداشت استان قم ادامه داد: به طول کلی با بلوک بندی و تقسیم 
شهر، 41 مرکز سلامت جامعه و 138 پایگاه سلامت، برای تحت پوشش کل جمعیت شهر قم 
پیش بینی شد که هر مرکز بطور متوسط 30 هزار نفر و هر پایگاه بطور متوسط 10 هزار نفر 

جمعیت را تحت پوشش قرار داده اند.
 وی افزود: از نظر نیروی انسانی با آماری که ارائه شد قبل از اجرای طرح تحول نیمی 
از نیروی انسانی، بخش خصوصی و نیمی بخش دولتی بودند و باید نیروی انسانی و فضای 
فیزیکی 2/5 برابر گسترش می یافت. با توجه به بسته های خدمتی طرح تحول، غیر از 
نیروهای موجود که در حال ارائه خدمات بودند تعدادی نیروی تخصصی هم به مجموعه 
اضافه می شدند، برای ارائه خدماتی که تا کنون وجود نداشت، مثل کارشناس سلامت روان، 
تغذیه، نیروی مراقب سلامت مرد و پزشک که در هر مرکز یک نفر بود و باید دو نفر می شد.

 آقا حسنی بیان داشت: در مجموع تا کنون 600 نفر نیروی جدید در رده های تخصصی 
پزشک، کارشناس روان، تغذیه، مدیر، کارشناس مدارک پزشکی و همچنین متصدی پذیرش، 
وسیله نقلیه و نیروی خدماتی به مجموعه اضافه شدند و در سال 95 نیروی انسانی به 800 

نفر خواهد رسید.

تکمیل و تقویت خدمات برنامه پزشک خانواده
 وی در بخش دیگری از سخنان خود اظهار داشت: همزمان با اجرای طرح در شهر قم 
اجرای برنامه پزشک خانواده درمراکز روستایی تکمیل و تقویت گردید، در شهرهای زیر 20 
هزار نفر پوشش خدمات دندانپزشکی کامل است و با اعزام کارشناس تغذیه و سلامت روان 

فعالیتهای تخصصی انجام می شود که شاهد نتایج بسیار خوبی در این زمینه بوده ایم.

بسته های خدمتی طرح تحول
رییس مرکز بهداشت استان قم خاطر نشان کرد: خدماتی که قبلا ارائه می شد تقریبا 4 

بسته شامل: خدمات مادر باردار، کودک )در حد قد، وزن(، باروری سالم و واکسیناسیون بود 
که در هر پایگاه هر خدمت توسط یک کارشناس انجام می شد و هیچ خدمتی برای مردان، 

گروه های سنی جوانان، نوجوانان، سالمندان، میانسالان و ... ارائه نمی شد.
 وی ادامه داد: با اجرای طرح تحول 11 بسته خدمتی در دستور کار قرار گرفت، اولا 
ارائه خدمات براساس گروههای سنی کودک، نوجوان، جوان، میانسال و سالمند برنامه ریزی 
گردید، ثانیا کل جمعیت زن و مرد جهت ارائه خدمات تحت پوشش قرار گرفتند و فردی بنام 
مراقب سلامت کلیه خدمات را به یک خانواده که شامل پدر، مادر، کودک، نوجوان، میانسال 

و احتمالا سالمندی که در آن خانواده هست ارائه می نماید.
 وی تصریح کرد: یکی از مهمترین بسته هایی که در این طرح ارائه اضافه شده و ارائه می 
گردد پیشگیری از بیماریهای واگیر و غیرواگیر است، از جمله بیماریهای واگیر، واکسیناسیون، 
پیشگیری از بیماریهای اسهالی، منتقله از آب و غذا و ... و بیماریهای غیرواگیر شامل بیماریهای 
قلبی عروقی، فشارخون، بیماریهای کبدی، کلیوی، دیابت، چربی بالا، کم تحرکی شامل: 

اختلالات وزنی، چاقی و اضافه وزن می باشد. وی ادامه داد: از دیگر بسته های خدمتی که 
قبلا وجود نداشت و با اجرای طرح تحول به همشهریان گرامی ارائه می گردد سلامت تغذیه 
و سلامت روان است که برای ارائه بهتر خدمات برای هر مرکز یک کارشناس تغذیه و یک 
کارشناس سلامت روان در نظر گرفته شده است. ارائه خدمات سلامت سالمندان هم یکی 

دیگر از بسته های خدمتی است که به خدمات طرح تحول افزوده شده است.
11 بسته خدمتی شامل:

• خدمات تشخیصی و شناسایی زودهنگام عوامل خطر و بیماری ها
• خدمات ارزیابی، تشخیص و شروع درمان بیماری های مزمن و  بیماری های شایع و 

فصلی
• خدمات مراقبت از سلامت مادران باردار و شیرده، کودک و نوجوان، جوان، میانسال و 

سالمند
• خدمات مشاوره و مراقبت روانشناختی از جمعیت تحت پوشش

• خدمات مشاوره و مراقبت از تغذیه سالم و فعالیت بدنی
• خدمات مشاوره و مراقبت اجتماعی

• خدمات حفظ و ارتقاء نظام مدیریت بیماری های واگیر
• خدمات سلامت دهان و دندان
• خدمات سلامت محیط و کار

• خدمات سلامت در حوادث و بلایا
• خدمات خودمراقبتی در محل زندگی، کار، تحصیل، تفریح و ...

دستاوردهای طرح تحول نظام سلامت در حوزه بهداشت
تشکیل پرونده الکترونیک سلامت

معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی قم در بخش دیگری ازسخنان خود گفت: یکی 

از تغییرات بسیار مهمی که بعنوان تحول اساسی در طرح تحول نظام سلامت مطرح است 
تشکیل پروند الکترونیکی سلامت است، بعد از اجرای این طرح، زیرساختهای تشکیل پروند 
الکترونیکی فراهم شد و قم بعنوان اولین استانی که بصورت کامل تحت پوشش کامل پرونده 
الکترونیک رفته است شناخته شده و در حال حاضر در ارائه خدمات کاملا بصورت الکترونیک 
عمل می شود. کلیه اطلاعات افراد بعد از سرشماری طرح تحول در سامانه یکپارچه بهداشت 

)سیب( ثبت شده است.
 وی ادامه داد: براساس اطلاعات این سامانه تا کنون  یک میلیون و 150 هزار نفر از ساکنان 
قم در سامانه ثبت شده اند و حدود 238 هزار نفر خدمت دریافت نموده اند، طبق آمار وزارت 
بهداشت 90 درصد از جمعیت استان تحت پوشش پرونده الکترونیک قرار گرفته اند و برای 21 
درصد ارائه خدمات صورت گرفته است بطوری که در حال حاضر شهر مقدس قم به نسبت 
جمعیت تحت پوشش و خدمات ارائه شده در کشور حائز جایگاه برتر می باشد، امیدواریم تا 

پایان سال 95 ارائه خدمات به حدودد 50 درصد و تا پایان شهریور 96 به 70 درصد برسد.

 وی تاکید کرد: تشکیل پرونده الکترونیکی سلامت یکی از مهمترین دستاوردهای طرح 
تحول می باشد چرا که با مراجعه فرد در هر نقطه از کشور به مراکز بهداشتی یا درمانی با وارد 

کردن کد ملی در سامانه تمام اطلاعات سلامتی فرد در دسترس قرار خواهد گرفت.
دکتر آقاحسنی در ادامه ضمن تبریک هفته دولت با اشاره به ایجاد مرکز سلامت جامعه 
سیمای سلامت ویژه نمایشگاه در هفته دولت، آن را نمونه ای از فعالیتهای تیم سلامت مراکز 
سلامت جامعه در نقاط مختلف شهر مقدس قم بر شمرده و از همشهریان گرامی خواستند تا 
با مراجعه به مراکز سلامت جامعه در سطح شهر وپایگاههای سلامت نسبت به تشکیل پرونده 

سلامت خانوار اقدام نمایند.
 وی افزود: تلاش کردیم تا با حضور فعال در نمایشگاه، با ایجاد یک مرکز سلامت جامعه 
به معرفی فعالیتها و اعضای تیم سلامت که تاثیر گذار در حفظ، بهبود و ارتقاء سطح سلامت 
مردم شریف هستند بنماییم. رئیس مرکز بهداشت استان قم حضور مراقبین سلامت را بعنوان 
اولین گام تشکیل پرونده خانوار و ارائه خدمات اولیه سلامت در پایگاههای سلامت سطح 
شهر و همچنین حضور کارشناسان تغذیه و سلامت روان در مراکز سلامت جامعه بعنوان دو 
اصل مهم در اصلاح شیوه های تغذیه ای و همچنین مهارتهای زندگی برای حفظ و ارتقاء 

سلامتی برشمردند.

تشکیل پرونده الکترونیک سلامت خانوار 
درپایگاههای سلامت

معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی قم افزود: در این غرفه سعی کرده ایم با استقرار کلیه 
اعضای تیم سلامت و ارائه فعال خدمات بهداشتی، فعالیت یک مرکز سلامت جامعه و پایگاه 

سلامت ضمیمه به همشهریان گرامی معرفی گردد.
 وی ادامه داد: استقبال پرشور همشهریان محترم از این غرفه در اولین روز تا دقایق پایانی 
نمایشگاه و پس از آن ادامه داشت و باعث گردید تصمیم بگیریم سایر خدمات مراکز سلامت 

جامعه را هم از روز دوم در نمایشگاه ارائه کنیم، از جمله این خدمات می توان به سلامت دهان 
و دندان، حوادث و بلایا و نظارتهای بهداشت محیطی در سطح شهر اشاره نمود.

رییس مرکز بهداشت استان قم اضافه کرد: از همشهریان عزیز تقاضا دارم ضمن بازدید و 
آشنایی با فعالتیهای مرکز سلامت جامعه سیمای امید در نمایشگاه هفته دولت بعنوان نمونه 
کوچکی از فعالیتهای گسترده این حوزه، جهت تشکیل پرونده الکترونیک سلامت خانوار به 

نزدیکترین پایگاه سلامت مراجعه فرمایند.
وی با معرفی سامانه پاسخگوی 3136 گفت: همشهریان گرامی می توانند جهت دریافت 
هرگونه اطلاعات درخصوص طرح تحول و آشنایی با نزدیکترین پایگاه سلامت محل سکونت 

خود با این شماره تماس حاصل فرمایند.

اشتغال زایی برای 600 نفر
وی تصریح کرد: با اجرای طرح تحول سلامت در حوزه بهداشت حدود 600 نفر مشغول 
بکار شده اند و در استان قم هیچ فارغ التحصیلی از دانشکده بهداشت، مامایی و پرستاری وجود 
ندارد که بیکار باشد. معاونت بهداشتی در حال حاضر نیاز به نیروی کار در رشته های مورد نیاز 

دارد که در این راستا اقدام به جذب نیرو از استانهای دیگر نموده است.

برنامه های مشارکتی اجرای طرح 
وی با اشاره به فعالیتها و برنامه های مشارکتی که با اجرای طرح تحول در سطح استان 
انجام شده است، اظهار داشت: اجرای طرح وارنیش فلوراید برای دانش آموزان مقطع ابتدایی در 
دو مرحله در سال تحصیلی 95-94)204 هزار دانش آموز( که کاری بی نظیر و بی سابقه بوده 
است، اجرای برنامه های مشترک با دبیرخانه شورای هماهنگی مبارزه با مواد مخدر درخصوص 
آموزش والدین دانش آموزان مقطع ابتدایی و را هنمایی درخصوص روشهای پیشگیری از 
اعتیاد، برنامه آموزش و اطلاع رسانی به کلیه کارکنان دستگاههای اجرایی استان درخصوص 
اعتیاد، آسیب های اجتماعی و روشهای پیشگیری که در حال برنامه ریزی و آموزش می باشد 
و بصورت همزمان پرونده الکترونیک هم برای کلیه کارکنان دولت تشکیل خواهد شد، اجرای 
برنامه مشترک با موسسه آل یاسین درخصوص آموزش تخصصی کارشناسان جهت ارتقاء 
سلامت معنوی جامعه و  اجرای برنامه های مشترک با صدا وسیما، نیروی انتظامی و آموزش 

و پرورش و ... از جمله این موارد به شمار می رود.
وی همراهی و همیاری سازمانها و نهادهای مختلف در استان و شهرستان را نیاز اصلی 
اجرای این طرح دانست و با اشاره به چشم انداز طرح تحول سلامت در حوزه بهداشت، خاطر 
نشان کرد: از نظر چشم انداز آینده باید گفت کار بهداشت زیربنایی است و دیربازده، ولی 

بازدهی بسیار خوبی دارد. 
دکتر آقا حسنی افزود: بطور مثال در زمان آغاز برنامه واکسیناسیون در کشور در زمان 
صدارت امیرکبیر به دلیل مقاومتهایی که از سوی خانواده ها جهت انجام واکسیناسیون انجام 
می شد برای کسانی که از تزریق واکسن خودداری می نمودند جریمه در نظر گرفته شده بود 
و برخی از مردم حتی به قیمت فروش اموال خود حاضر به پرداخت جریمه بودند، سختی و 
مشقت اجرای این برنامه ها در آن زمان برای مسئولین نتیجه اش ریشه کنی و کنترل خیلی 

از بیماریهای واگیر دار مثل آبله، فلج اطفال و ... است. 
وی گفت: کارهای بهداشت دیربازده و چند وجهی است و جامعه باید از بسیاری جنبه ها 
پیشرفت کند تا نتایج حاصل شود و اگر زیرساختها مهیا نباشد حتی اگر یک حوزه هرقدر هم 

فعالیت کند اثر خود را نشان نخواهد داد. 
وی تصریح کرد: در حال حاضر همه اذغان دارند که اگر حوزه سلامت یعنی وزارت 
بهداشت و سازمانهای مرتبط با سلامت با 100درصد توان خود فعالیت کنند فقط می 
توانند 25 درصد از مشکلات سلامت جامعه را حل کنند و 75 درصد آن در دست 
سازمانهایی است که زیرساختهای جامعه را در اختیار دارند، مثل استانداری، فرمانداری، 
شهرداری، آموزش و پرورش، بهزیستی بیمه ها و سازمانهایی که مستقیما با مشکلات 

اقتصادی و اجتماعی سروکار دارند مثل اداره کار و ایجاد اشتغال و ...
وی با تاکید بر اینکه شاید نتوان در 2 الی 3 سال آینده نتایج چشمگیری از اجرای این طرح 
مشاهده نمود، گفت: ولی به یاری خداوند متعال بنایی که اکنون گذاشته شده در سالهای بعد 

توسط مسئولین وقت تکمیل شده و به نتیجه برسد تا در سالهای آتی شاهد تحولی اساسی 
در سلامت نسلهای آینده باشیم. دورنمای طرح، دورنمای بسیار خوب و امیدوارکننده ایست و 

وظیفه ما هدایت و مراقبت از طرح و ارتقاء کیفیت کار در روند اجرای آن است.

راههای ارتباطی با معاونت بهداشتی:

مرکز بهداشت استان: 36200117-18
مرکز بهداشت شهرستان: 18- 36600017
phc.muq.ac.ir :سایت معاونت بهداشتی

sphc.muq.ac.ir :سایت مرکز بهداشت شهرستان

تشکر و سپاس از:
مقام عالی وزارت

ریاست محترم دانشگاه و اعضای محترم هیئت رئیسه و معاونین محترم 
دانشگاه

معاون محترم بهداشت وزارت بهداشت
استاندار محترم و معاونین، فرماندار محترم و معاونین

مدیران محترم کلیه دستگاههای اجرایی استان
همه همکارانی که در راه اجرای طرح اار و یاورمان بودند

و همه مردم شریف استان قم که خدمت گذار آنانیم.

معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی قم خبرداد:

شهر قم تحت پوشش کامل خدمات سلامت درحوزه بهداشت


